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Céhkorsó lett január hónap műtárgya a Thúry György Múze-
umban. A 19. századból származó cserépedény az 1913-tól lét-
rehozott múzeumi gyűjtemény egyik legkorábbi darabja. 1800. 
december 15-én készítette agyagból a céhkorsót Horváth Jó-
zsef, az edényen olvasható felirat szerint. A kanizsai takácsok 
boroskancsója körülbelül 10-12 literes és 35 centiméter magas.  
- 1723-ban alakult ez a céh. A társas szellemet, az összetarto-
zást szimbolizálja mindig a korsó, mert az összejöveteleken 
minden céhtag ebből kapott egy-egy korty bort – mondta el 
Kunics Zsuzsanna történész, muzeológus.

Megújul a Dél-Zalai Áruház. A 600 milliós beruházást a város emblematikus üzletközpont-
ját üzemeltető részvénytársaság saját forrásból valósítja meg. A projekt részeként bővül az 
élelmiszerbolt, új burkolatot, világítást és klímarendszert kap az épületegyüttes. Új bejáratot 
is kap az élelmiszerüzlet, a jelenleg még igencsak lejtős parkolót pedig szintbe hozzák a 
szakemberek. A belső munkálatok már korábban elkezdődtek, az emeleti részt december-
ben lebontották. A kivitelezési feladatokat 90 százalékban kanizsai vállalkozók végzik. Az új 
központi bejárathoz üvegfüggönyt is használni fognak, és egy lifttel is bővül az intézmény. A 
munka két ütemben zajlik, a teljes projekt várhatón júniusban zárul.

Kanizsa száma:

VILÁG KÉP – KANIZSA KÉPE
79 évvel ezelőtt,  

1943. január 12-én rohanta 
le a szovjet Vörös hadsereg a 

200 ezer fős 2. magyar had-
sereget. A harcokban egyes 

becslések szerint mintegy 
120 ezer magyar katona 

vesztette életét. A Don-
kanyarban és a második 
világháborúban elesett 

magyar katonákra és hozzá-
tartozóikra a HONSZ 

Nagykanizsai Hadi-
gondozottak Klubja minden 

évben megemlékezik a 
Tripammer utcai temetőben. 
Az emlékezéshez kapcsolód-
va jelentették be, hogy elin-

dult a második világháború-
ban hősi halált halt, megse-

besült és hadifogságba esett 
magyar katonák internetes 

adatbázisa. 
(https://iivh-katonahoseink.

militaria.hu/)

1800
KANIZSA TÖRTÉNETE
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HAMAROSAN FÉLÉV
A megkérdezett intéz-
ményvezetők szerint a 
koronavírus-járvány nem 
befolyásolta negatívan az 
általános iskolás diákok fél-
évi eredményeit. A tanév 
első részének zárása január 
21-én lesz. A Covid ebben 
az iskolaévben is jelen van, 
előfordult olyan, hogy 
egész osztályok kerültek 
karanténba, ez főként az 
alacsonyabb óraszámú 
tantárgyaknál okozott 
kisebb nehézségeket – 
árulta el Molnár István. A 
kiskanizsai iskola igazgató-
ja hozzátette, sajnos a 
koronavírussal járó korláto-
zások az emberi kapcsola-
tokat is érintették, de pró-
báltak a félév során minél 
több olyan alkalmat terem-
teni, amikor a szülők és a 
pedagógusok is találkoz-
hattak egymással. Mivel 
nem volt olyan nagyará-
nyú a fertőzött diákok szá-
ma, mint az előző tanév-
ben, így az anyaggal is 
megfelelően tudtak halad-
ni Szabó Erzsébet szerint. 
A Hevesi-iskola vezetője 
kiemelten fontosnak tar-
totta, hogy megtartsák a 
szokásos ünnepségeket, 
így majdnem minden ese-
ményt kétszer, a gyereke-
ket kisebb csoportokra 
bontva rendeztek meg az 
intézményben. A nebulók 
a félévzárás utolsó pillana-
táig javíthatnak az osztály-
zataikon.

IMAHÉT KANIZSÁN
Január 17-én, hétfőn kez-
dődik az ökumenikus ima-
hét. A vallási kezdeménye-
zés anyagát minden évben 
más csoport állítja össze, 
az ideit a Közel-keleti Egy-
házak Tanácsa. A lelkiségi 
programsorozat alatt a 
különböző felekezethez 
tartozó gyülekezetek közös 
istentiszteleteket, miséket 
tartanak és imádkoznak a 
Krisztus-hívők, valamint az 
egyház egységéért. A 
nemzetközi programsoro-
zat mindig január hónap 
harmadik hetében kezdő-
dik. Makoviczky Gyula 
evangélikus lelkész 
elmondta, a résztvevő fele-
kezetek már vasárnap 
elkezdik az imahetet egy 
nyitómisével vagy isten-
tisztelettel. Nagykanizsán 
már évek óta imahatodot 
tartanak a felekezetek, hét-
főtől szombatig a hat kani-
zsai templomban este 18 
órakor kezdődnek a közös 
imádságok. Minden évnek 
megvan a saját vezérigéje, 
az idei: „Láttuk az ő csilla-
gát napkeleten, és eljöt-
tünk, hogy imádjuk őt.” A 
választott mottó Makovicz-
ky Gyula számára azt jelen-
ti, hogy okos, értelmes 
kereséssel rá lehet találni 
Istenre.

KÍSÉRLETEK  
MÁSKÉNT
Interaktív fizikaórát tartott 
Tóth Pál matematika-fizika 
szakos tanár nemrég a 
Bolyai János Általános Isko-
lában. A másfél órás előa-
dás során a hetedik és 
nyolcadik évfolyamos 
tanulók kérdéseket tehet-
tek fel, valamint aktívan 
részt vehettek a kísérlete-
zési folyamatokban. Már 
régóta ismert lehetőség a 
fizika tanárok körében, 
hogy az MVM támogatásá-
val működik egy országjá-
ró fizika-show. A Gördülő 
Energia nevet viselő prog-
ram célja, hogy a látványos 
kísérletekkel népszerűsítse 
a fizika tudományát a fiata-
lok körében. A diákoknak 
hetente két fizika órájuk 
van az oktatási intézmény-
ben, s szerintük az iskolán 
kívül, az élet több terüle-
tén is hasznos, ha valaki 
jártas a fizikában. Különle-
ges kísérleteket láthattak, 
melyekre tanórai keretek 
között nincs mód. Olyan 
anyagokkal és eszközökkel 
dolgozhattak a fizika-show 
alatt, melyek nem megta-
lálhatók az intézményben. 
A kápráztató bemutatóval 
a diákok természettudo-
mányhoz való kötődését 
kívánták erősíteni.

SZELLEM ÉS TEST 
SZOLGÁLATÁBAN
Újraindult az iskolai felzár-
kóztató program a Liget-
kuckóban. A fejlesztő tanó-
rákat hétfőn, szerdán és 
pénteken tartják, ráadásul 
már egy könyvtár is a fiata-
lok rendelkezésére áll. Két 
pedagógus segít a ligetvá-
rosi fiataloknak, külön az 
alsós és a felsős diákoknak. 
Tervben van egy számítás-
technikai terem kialakítása 
is a közösségi térben. 
Ligetvárosban jelenleg is 
többen kézzel mossák a 
ruháikat, sok háztartásban 
egyáltalán nincs mosógép. 
A Demokratikus Roma 
Vezetők Egyesülete reagál-
ni akart erre a problémára, 
ezért saját költségen vásá-
roltak két gépet, amit 
ingyenesen, minden hét-
köznap használhatnak a 
rászorulók, s ezzel új kez-
deményezésként közössé-
gi mosodai szolgáltatást is 
biztosítanak a rászoruló 
családoknak. Az egyesület 
az élelmiszerosztást is foly-
tatja, a tagok ma több száz 
csomag tésztát osztanak 
szét Ligetvárosban és a 
Kanizsa-környéki hegye-
ken élő, hátrányos helyze-
tű családoknak.  

TÁMOGATÓKAT 
KERESNEK
További felajánlásokat vár 
A megújuló Sétakertért 
munkacsoport a szökőkút 
elindításához és a Táncoló 
lányok bronzszobor resta-
urálásához. A kezdemé-
nyezésre érkeztek már 
támogató visszajelzések 
kanizsai vállalkozóktól, de 
a munkálatok becsült 
összegét, azaz a 10 millió 
forintot még nem sikerült 
összegyűjteni.  Kanizsa iko-
nikos parkjában tavaly szá-
mos, kis költségvetésű fej-
lesztést hajtott végre a Via 
Kanizsa Zrt. a civil támoga-
tókkal közösen. Ilyen volt a 
sétány helyrehozatala, 
valamint 50 facsemete 
elültetése. A 2022-es ter-
vek között két nagyobb 
beruházás is szerepel. Az 
első az 1977-ben átadott 
szobor és a kút helyrehoza-
tala. A másik az egykori 
Tripammer-pavilon helyére 
tervezett új létesítmény 
megvalósítása. Szabó Ist-
vántól megtudtuk, hogy a 
Via Kanizsa üzleti tervének 
tárgyalása a héten kezdő-
dik, és a nehéz gazdasági 
év ellenére megpróbálnak 
saját forrást is elkülöníteni 
a Sétakert fejlesztéseire, 
ugyanakkor az egészen 
biztos, hogy nagy szükség 
lesz további lakossági fel-
ajánlásokra.

HÍRsorok



„A szocialistákkal az a baj, hogy 
előbb-utóbb mindig kifogynak a 
mások pénzéből.” Ezzel a Marga-
ret Thatchertől származó idézet-
tel vezette fel közösségi oldalán a 
költségvetésről szóló zaolos szer-
zeményt Balogh László. In medias 
res – nem finomkodott a polgár-
mester. A bejegyzésből három 
pontot érdemes kiemelni. Az első, 
hogy a városvezető szerint az 
ÉVE-frakció több mint 600 millió 
forinttal terhelte meg az idei költ-
ségvetést, így minimálisra szűkí-
tette Kanizsa fejlesztési és beru-
házási mozgásterét. Hibás lépés-
ként említette meg a polgármes-
ter a Sétakert gyaloghídjának ter-
vezésére elkülönített 8 millió 
forintot, a Dózsa György-szobor 
20 millió forintos tételét, de a Min-
denki Sportpályája atlétikai felü-
leteinek felújítását is más forrás-
ból valósítaná meg. Ezzel kapcso-
latban Horváth Jácint, az ÉVE frak-

cióvezető-helyettese elmondta: a 
képviselők – mindkét oldalról – 
számos egyéni indítványt adtak 
be, ezek megvalósításai azonban 
csak az egyeztetéskor dőlnek el, 
ez bevett gyakorlat. Így Balogh 
László posztjait hangulatkeltés-
nek minősítette. Hozzátette: a 
költségvetés beterjesztése, elké-
szítése a polgármester feladata. 
Így a poszt nyilvánvalóan azért 
született mivel látszik, hogy ezzel 
Balogh László nem tud megbir-
kózni, s ezért inkább már január-
ban a többséget adó frakcióra 
keni a felelősséget. 

A második pont, az 588 millió 
forintnyi kormányzati kompenzá-
ció helyzete. Balogh László sze-
rint azért nem lehet felhasználni 
ezt a forrást, mivel az ÉVE-frakció 
ragaszkodik a saját fejlesztési lis-
tájához, ezzel pedig blokkolja a 
fejlesztések elindulását. Erre 
reflektálva Horváth Jácint hang-

súlyozta: ez idáig a Belügyminisz-
térium nem adott zöld jelzést, így 
a kanizsai fejlesztések elkezdését 
tulajdonképpen a kormány gátol-
ja. Horváth sem finomkodott e 
témában: „a polgármester megint 
hazudik, hiszen amint jóváha-
gyásra kerül a lista, indulhatnak a 
beruházások. De nem képes latba 
vetni a lobbierejét, hogy a Bel-
ügyminisztérium elfogadja ezt a 
sort. Úgy tűnik Balogh László sem 
szakmailag sem emberileg nem 
tud megfelelni a polgármester-
séggel járó követelményeknek.” 

A harmadik szemelvény Balogh 
László bejegyzéseiből már legin-
kább az áprilisi választásoknak 
volt címezve. A polgármester sze-
rint az ÉVE hozzáállása a város 
eladósodásához vezet. „…a dr. 
Fodor Csaba és Horváth Jácint 
által vezetett ÉVE-frakció ugyan-
azt a szemléletet viszi tovább, 
mint ami a Gyurcsány-Bajnai kor-
szakban az önkormányzatok 
eladósodásához vezetett. Emlé-
kezhetünk, néhány éve az 
Orbán-kormány rángatta ki a 
magyar településeket az adós-
ságcsapdából, Nagykanizsát 
közel 7 milliárd forintnyi adósság-
tól szabadítva meg.” Ezen állítás 
kapcsán is kikértük Horváth Jácint 
véleményét, aki leszögezte: csak 
az idei költségvetéshiány 1 milli-
árd forint, ami köszönhető az 
elvitt iparűzési és gépjárműadó-
nak, a kormány lépései által ger-

jesztett inflációnak, s a béreme-
lésnek, amit ugyan alapvetően jó 
lépésnek tart, de a jelenlegi for-
mában feszültségeket gerjeszt, 
valamint ez is többletkiadás a 
költségvetésnek. Végül egy kér-
dést is feltett a frakcióvezető-he-
lyettes: „Ki is adósítja el a várost? 
Éppen a Fidesz. Megszorításokat 
alkalmazva kényszerhelyzetbe 
hozzák a megyei jogú városokat, s 
erősítik a kormánytól való függő-
séget. Az a céljuk, hogy csak arra 
lehessen költeni, s csak azt lehes-
sen fejleszteni, amit a Fidesz akar.” 

Az 588 millióról egyébként a 
lapzártánk után záruló, soron 
kívüli közgyűlésen tárgyalnak a 
képviselők. Parázs vita várható, 
de arra a kérdésre, hogy ezeket a 
játsz mákat miként értékelik  
a kanizsaiak, választ adhatnak a 
polgármester és az ÉVE oldalára 
érkezett kommentek. „Ideje len-
ne az egymásra mutogatás 
helyett a kompromisszum kere-
sés és végre együtt a város érde-
kében dolgozni és annak lakóit 
szolgálni.” „Fantasztikus mindig 
más a felelős, mutogatás, a város 
közben épül le...” „A központi nar-
ratíva helyett inkább szóba kelle-
ne állni egymással és nem az 
árkot mélyíteni!” „A helyett, hogy 
vitatkoznának, az utakat kellene 
rendbe tenni a városban. A Vár 
utca végig esős időben gyalogo-
san katasztrófa.”

Mikó-Baráth György
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Tavaly március 11-én számolhattunk be arról, 
hogy elkészült Nagykanizsa költségvetése. 
Akkor a rendkívüli jogrend lehetőségeit kihasz-
nálva Balogh Lászlónak nem kellett az előkészí-
tési folyamatba bevonnia az ÉVE-frakciót. Idén 
ez elkerülhetetlen. A büdzsé összeállítása nem 
lesz könnyű szülés, amit mi sem bizonyít job-
ban, hogy már január első napjaiban egymás-
nak feszültek a frakciók. 

az online szembeszélben

Költségvetési  
villongások 

fo
tó
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Képzelt riport 

Amennyire visszaemlékszem, az év 
első napjaiban már évtizedes 
hagyomány, hogy Nagykanizsa 
polgármestere arcát, hangját adva 
szól a város polgáraihoz. Ha jók az 
emlékeim, akkor a helyi televízió 
ennek mindig helyt adott, mert 
mégiscsak fontos üzeneteket 
közölhetett a város előtt álló fel-
adatokról, lehetőségekről egy-egy 
ilyen néhány perces beszéd is. 
Aztán jött Balogh László, és meg-
törte a hagyományt. A 2019-es 
választásokat követően, amikor 
kisebbségbe került, már nem volt 
hajlandó a helyi, a Kanizsa TV kame-
rája elé ülni, nem kérte a város lap-
jában sem a gondolatait megoszta-
ni, és úgy tűnik, semmilyen formá-
ban nem kívánt a város és környé-
kének polgárai előtt megjelenni. 
Helyette tavaly már az egycsator-
nájára, a facebook oldalára költö-
zött, idén pedig már oda sem! 

Azt gondolom, sokan tudják, 
hogy nem vagyunk barátok, söröz-
ni sem járunk egy társaságba, és 
egymás névnapjára sem küldünk 
képeslapot. Eltérő értékrend men-
tén éljük az életünket, amelyben 
nem kellett volna egymás útját 
sem kereszteznünk, sem egymás-
ról tudomást vennünk, de az élet 
másképpen hozta. Ezen bevezető 
soroknak azonban a kettőnk közöt-
ti (v)iszony nem tárgya, így nem 
ragozom tovább. Inkább jöjjön a 
beharangozott képzelt riport! 

A most következő sorok a képze-
let művei. Ezek ebben a formában 

sosem hangzottak el, így kéretik 
ezeket, mint hiteles forrást sehol 
sem felhasználni!

Képzelt riport  
egy elmaradt újévi 
köszöntőről
Tar M.: – Engedje meg, hogy mesz-
sziről induljak. Ön 2019 októbere 
előtt azt ígérte, hogy ha Sz. Gyula 
segítségével megválasztják, akkor 
minden kanizsai polgármestere 
kíván lenni. Több mint két év telt el 
azóta. Mikor kívánja ezt a projektet 
megkezdeni? 
Balogh L.: – Azt gondolom, hogy 
számos megnyilvánulás alkalmá-
val jeleztem, hogy minden kanizsai 
polgármesterének gondolom 
magam, bár vannak olyan kanizsa-
iak, akiknek egy kicsit jobban. A tel-
jes sikerre, ahogy fogalmazott a 
projekt megvalósítására, még én is 
várok, mert egyelőre erre központi 
források nem állnak rendelkezésre. 
Ahogy ezek megérkeznek, azonnal 
nekilátunk az előkészítésnek és az 
egyeztetésnek. 
TM.: – Nem gondolja, hogy sokakat 
sért meg azzal, hogy az új esztendő 
alkalmát sem tartja olyannak, hogy 
- egységes halmaznak tekintve az 
itt élőket – köszöntse őket? 
BL.: – Köszöntöttem. Az egycsator-
námon bárki megnézheti. Egy 
fotót posztoltam a Csónakázó-tó 
mellett kialakított fotópontról és 
még rá is írtam, hogy Boldog Új 
Évek Kívánok mindenkinek! Ne 
mondja, hogy nem volt köszöntés, 
mert ez nem fedi a valóságot, én 
köszöntöttem a város polgárait, 
mert a mindenkibe ők is beletar-
toznak.
TM.: – Valóban. Nincs az a mate-
matikai alapon működő halmazel-
mélet, amely ennek ellent tudna 
mondani.  Az egycsatornás pár sza-

vas köszöntésnél azért öntől töb-
bet vártak sokan. Az előző év érté-
kelése mellett egy kis előretekin-
tés, esélylatolgatás jól jött volna.
BL.: – Nekem is. Az ön által emle-
getett szempontoknak megfelelő 
köszöntőre idén nem volt igény. 
Senki sem jelezte, hogy nekem 
meg kellene jelennem. Talán tudja, 
hogy áprilisban parlamenti válasz-
tások lesznek. Egyelőre ennek csak 
egy hivatalosnak tekinthető 
módon megnevezett jelöltje van. 
Még nem lehet tudni, hogy Nagy-
kanizsán ellenzékbe szorult, 
kisebbségbe került kormánypár-
tok kit jelölnek jelöltnek, de a vár-
ható jelölttől nem kaptam 
köszöntőre vonatkozó felkérést. 
TM.: – Hadd vágjak közbe! Alkal-
manként lehet hallani az ön nevét és 
hangját is a Rádió1-en, egy helyi pro-
pagandista szerkesztésében. Erősen 
érezhető, hogy előre megírt szöve-
geket olvas fel. Ezeket ki írja? Vissza 
szokta hallgatni az előadását? 
BL.: – Ezt miért kérdezi?  Nem 
értem a kérdést!
TM.: – Nem kell hozzá rádiós hang-
játék rendezőnek lenni, hogy ész-
revegye valaki, hogy a szöveget 
úgy olvassa fel, mintha akkor látná 
először. Ha ön írta, azért baj, ha 
meg nem, akkor a szerzőt mégis-
csak meg kellene nevezni. 

BL.: – Ha az én hangomat hallja, 
akkor azok az én gondolataim. 
TM.: – Önt számos kritika éri, nem 
sorolom ezeket. Nem jutott eszé-
be, hogy lemondjon? 
BL.: – Nem, miért kéne. A feladatot, 
amit kapok, végrehajtom. 
TM.: – Jó, hagyjuk! Ha én a jóságos 
tündér lennék, és kívánhatna egyet 
2022-re, akkor mit kérne? 
BL.: – Azért ezt elképzelni is nehéz, 
de játsszunk el a gondolattal! Azt 
hiszem, azt szeretném, hogy a 
református segédlelkész lakhatási 
problémája oldódjon meg.
TM.: – Köszönöm, hogy kérdezhet-
tem, és a végére engedje meg, 
hogy 2022-re kívánjam önnek, 
hogy találja meg a lelki békéjét, és 
kétévnyi próbálkozás után a város 
lakóinak megelégedése mentén 
töltse be tisztségét.  

lejegyezte: Tar Mihály

Sokan, s tán joggal teszik fel a kérdést, hogy ha már annyira szerettem 
volna a polgármesterrel egy beszélgetést készíteni, akkor miért nem tet-
tem meg. Erre több válasz is létezik. Az egyik, és eléggé akadályozza egy 
ilyen beszélgetés tető alá hozását, hogy nem vagyunk beszélő viszony-
ban. A kötelező és elkerülhetetlen alkalmakon túl nem keressük egymás 
társaságát, a kommunikáció jelentős része írásban zajlik. Egy másik 
válasz pedig lehet az, hogy a Médiaháztól bárki is kér információt bár-
milyen ügyben is, a válasz általában pár órás várakoztatás után az, 
hogy már az egycsatornájára megírta, használjuk azt. Ezek után nem 
csoda, hogy feladtam, és fenntartva és felkínálva a lehetőséget tovább-
ra is helyet biztosítok a polgármester újévi köszöntőjének, de bármilyen 
más témában tett közlésének is. De! Nem csak a polgármester számára 
nyitott a lehetőség, hogy kérdéseinkre válaszoljon, hanem bármely 
politikai oldal, bármely szereplőjének kínálom a lehetőséget.   (TM) 

Nem tudom, hogy mennyien várták, vártuk a 
város első emberének választott polgármester 
újévi köszöntőjét, de az biztos, hogy az év első 
napjaiban gyakran látogattam el az egycsator-
nás kommunikációs terepre, Balogh László 
facebook oldalára. Vártam az előremutató, a 
város békétlen hangulatát csitító, amolyan pol-
gárok mesterének útmutatóját. Hiába!

EGY ÚJÉVI KÖSZÖNTŐRŐL
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Frissítés! Lapzártánk előtt pár 
órával, Balogh László egycsa-
tornás facebook oldalán megje-
lent egy tavalyi évről szóló és az 
évet kis mértékben érintő 
poszt, melynek végén a város 
polgármestere a 2022. év január 
havának 13. napján kívánt min-
den jót erre az esztendőre.
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értékeltük a 2021-es évet
„Az elmúlt két évben, amióta mi 
vagyunk többségben, nagyjából a felét 
a polgármester egy személyben dön-
tötte el azoknak a dolgoknak, amelyek 
döntést igényeltek és azokat is, ame-
lyek egyébként nem. Fél évig a polgár-
mester egy személyben volt döntési 
helyzetben, és amellett, hogy részben 
politikai bosszúra használta megint a 
hatalmát, azt a hatalmat, amit kapott 
a kormánytól, másik részben pedig 
olyan döntéseket hozott, amelyek erő-
sen vitathatóak szerintünk.” 

Horváth Jácint, az ÉVE frak-
cióvezető-helyettese a 
Kanizsa TV Visszapillantó 
című műsorának volt ven-
dége a két ünnep között. 
Arra kértük, hogy tekint-
sen vissza 2021-re, 
értékelje azt az 
évet, amelyben 
a többségben 
levő frakció 
mintegy hat 
hónapig szóhoz 
sem juthatot t . 
Ennek a beszélgetésnek 
egy rövidített változatát 
tesszük most közzé. 

 - Hisszük azt, hogy 
nagyon sok esetben lehet-
ne konszenzusos álláspon-
tot kialakítani, de egyszerű-
en kész helyzet elé állítanak 
folyamatosan minket – 
kezdte a politikai helyzet 
értékelését a többségi frak-
ció helyettes vezetője. – 
Megszokták azt az elmúlt 
tizenegynéhány évben, 
ahogy ők akarják, ahogy a 
háttérből Cseresnyés Péter 
akarja, az úgy lesz. Ezt a köz-
gyűlés megszavazza, 
átmegy és kész, nincs vita. A 
közgyűlési többség azon-
ban nálunk van, ezért kerül-
tünk olyan éles konfliktu-
sokba az önkormányzati 
üléseken, hogy annak elég 
éles visszhangjai lettek. 

Mindeközben az önkor-
mányzati ülések utáni – 
főleg közösségi oldalon 
megjelenő – tartalmak 
gyakran mindenért hibás-
nak állítják be az Éljen Váro-

suNK frakcióját. Ha 
valami nem készül 
el, azért az ellen-
zék a hibás, míg 
minden egyéb a 
k o r m á n y p á r t i 

kisebbség érdeme. 
- Valami elhangzik a 

közgyűlésen, másnap egy 
arra hasonlító, de más narra-
tíva jön a polgármester 
posztjából. Én nagyon sajná-
lom, és meggyőződésem, 
hogy azok a posztok nem 
feltétlen a polgármestertől 
jönnek. Ő nevére veszi, 
innentől kezdve nincs ment-
sége arra, hogy milyen stílus-
ban és milyen szóhasznála-
tot tulajdonítanak neki a 
városban lakók. Nem igazán 
látjuk azt, hogy ez a követke-
ző hónapokban változna, 
hiszen előttünk egy válasz-
tási kampány. Látjuk nagyon 
jól azokat a helyzeteket, ami-
be belekényszerítik a város 
vezetését, és azt láthatjuk, 
hogy tulajdonképpen egy 
ilyen jó rendőr, rossz rendőr 
szerepet próbáltak kiosztani 
Cseresnyés Péter és Balogh 
László között. Ez azért sajná-

latos, mert a polgármester 
megítélését nagy mérték-
ben rontja. Mi próbálunk 
érvekkel, számokkal jönni 
minden előterjesztés után, 
hogy legyenek alátámasztva 
hiteles információkkal.

Horváth Jácint szerint ők 
haladnának, de sok esetben 
a konkrét ügyeket is hátrál-
tatja valamilyen titokzatos 
erő. Az Erzsébet tér 19. esete 
jól mutatja, hogy miként 
lehet jó célokat elgáncsolni. 
Itt – átmenetileg, míg jobb 
ötlet nincs – parkolót alakí-
tanának ki, amivel eltüntet-
nék az udvar már csúfos 
épületeit. 

 - A Tervtanács szólt köz-
be, a megyei Tervtanács, 
annak is az elnöke, aki azt 
mondta, hogy itt várostör-
téneti szempontból olyan 
jelentős épületek vannak, 
amelyek mindenképp vizs-
gálatra érdemesek, és meg-
akadályozta a lebontását 
ennek az épületegyüttes-
nek. Ugyanakkor mi konzul-
táltunk a helyi muzeológu-
sokkal is, akik azt mondták, 
itt igazán nem látnak sem-
mit, amit érdemes lenne 
megtartani.

Sok kritika érte közben a 
Zrínyi utcai parkoló mellett 
épülő gyalogos rámpa 
miatt is a többségi képvi-
selőket, de kiderült, hogy itt 
a munkát a térképeken nem 
jelzett közművek okozták. A 
szolgáltató pedig nem a 
leggyorsabb tempóban 
végezte el ezeknek a veze-
tékeknek az elhelyezését. 
Eközben voltak hangok, 
melyek a Petőfi utcai félkész 
körforgalmat hozták példá-
nak a gyors és hatékony 
munkára. 

- A Petőfi utcai körforgal-
mat olyan 7-8 éve megter-
vezték. Ha azt nézzük, hogy 
ez csak most készül el, ez 
bizony 7-8 év volt. Ezt ne 
hasonlítsuk össze a rámpá-
val, ami fél év volt, még úgy-
is, hogy az E.on hónapokat 

ült az ügyön, és nem tudta a 
saját munkáját elvégezni – 
reagált Horváth Jácint. 

A városban zajlik a 2015 
nyarán indult Modern Váro-
sok Program egy-két eleme 
is, melynek leglátványosabb 
megjelenése a sportcsarnok 
elkészülte. Nem az eredeti-
leg bejelentett határidőre, a 
tervezett költségeknél 
lényegesen drágábban, 
kisebb-nagyobb hiányossá-

gokkal, de megépült. Örül-
jünk neki, és ha már itt van, 
használjuk egészséggel!

 - Az előkészítésbe, a kivi-
telezésbe sem engedtek 
minket belefolyni. Semmi-
ről nem kaptunk informáci-
ót. Az utolsó pár hónapban 
volt lehetőségünk bemenni 
az egyeztetésekre, akkor 
már tető alatt állt az egész 
csarnok. Az üzemeltetést is 
ki akarták szervezni maguk-
nak. Ezért hozott a polgár-
mester az egyszemélyi 
hatalmának utolsó napjai-
ban olyan döntéseket, ame-
lyekkel megalapított kettő 
céget. Az egyik a százszáza-
lékos önkormányzati tulaj-
donban levő Kanizsa Aréna 
Kft., Sport és Rendezvény 
Kft. névvel pedig egy másik. 
Közben 200 millió forintot 
költöttek el az üzemeltetés-
sel kapcsolatban tanulmá-
nyokra, melyekből csak az 
nem derül ki, hogy mibe 
kerül a fenntartása a létesít-
ménynek. Az államtól meg-
kaptuk az épületet, de for-
rást ehhez nem kapunk. 

Az év utolsó napjai sem 
maradtak komoly viták nél-
kül. Ezek egyike a városba 
érkező református segédlel-
kész lakásügye volt. A képvi-
selők nem szavazták meg az 
önkormányzati lakást az 
egyház munkatársának. 

- Csak megalapozottan 
lehet ilyen döntést meghoz-
ni, és figyelembe kell venni 
azokat a szempontokat, 
miért mondjuk azt valakire, 

hogy kiemelt fontosságú. 
Lehet, hogy az, de ezt írják 
le, hogy miért.  Csak azért, 
mert megszaporodtak az 
esperes úr feladatai és 
ideköltözik egy segédlel-
kész, számunkra nem feltét-
len kiemelt a fontossága. 
Szerintem a város többsége 
egyetért a döntésünkkel. 

Horváth Jácint jelenleg 
az egyetlen hivatalosan is 
megnevezett jelöltje az 
áprilisi parlamenti választá-
soknak. Azt egyelőre még 
hivatalosan nem lehet tud-
ni, hogy ki lesz a kihívója. Az 
ellenzéki összefogás jelölt-
je azt mondta, hogy nem 
kíván a sárdobálásban részt 
venni, nem szeretne sze-
mélyeskedő kampányt. 
Bízik abban, hogy érvek 
mentén tudja majd bemu-
tatni egy jobb és új jövő 
lehetőségét, melyet az 
összefogás tud biztosítani 
az országnak. 

A beszélgetés egészében 
megtekinthető a Kanizsa Tv 
Youtube csatornáján.

Tar Mihály

 – HORVÁTH JÁCINT (ÉVE) FRAKCIÓVEZETŐ-HELYETTESSEL 
Visszapillantó
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Január elsejétől a brut-
tó minimálbér  200 ezerre, 
a garantált bérminimum 
pedig 260 ezerre emelke-
dett, de az ápolók, orvo-
sok, rendőrök, katonák, 
pedagógusok, és a szociá-
lis- és kulturális területen 
dolgozók is többet keres-
nek. A cégek viszont nehéz 
helyzetben lesznek, hogy 
a bérskála ne torlódjon 
össze, így kénytelenek 
lesznek emelni azok bérét 
is, akik másik bérkategóriá-
ban vannak. 

A január a fiataloknak is 
több pénzt ígér, hisz a 
2022-es adószabályok az 
év első hónapjától mente-
sítik a 25 év alatti fiatalo-
kat a személyi jövedelem-
adó megfizetése alól az 
átlagbér szintjéig. Varga 

Mihály pénzügyminiszter 
szerint ezzel az intézke-
déssel az idén 140 milliárd 
forint marad félmillió 
munkavállalónál: egy 
átlagbért kereső fiatal net-
tó jövedelme több mint 
780 ezer forinttal emel-
kedhet évente.

A nyugdíjak is nőnek 
januártól három százalék 
helyett öt százalékkal, 
ezenkívül az ígéretek sze-
rint februárban a teljes 
13. havi nyugdíjat kifize-
tik a járadékra jogosul-
taknak.

Nem is kell sokat várni a 
következő pénzesőre, 
ugyanis a  NAV február 
15-ig visszatéríti a 18 év 
alatti, vagy iskolás gyer-
meket nevelő szülőknek az 
általuk 2021-ben befize-

tett személyi jövedelem-
adót.

A SZÉP-kártya esetében 
is lesz némi változás, habár 
az csak négy hónapig tart 
majd. Február 1. és május 
31. között a Széchenyi 
Pihenőkártya minden 
alszámlájáról lehet hideg 
élelmiszervásárlásra fordí-
tani a keretet. Viszont, 
hogy mely kereskedőknél 
lehet használni az még 
kérdéses. 

A parkolás egyelőre 
marad a tavalyi árakon. 
Szabó Istvántól, a Via Kani-
zsa Zrt. vezérigazgatójától 
megtudtuk, a 2021-es évi 
nagykanizsai parkolási 
bérletek még január 31-ig 
érvényesek. Amíg a 
veszélyhelyzet érvényben 
van, addig nem emelhet-
nek a tarifán. A teljes árú 
bérlet 44.450 forintba 
kerül, az övezeten belüli 
bérlettípus pedig 5080 
forint. A veszélyhelyzet 
elmúltával minimális 
áremelést terveznek a 
v á r o s ü z e m e l t e t ő n é l , 
ugyanis még mindig a 
2017-es árakon dolgoznak. 

Ami a megemelt bérek-
kel jön, annak egy részét az 
emelkedő árak elviszik. 
Tavaly a KSH által vizsgált 

termékek és szolgáltatá-
sok 80 százalékának nőtt 
az ára 2020 novemberéhez 
képest. A benzin 39, a gáz-
olaj 37 százalékot drágult, 
bár november közepén 
480 forintos árstopot 
jelentett be az üzemanya-
gokra a kormány. Az élel-
miszerek esetében a nap-
raforgó étolaj ára 29, a 
finomliszt 21, a fehérke-
nyér pedig 17 százalékkal 
kerül többe. Az év elején 
pedig számos hír jelent 
meg a sertéshús árának 
emelkedéséről. Egy álta-
lunk megkérdezett szakér-
tő elmondta, mint minden 
termék esetében sok 
tényező befolyásolja az 
árak változását.  - Sok 
import került be az ország-
ba, főleg Spanyolország-
ból, ami nagyon olcsó. A 
nagykereskedők pedig 
előszeretettel árulták az 
olcsó, import terméket, 
ami a magyar piaci árakat 
legyűrte. Viszont az élő 
állattartók folyamatosan 
emelték az árakat, többek 
között a növekvő üzem-
anyag és energia árak, 
valamint a magas takar-
mány árak miatt. Erre jön 
még a húsfeldolgozás, és 
szállítás, ami szintén sok 

energiát igényel, de a szak-
emberhiány is negatívan 
hat a szektorra. Ezenfelül 
decemberben drágultak a 
csomagolóanyagok is. 
Ahhoz, hogy a növekvő 
árakkal a kiskereskedők 
hosszabb távon tudják tar-
tani a lépést, jelentős eme-
lésre lenne szükség.  

Erre úgy tűnik nem lesz 
lehetőségük a magyar 
b o l t t u l a j d o n o s o k n a k , 
ugyanis január 12-én egy 
Facebookra feltöltött 
videóban jelentette be 
Orbán Viktor, hogy február 
elsejétől korlátozzák hat 
alapvető élelmiszer árát az 
országban. A videóban a 
miniszterelnök elmondja, 
hogy a kristálycukor, a 
búzafinomliszt, a naprafor-
gó-étolaj, a sertéscomb, a 
csirkemell és a 2,8 százalé-
kos tehéntej árát a tavaly 
október 15-ei árszintre kell 
lecsökkenteni. 

Egyes szakemberek sze-
rint ezzel a lépéssel pont a 
magyar tulajdonú, kisebb 
boltok tulajdonosait hoz-
zák nehéz helyzetbe, akik-
nek így is nehéz volt tarta-
ni a lépést a növekvő 
bérekkel és alapanyagá-
rakkal. 

  Kálovics Rebeka

Béremelés, a 25 év alattiak szja men-
tessége, adóvisszatérítés, az alapvető 
élelmiszerek árának befagyasztás – 
többek között ezeket hozta az idei 
évkezdet. Ami a pénzügyeket illeti 
2022-ben több korosztályt és szektort 
érintő változásra számíthatunk. De 
hogy ebből mennyi marad az emberek 
zsebében azt az infláció eldönti. 

Marad is, meg nem is
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a biztonságos utakértKészenlétben
Felkészültek a téli üzemmódra a közutak hó- és 
síkosságmentességéért felelős szervezetek. 
Bár nagyobb havazás vagy hófúvás ezen a télen 
még nem történt a térségünkben, a szakembe-
rek folyamatosan szolgálatot teljesítenek, hogy 
azonnal cselekedjenek, ha szükséges.

Nagykanizsán a Netta-Pannonia 
Kft. 130 kilométernyi útszakaszon, 
több mint 30 kilométer kerékpá-
rúton, járdán, hegyi szakaszokon, 
130 buszmegállóban és 174 darab 
gyalogátkelőhelynél látja el a 
munkálatokat. A társaságnak 
négy nagy kombinált kotrógép, 
két szállítójármű, kisgépek, söprű-
gépek, valamint kézi munkaerő áll 
a rendelkezésére a hó-, és síkos-
ságmentesítéshez. Komolyabb 
havazásokhoz, ami meghaladhat-
ja az eszközparkjuk kapacitását, 
szerződésben állnak alvállalko-
zókkal, akiket plusz segítségnek 
hívhatnak. 

- Elsősorban ugye nekünk a 
város a feladatunk, tehát az időjá-
rás-előrejelzés alapján mi már 
általában preventíven megkezd-
jük a hó-, és síkosságmentesítést. 
Abban az esetben, ha valamelyik 
közület vagy éppen bolt, vagy 
akárki, akinek szüksége van arra, 
hogy ott elvégezzük a munkát, 
akkor a város után természetesen 
segítünk máshol is. Az átlagosan, 
utóbbi években tapasztalható téli 
időjárásra elegendőek az eszköze-
ink. Ónos eső, folyamatos havazás 
vagy hófúvás esetén szoktunk 
más segítséget is igénybe venni – 
árulta el lapunknak Csendes 
Tamás, a Netta-Pannonia Kft. köz-
terület-gondozási vezetője.

A közút nagykanizsai mérnök-
ségéhez 408 kilométer úthálózati 
rész tartozik. A cég november tize-
dike óta téli időszámításra váltott, 

ez független az időjárástól, és azt 
jelenti, hogy a dolgozók folyama-
tosan készenlétben vannak, ha 
valahol beavatkozásra lenne szük-
ség. Abban az esetben, ha jobb 
idő van, akkor az útmenti növény-
zet gondozásával foglalkoznak, 
jelenleg éppen Magyarszentmik-
lós környékén, a 74-es út mentén. 
A kátyúzás is egy általános problé-
ma ilyenkor, mert az időjárás ezek-
ben a hónapokban bontja meg a 
legjobban a burkolatot.

- Szinte mindennap van beavat-
kozás az úthálózaton. A nulla fok, 
plusz fok és mínusz fok közötti 
átmenet a lehető legrosszabb a 
közlekedők számára, mert alatto-
mosan síkosságot okoz és ilyenkor 
általában preventív szórást vég-
zünk. Ez annyit jelent, ha már süly-
lyed a hőmérséklet és úgy néz ki, 
hogy páralecsapódás várható, 
akkor a sózás megtörténik. Öt cen-
timéter alatti hónál a sózáson kívül 
nem tudunk mit csinálni, mert ott a 
hóekék nem tudnak fekete burko-
latot produkálni. Egyébként nagy-
kanizsai viszonylatban kilenc kom-
binált géppel dolgozunk, ezek 
hóekével és sószóróval vannak fel-
szerelve. A helyi sótárolóban 650 
tonna só van készleten, ezt azonnal 
pótoljuk, amikor fogyni kezd – 
mondta el Imre Béla, a Magyar Köz-
út Nonprofit Zrt. Zala Megyei Igaz-
gatóságának üzemeltetési és fenn-
tartási osztályvezetője.

A közterület-felügyelet azokat 
az utakat és járdákat ellenőrzi, 

ahol a lakók köte-
lessége a terület 
tisztán tartása és 
csúszásmentesíté-
se. A helyi rende-
let előírja az ingat-
lan-tulajdonosok-
nak és használók-
nak, hogy a ház 
előtt található sza-
kaszról hóeséskor 
kötelesek a havat 
ellapátolni és a 
csúsz ásmentes-
ségről gondos-

kodni. A szabályozás szerint az is 
fontos, hogy mindez környezetkí-
mélő anyagokkal történjen.

- Jogszabály írja elő, hogy fás-
szárú növények védelméről is 
gondoskodni kell, tehát olyan 
alapanyagot használhatnak, ami a 
környezetet nem károsítja. Ezt 
alkalmazzák is a családi házas öve-
zetekben, mert homokkal, hamu-
val, zúzott kaviccsal, téglával old-
ják meg ezt a csúszásmentesítést. 
Tapasztalatom alapján elsősorban 
a lakatlan házaknál szokott előfor-
dulni probléma. Abban az eset-
ben, ha az illetékes nem tesz ele-
get a kötelességeinek, a felügye-

lők közigazgatási eljárást indíthat-
nak, a kiszabott büntetés mértéke 
pedig akár 150 ezer forint is lehet 
– hangsúlyozta Bakonyi Tamás, a 
közterület-felügyelet vezetője.

A társaságok vezetői arra hívják 
fel a figyelmet, hogy a sózás sem 
csodaszer, idő kell ahhoz, hogy a 
síkosságot valamilyen mértékben 
csökkentse vagy megszüntesse az 
utakon. Mindaddig a sofőröknek 
figyelembe kell venniük, hogy tél 
van és ehhez alkalmazkodniuk 
kell a vezetési stílusukban is a biz-
tonságos, balesetmentes közleke-
dés érdekében.

Körtvélyessy Vivien
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Az eddigi oltási akciók sikerére és az omikron vírusvariáns 
magyarországi megjelenésére tekintettel januárban minden 
csütörtök és péntek délután, valamint szombaton oltási ak-
ció lesz a kórházi oltópontokon és a járásközponti szakren-
delőkben.

Ezeken az alkalmakon előzetes időpontfoglalás nélkül és helyszíni 
regisztrációval lehet menni akár az első, akár az elmaradt második 
vagy a megerősítő harmadik oltásra is.

A megerősítő oltás mindenkinek javasolt, aki 4 hónapnál régeb-
ben kapta meg az előző oltásait. 

Az oltási akció kizárólag a 12 év feletti lakosságra vonatkozik. Az 
5-11 éves gyermekek oltása továbbra is csak időpontfoglalással 
lehetséges a kórház oltópontokon vagy a házi gyermekorvosok-
nál.

Oltási akció a kórházi és járásközponti oltópontokon:

2022. január 15.  (szombat) 10-18 óra között; 
2022. január 20-21.  (csütörtök-péntek)  14-18 óra között, 
2022.  január 22.  (szombat) 10-18 óra között; 
2022.  január 27-28.  (csütörtök-péntek)  14 és 18 óra között, 
2022.  január 29. (szombat)  10-18 óra között.

A magyar lakosság minél szélesebb körű átoltottsága érdekében 
a háziorvosok is tartanak oltási akciónapokat - a rendelési időben 
végzett oltásokon túl - januárban legalább egy péntek délután 
és egy szombaton. Ezekben az időpontokban a háziorvos is akár 
előzetes bejelentkezés nélkül fogadja az első, a második vagy a 
harmadik oltásra érkezőket.

NAGYKANIZSA MEGYEI JOGÚ VÁROS HÁZIORVOSI OLTÁSI AKCIÓ

Körzetszám ORVOS RENDELŐ CÍME OLTÁSI AKCIÓNAP IDŐPONT

1 Szendrőné Dr. Domonkos Fanni Nagykanizsa, Garay u. 14. 2022. január 14-15. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

2 Dr. Rácz Andrea Nagykanizsa, Kinizsi u. 3. 2022. január 7-8. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

3 Dr. Horváth Ágnes Nagykanizsa, Kinizsi u. 3. 2022.január 14.15. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

4 Dr. Hámori Zsolt Nagykanizsa, Jókai u. 50. 2022. január 28.-29. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

5 Dr. Kovács Beáta Nagykanizsa, Tavasz u. 26. 2022. január 28-29. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

6 Dr. Simán István Nagykanizsa, Tavasz u. 26. 2022. január 28-29. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

7 Dr. Mihalecz Károly Nagykanizsa, Kalmár u. 4. 2022. január 14-15. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

8 Dr. Vörös Henriette Nagykanizsa, Kalmár u. 4. 2022. január 14-15. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

9 Dr. Gazdag Rózsa Nagykanizsa, Bajcsy-Zs. U. 38/a 2022.január 21-22 péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

10 Dr. Vigh András Nagykanizsa, Bajcsy-Zs. U. 38/a 2022. január 14-15. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

11 Dr. Zámodics Imre Nagykanizsa, Nagyrác u. 2. 2022. január 28-29. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

12 Dr. Alemayehu Asnake Nagykanizsa, Alkotmány u. 75. 2022. január 21-22. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

13 Oraveczné Dr. Hegyi Alexandra Nagykanizsa, Bartók Béla u. 6. 2022. január 7-8. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

14 Dr. Busznyák Veronika Nagykanizsa, Rózsa u. 6. 2022. január 7-8. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

15 Dr. Pongrácz Katalin Nagykanizsa, Bartók Béla u. 6. 2022. január 14-15. péntek 12.00 - 14.00, szombat 9.00 - 11.00

16 Dr. Szakáll Erzsébet Nagykanizsa, Zemplén Gy. U. 6. 2022. január 14-15. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

17 Dr. Bacher Ilona Nagykanizsa, Erzsébet tér 8/2 2022. január 14-15. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

18 Dr. Dömötör Károly Nagykanizsa, Miklósfa u. 10. 2022. január 21-22. péntek 14.00 -17.00, szombat 10.00 - 13.00

19 Dr. Gál Helga Nagykanizsa, Zemplén Gy. U. 6. 2022. január 14-15. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

20 Dr. Hajdu Katalin Nagykanizsa, Alkotmány u. 100. 2022. január 7-8. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00

21 Dr. Busznyák László Nagykanizsa, Kaposvári u.11. 2022. január 21.-22. péntek 14.00 - 18.00, szombat 10.00 - 18.00
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Nem sokkal a II. világháború, 
illetve legidősebb testvérem 
halála után születtem 1946-
ban Budapesten. Családi hát-
terem és katolikus nevelteté-
sem alapvetően meghatározta 
az életutamat, s talán ebből ered az 
az örök ellenzékiség is, amely végig 
kísért mind a munkámban, mind 
pedig a politikában. Középiskolai 
tanulmányaimat a Pannonhalmi 
Bencés Gimnáziumban végeztem, 
közlekedésépítő mérnöki diplomá-
mat a Budapesti Műszaki Egyete-
men szereztem. A közügyek min-
dig nagyon érdekeltek, egyrészt 
jellememből fakadóan, másrészt 
azért, mert a közéleti felelősség- és 
szerepvállalás az államszocialista 
rezsimmel kritikus, katolikus értel-
miség körében – az adott keretek 
között -–, szinte alapkövetelmény 
volt, ami a gyakorlatban számom-
ra, mint pártonkívüli számára a 
Hazafias Népfrontban való részvé-
telt jelentette. 

A rendszerváltás előkészítésé-
ben Zala megyei, illetve nagykani-
zsai szinten én magam is kivettem 
a részemet, arra különösen büszke 
vagyok, hogy 1988-ban az én mér-
nöki irodámban alakult meg az 
MDF nagykanizsai alapszervezete. 
Az 1990-es országgyűlési válasz-
tások idején az akkori Lenti-Lete-

nye központú 
egyéni választó-
k e r ü l e t b e n 
m a n d á t u m o t 

szerző MDF-es 
jelölt kampányfő-

nöke voltam.
Önkormányzati képviselőségem 

8 éve alatt több területtel is foglal-
koztam (így például a pénzügyi 
ellenőrző bizottság elnöke voltam), 
de főművemnek a Nagykanizsai 
Vásárcsarnok létrehozását tartom, 
amelyért 1991-től (az ötlet felmerü-
lésétől, majd az azt követő alapkő-
letételtől) egészen az 1997-es meg-
nyitásáig folyamatosan tevékeny-
kedtem nemcsak képviselőként, 
hanem – szakmámból kifolyólag – 
mérnökként is. 

Képviselőségem alatt sokan 
megosztó személyiségnek tartot-
tak, hiszen a jó (de legalábbis álta-
lam annak vélt) célok elérése érde-
kében megtettem minden tőlem 
telhetőt, még akkor is, ha ez eset-
leg nem találkozott a párttársaim 
álláspontjával. Ez vetett véget a 
politikai pályámnak is, mivel a kis-
gazdapártban rossz szemmel néz-
ték (sőt, valójában főbenjáró vétek-
nek tekintették) azt, hogy az akkori 
MSZP-s polgármesterrel együtt-
működésben dolgoztam a Vásár-
csarnok megvalósításán. Én ellen-

ben a polgármesterrel való közös 
munkában (feladatmegosztásban) 
semmi kivetnivalót nem találtam, 
mert soha nem párthovatartozás 
alapján válogattam meg a barátai-
mat és kollégáimat. 

Az általunk végzett – vélemé-
nyem szerint építészetileg mara-
dandó és társadalmilag hasznos – 
munkát végül úgy „hálálták” meg, 
hogy a polgármestert a tisztségé-
ről lemondatták, és meghurcolták, 
továbbá engem kizártak a kisgaz-
dapártból, majd ellenem és a csalá-
di tulajdonban álló cégem ellen az 
1998-ban létrejött, új önkormány-
zat 5 polgári pert is indított. Ezek 
után éveken át én és családom az 
erkölcsi és anyagi megsemmisülés 
fenyegetésében éltünk. A perek 
idején alig volt jövedelmem, és 
valószínűleg a családom támoga-
tása nélkül ma nem is lennék itt. 
(Feleségem biztosította a megél-
hetésünket, a fiam pedig először 
joghallgatóként, majd később vég-
zett jogászként képviselt engem a 
bíróság előtt.) E nehéz időszakban 
a feleségem és a fiam mindig Máté 
evangéliumából vett idézettel 
vigasztaltak: „Boldogok, akik hábo-
rúságot szenvednek az igazsá-
gért”. 

Végül a perek többségét sikerült 
megnyerni, így el tudtuk kerülni a 

pénzügyi csődöt. A pereskedéssel 
járó folytonos létbizonytalanságot 
senkinek sem kívánom, de annyi 
eredménye azért lett ennek, hogy a 
fővárosban ügyvédként dolgozó 
fiam ma is át tudja érezni, milyen 
az, amikor valakit, és rajta keresztül 
a családját egy hatalmasság, vagy 
maga a hatalom akar a létében elle-
hetetleníteni. Azt viszont fájlalom, 
hogy a Vásárcsarnok – noha nem 
egy kérészéletű felvonulási épület 
vagy hangár, mint a bevásárlóköz-
pontok zöme, hanem a város arcu-
latának meghatározó, funkcionális 
és időtálló eleme –, nem kapja meg 
azt a törődést és figyelmet, amit 
megérdemelne. 

A fenti viszontagságok tükrében 
talán érthető, hogy örülök az egye-
sült ellenzék létrejöttének, annak 
pedig különösen, hogy az elvben 
az ellenzéki paletta két végpontján 
lévő pártok milyen szilárd oszlopai 
lettek e konstrukciónak. Persze 
mérnöki szemmel ez sem meglepő, 
hiszen az épület stabilitásához 
mindig a sarokpontokat kell meg-
erősíteni. 

Mivel van társadalmi igény a vál-
tozásra, s a hathatós változásokhoz 
köztudottan kétharmados több-
ségre van szükség, én valós esélyt 
látok az ilyen arányú ellenzéki 
sikerre.

Engem mindig a cél szolgálata 
vezérelt, nem pedig az, hogy máso-
kat megalázzak vagy megtörjek, 
továbbá elutasítom a gőgöt, a kor-
rupciót és a képmutatást. E megy-
győződésem fényében, s mint örök 
ellenzéki azt tanácsolom az ötpárti 
ellenzéknek, hogy a dicséretes és 
kemény munkával létrehozott egy-
ség birtokában mindennél jobban 
akarják a győzelmet, de ne az ellen-
felet gyűlöljék, hanem a vereséget, 
és erre emlékezzenek akkor is, ha 
kormányra kerülnek. 

BAKONYI Erzsébet
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Magyarországon 35. rész

30 éves az önkormányzatiság
ENGEM MINDIG  
A CÉL SZOLGÁLATA 
VEZÉRELT, NEM 
PEDIG AZ, HOGY 
MÁSOKAT MEGA-
LÁZZAK VAGY 
MEGTÖRJEK
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Palotás Tibor 2 önkormányzati 
ciklusban, 8 évig volt képviselő. 
1990-ben az akkori KDNP kom-
penzációs listájáról, míg 1994-
ben a Független Kisgazda-, 
Földmunkás- és Polgári Párt 
jelöltjeként került be a közgyű-
lésbe. 
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Épül a magyar szuperbank:  
2022 tavaszán egyesül a Budapest Bank és az MKB 
Elfogadták a Budapest Bank, az MKB Bank és a Ta-
karék Csoport fúziós menetrendjének első lépését. 
Ennek értelmében 2022. március 31-én egyesül a 
Magyar Bankholding két tagbankja, a Budapest 
Bank és az MKB Bank.

A Takarék Csoport 2023 második negyedévének végéig 
csatlakozik az egyesült bankhoz, addig a Bankholding 
a belső működést harmonizálja.

A létrejövő egyesült bank átmenetileg MKB Bank Nyrt. 
név alatt fog működni, az egységes pénzintézet végle-
ges márkanevét a tervek szerint 2023 elején vezetik be.

Az egyesülés előtt a Budapest Bank és az MKB Bank ügy-
felei a korábban megszokott módon intézhetik a banki ter-
mékekkel és szolgáltatásokkal kapcsolatos ügyeket. Már-
cius 31-ét követően mindkét bank ügyfelei a megszokott 
bankfiókjaik és ügyintézési csatornáik mellett a korábbiak-
hoz képest több helyszínen, nagyobb fiókhálózatban tud-
ják majd pénzügyeiket intézni. A Takarék Csoport meglévő 
ügyfeleit egyelőre nem érintik ezek a lépések.

Dr. Barna Zsolt,  
a Magyar Bankholding  

Igazgatóságának elnöke
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– Már kisgyermek koromtól 
nagyon vonzottak a színek, szeret-
tem rajzolgatni, de nem voltam 
egy kiemelkedő tehetség. Nyáron 
amikor nagyszüleimnél vidéken 
nyaraltam, sokszor elképzeltem, 
hogy állok egy festőállvány előtt 

és tájképeket, régi házakat, virágo-
kat festek, mindezt a kertben, 
ahonnan olyan szép volt a kilátás! 
De akkor sajnos ez az álom nem 
valósult meg. A színek mindig is 
nagyon vonzottak. Később kap-
tam a szüleimtől vízfestéket, hoz-
zá kifestenivaló képeket, ezt 
nagyon élveztem. Kamasz korom-
ban azonban ezek már elmarad-
tak, és inkább az öltözködés volt 
az, ami sokkal jobban érdekelt. 
Szabtam, varrtam, hogy saját, 
egyedi ruhákban járhassak, 
nagyon büszke voltam magamra. 
Egy szép napon az akkori munka-
helyemen a sors összehozott egy 
szintén nagykanizsai hölggyel, 
Halász Ilona sztármanökennel, aki 
akkor már ismert modell volt 
Budapesten. Tőle tudtam meg, 
hogy létezik modellképző iskola, 
és azt is, hogy miként lehet jelent-
kezni. Nagyon boldog voltam, igaz 
a szüleim nem annyira, hogy egy-

magam elindulok Budapestre. Az 
iskolába felvettek, onnan indult el 
budapesti életem, a fotózások, a 
bemutatók. Később smink modell 
is lettem, versenyeket nyertünk 
külföldön és itthon is – idézte fel 
Ildikó.

– Elegáns ruhákban, előkelő hely-
színeken jelentél meg. Milyen volt 
egy-egy ilyen esemény?

– Régen nagyon jó hangulatban 
teltek a bemutatók, kellemes 
élmények maradtak meg bennem. 
Abban az időben még nem vol-
tunk ilyen sokan, mindenki ismert 
mindenkit. Gyakran jártunk vidéki 
bemutatókra az OKISZ laborral, 
vagy a Kisiparosok Országos Szö-

vetségének a rendezvényeire. Bar-
kas buszban utaztunk, tele vol-
tunk jókedvvel, vidámsággal, 
jókat nevetgéltünk végig az úton. 
Jó szívvel gondolok vissza erre az 
időszakra, a kollégáimra, a kollé-
ganőimre. Ha személyesen nem is 
találkozunk mostanában, a közös-
ségi oldalon tartjuk egymással a 
kapcsolatot. Tudunk egymásról, 
tudjuk, hogy kinek hogyan alakult 
az élete. Ugyan előfordultak egy-
más közti rivalizálások, de én sze-
rencsére nem estem ebbe bele, 
mert elég jó természetem volt. Én 
adtam magamat, és pont azért 
voltak ezek a kis bemutatók jó 
hangulatúak, mert hasonló tulaj-
donságú embereket válogattak 

Nem sokan mondhatják el magukról, hogy telje-
sült az álmuk, és azzal foglalkozhatnak felnőtt 
életükben, amiről huszonévesen álmodoztak. 
Bacsa Ildikó Gabriella egykori sztármanökennek 
ez sikerült. Úgyis mondhatnánk, simán alakult 
számára minden. A kifutók olykor fárasztó, ám 
csillogó, káprázatos világát, majd később az 
alkotómunkát, a festést azonban átszőtte valami 
közös összhang; a színek harmóniája. Ez érződik 
ki beszélgetésünk során Ildikó szavaiból. 

ÉRDEKES EMBEREK, 
ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 18. 

Önarcképéről minden felsejlik; a modell szépsége, a divattervező fantáziája és a biztos ecsetvonás

– a kanizsai származású exmodell útjai…A kifutótól a festőecsetig 



  2022. 01. 14. | 13ÉRDEKES

egymás mellé a turnusokban. 
Kívülállóként nem is gondoltam 
volna, hogy ilyen pergő, szuper 
hangulatban zajlanak a rendezvé-
nyek. 

– Volt manöken példaképed? 
– Igazából aki szép volt, azok 

közül mindenki a példaképem 
volt. Hogy az ismertebbeket említ-
sem meg, a Pataki Ágit nagyon 
szerettem. Őhelyette egyszer 
elküldtek Moszkvába, a Razno cég 
bemutatójára, ahol a textiltermé-
kek nagykereskedelmével foglal-
kozó Hungarotex nagyvállalat ter-
mékeit mutattuk be az oroszok-
nak. Sütő Enikővel többször dol-
goztam, utaztunk vidéki bemuta-
tókra. Halász Icának nagyon sokat 
köszönök azért, hogy semmilyen 
irigység, rosszindulat nem volt 
benne, és önzetlenül segített. 
Modell pályám kb. 5 évig tartott, 
mert aztán férjhez mentem és 
megszülettek a gyermekeim. 

– Mikor vettél a kezedbe festőe-
csetet?

– Évtizedekig szunnyadt ben-
nem a festés utáni vágy, és sok év 
után ismét rám talált az az érzés, 
mely gyerekkoromban olyan nagy 
álmom volt. Erről sokat meséltem 
fiaimnak is, akik aztán 2005 kará-
csonyára megajándékoztak 
engem egy Rajz és Festőiskola c. 
könyvvel, temperafestékkel, ecse-
tekkel és festőkartonnal. Nagy volt 
az örömöm, szinte azonnal nekiáll-
tam, hogy kipróbáljam. Emlék-
szem első festményem egy kistá-
nyéron lévő levendulás kép volt. 
Az akvarellfestéket hamarosan fel-
váltotta az olajfesték, amit ma is 
használok. 2006 óta festek. Ettől 
kezdve elindult az álmok megva-
lósítása, persze teljesen autodi-
dakta módon. Másoltam, fényké-
peket készítettem a témákhoz és 
minden szabadidőmet az alkotás-
sal töltöttem. Az első kép festésé-
nél olyan euforikus érzés fogott el, 

hogy azonnal tudtam, ez az, amire 
mindig is vágytam. Képeim témái-
ra a tájkép, a csendélet és a portré 
festés jellemző. Mindig olyan hely-
színt, tájat választok, ahová 
magam is szívesen elmennék, és 
közben arról álmodozom, hogy 
már ott is vagyok. Természetem-
nél fogva inkább a régi, hagyomá-
nyos dolgokat kedvelem. Saját stí-
lusom az ecsetvonásaimban rejlik, 
magától alakult. Leginkább a 
romantikus realista impresszioniz-
mus áll a legközelebb hozzám. 

– A festészet terén is vannak pél-
daképeid?

– Szerintem zseniális kortárs fes-
tő az orosz származású és Spanyol-
országban élő Vladimir Volegov 
festőművész. Magával ragadó 
szép festményeit szívesen nézege-
tem a világhálón, de leginkább a 
francia impresszionista festők 

művei vonzanak. A régiek közül 
Claude Monet, a magyarok közül 
pedig Munkácsy Mihály.

– Mit jelent számodra maga a 
művészet?

– Az ember belső harmóniájá-
nak, jóságának a kivetülését jelen-
ti. A művészet számomra saját 
kedvtelés, az, hogy vászonra 
viszem azt a látványt, ami megtet-
szik. A művészet egy saját lelkivi-
lág, belső érzelem megnyilvánulá-
sa. Békés, nyugodt az általam 
megnyilvánuló szépségre törek-
vés, harmónia, menekülés a min-
dennapok nehézségei elől. Ami-
kor elkezdek festeni akkor olyan 
képet választok – vetítek magam 
elé –, ahová oda tudom képzelni 
magam, szinte ott van előttem, 

sétálok, vagy éppen rendezgetem 
a virágcsokrot, s ez annyira jó 
érzéssel tölt el, mintha valóságban 
is ott lennék. Szerintem hozzám 
hasonlóan sokan, akik festenek 

hasonló élményeket élnek át. Ezen 
élmények által kifejezhetem a lel-
kivilágomat és az ízlésemet, így 
festményeimen keresztül a közön-
ség is megismerhet. Szeretem, ha 
a festményeimből valamit kiszűr-
nek maguknak a tárlatlátogatók. 
Eddig öt kiállításon, köztük szülő-
városomban, Nagykanizsán két 
tárlaton – legutóbb 2016-ban a 
Honvéd Kaszinóban –, mutathat-
tam be festményeimet, melyekre 
sok pozitív visszajelzést kaptam. 
Ezáltal olyan megerősítésben is 
részesültem, ami a festés folytatá-
sa mellett szólt. Kívánom minden-
kinek, hogy legalább egyszer pró-
bálja ki, milyen leülni és festeni. 
Legyen az klasszikus, modern… az 
alkotás öröme olyan érzést ad, ami 
mélyen benne lakozik az emberek-
ben, csak még nem tudják! 

– A festőecset, a festőállvány ma is 
fontos szerepet tölt be a minden-
napjaidban? 

– Az utóbbi években nincs annyi 
időm festeni, de helyette egy sok-
kal édesebb elfoglaltságom van. 
Nagymama lettem, megszületett 
kis unokám Lili, aki mindennél fon-
tosabb lett számomra, amennyire 
tehetem, vele töltöm a szabadidő-

met. 4 évesen már ő is sokat rajzol, 
fest, nagyon ügyes. Ismét varroga-
tok, főleg neki különféle állatfigu-
rákat, aminek nagyon örül. Kreati-
vitásom az otthonom szépítésé-

ben is megmutatkozik, állandóan 
változtatom, bútort festek, átala-
kítok, barkácsolok, varrok. Már 
nagyon várom, hogy nyugdíjba 
menjek, hogy mindenre legyen 
időm. Imádok itthon lenni! 

– Visszajársz Kanizsára?
– Amikor lehetőségem nyílik rá, 

akkor elmegyek. Voltam érettségi 
találkozón a Dr. Mező Ferenc Gim-
náziumban, és ha a Balaton nyara-
lunk, akkor Kanizsára is ellátoga-
tunk. A nyáron például találtam 
ott egy jó fodrászt, és szeptem-
berben is visszamentem hozzá…

BAKONYI Erzsébet

Önarcképéről minden felsejlik; a modell szépsége, a divattervező fantáziája és a biztos ecsetvonás

– a kanizsai származású exmodell útjai…A kifutótól a festőecsetig 
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Újév a Százszorszép Farmon
A kecskék örökbefogadásával kezdődött minden…

Sok más vállalkozóhoz hasonlóan, 
ők is dédelgetnek magukban új ter-
veket. Egy gyermektáborról álmo-
dozik Anita, a ház asszonya, ahol a 
nyári szünetben nemcsak megis-
merkednének a háziállatokkal a 
városi gyerekek, hanem bekapc-
solódhatnának az etetésükbe, gon-
dozásukba, sőt a sajtkészítés moz-
zanataiba is. Megtudhatnák 
például, hogy honnét van a tojás. 
Most pályázatot írnak, mert hitel 
felvételével nem mernek belevágni 
semmilyen fejlesztésbe. 

Mindenkinek megvan a saját 
feladata, működik a munkamego-
sztás a családi vállalkozásban. Zsolt 
az állatokkal foglalkozik, István a 
mindenes, Anita a sajtkészítésért 
felel, de vásározni együtt járnak a 
férjével. A pacikhoz csak azért 
megy ki a karámba, hogy meg-
paskolja a hátukat. A lányuk 
beköltözött Kanizsára, és éli a saját 
életét. 

A két kecskéhez egy szomszéd 
hozott még kettőt, mert nem tud-
tak velük foglalkozni, és arra kért 
bennünket, hogy fogadjuk örökbe 

őket – folytatta a történetet Anita. 
Nagyon aranyos volt a két kis jószág, 
megszerettük őket. Aztán kisgidák 
születtek, lett tejünk, de semmit 
nem tudtunk kezdeni vele. Ekkor 
feltettük magunknak a kérdést, 
hogy mit csináljunk? Adódott a 
válasz, hogy igyuk meg, de nem 
ízlett. Akkor sajtot kellene készíteni, 
de ahhoz meg nem értettünk. Végül 
egy falubeli családtól megtudtuk, 
hogyan lehet ecetes megoldással 
panír sajtot készíteni. 

Időközben egyre több kecskete-
jünk lett, s mivel egész évben nem 
adtak tejet, vásároltunk egy tehen-
et, annak lett egy bocija, s azóta 
mindig van két-három tehenünk. 

Autodidakta módon megtanul-
tak mindent. Eleinte nagyon sok saj-
tot ettek a disznók, és egyre szapor-
odott az állatállomány is. Bőven volt 
helyük a malacoknak, tyúkoknak, 
libáknak, pulykáknak, lovaknak. 

Most már szűkítettük az 
állományt, mert ezekkel a 
takarmányárakkal nem lehet talpon 
maradni. Aztán egyre több sajtot 
készítettünk, és elkezdtünk 

piacozni. Jelenleg itt tartunk – 
mutat ki elégedetten a tornácról az 
istálló felé Anita. Tervezzük egy 
korszerű sajt műhely kialakítását, 
tavaly beadtuk rá a pályázatot, s ha 
sikerül nyerni, vásárolnánk néhány 
gépet belőle, a piacozáshoz is 
szükség lenne pár dologra, és új 
tehénke is kellene. Munka mellett, 
mellékállásban fogtunk hozzá, és 
csak tavaly váltunk családi gaz-
dasággá. 

Nem egyszerű ez az élet –, teszi 
hozzá. Ez egy fizikai munka, itt nincs 
nyaralás, nincs karácsony, az állat-
nak mindig enni kell. A terület-
bővítés nem fér a keretünkbe, 
hiszen Rigyácon 1,5 millió forintba 
kerül egy hektár föld. Nemcsak arra 
kell gondolnunk, hogy mi megél-
jünk, az állatokat is el kell tartani. 

A műhelyből joghurtok, krémsa-
jtok, különböző fajtájú érlelt sajtok, 
a paranyicának jó pár változata, 
túró, tejföl kerül ki a környék termel-
ői piacaira. Visszajáró vásárlóik van-
nak, az emberek szeretik a ter-
mékeiket. A százszorszép 
elnevezést pedig a szerény, meg-
búvó virág miatt választották.

Anita még beavatott bennünket 
a panír sajt elkészítésébe. 5 l tejet 

felforralunk, teszünk hozzá 1 
evőkanál 20 %-os ecetet, elkeverjük 
benne és félretesszük. Az ecet ki 
fogja csapni belőle a tejfehérjét, 
aztán gézlapon átszűrjük, hagyjuk 
kicsöpögni, ízesítjük, sózzuk, és 
egészen finom sajtot kapunk. 
Sokan el sem hiszik, 10 l jó minőségű 
tejből csak 1 kg sajtot lehet 
előállítani – tette hozzá végezetül. 

BAKONYI Erzsébet

A napsugár fénye megcsillan a réten, de arra 
még várni kell néhány hetet, hogy megmutas-
sák szirom-szoknyájukat a százszorszépek. Az 
egykori grófi majorba, a Benyovszkyak rigyáci 
birtokára 20 éve költözött ki kanizsai panel 
lakásukból Schveiger István családja. Az állat-
tartáshoz, pláne a sajtkészítéshez nem értet-
tek. Erre az útra Schveiger Anita, a Százszor-
szép Porta és Kézműves Sajt Műhely tulajdono-
sának sógora, a nagy állatbarát Zsolt térítette 
őket azzal, hogy két kecskét hozott nekik. 



Egy kisebb család ellátásához 
nem szükséges több száz négy-
zetméter, óriás veteményes, csu-
pán a megfelelő elhivatottság, a 
föld és a kertészkedés szeretete 
kell. Tokorcsi Máriánál és párjánál 
már jártunk rovatunk kapcsán, a 
látóhegyi birtokot nem egyszer 
volt szerencsénk megcsodálni. 
Most, télvíz idején nagyka-
nizsai lakásuk éléskam-
rája a tökéletes példa 
arra: „Nagyon is megéri 
foglalkozni ezzel” – így 
fogalmazott Marika. – 
Burgonya, zöldség, sár-
garépa, zeller, cékla, két 
hordóban savanyúság, savanyí-
tott répa, alma, fokhagyma, hagy-
ma, ezek mind a ház alatti pincé-
ben vannak. Aztán a konyhában a 
befőzött paradicsom, lekvárok – 
volt, amihez vettem is gyümöl-
csöt, mert nem termett idén. De 
savanyúpaprikát sokat tudtam 
eltenni. Amire pedig a legbüsz-
kébb vagyok, a pirospaprika. 
Talán már 10 éve, hogy elkezdtem, 
én termelem a paprikát, megszá-
rítom, karácsony előtt pedig leda-
rálom. Gyönyörű piros, isteni 
finom – mondta büszkén a gaz-
dasszony.

A mélyhűtő is finomságokat rejt 
a családban, a munkából termé-

szetesen kiveszi a részét Marika 
párja, Zoltán is. A fagyon pihen a 
lecsóhoz előkészített vágott pap-
rika, a kifejtett bab, a cukorborsó, 
a kapor, spenót és sóska. Sokan 
tudják, hogy fagyasztva jobban 
megőrzi a vitamintartalmat a 
zöldség, - viszont vannak olyan 
fajták is, melyekhez egy kis örö-

költ praktika kell. – A zöld-
séget, sárgarépát és a 

hasonlókat egy nagy 
dobozba, homokba 
teszem el télire. Aztán 
kiveszem frissen. Amit 

még hosszú évek óta 
alkalmazunk, a ”bedobá-

lós” savanyúság. Anyukám, nővé-
rem, lányom is így rakja el. Mindig, 
ami érik, bele lehet dobni, papri-
ka, karfiol, uborka, aki szereti, 
zöldparadicsom. És amikor kell, 
csak kiveszem egy üvegbe. De 
van egy családi receptünk. Szele-
telt savanyú paprika. Kedvence a 
családnak. Vegyesen mindenféle 
– a kápiától elkezdve a cseresz-
nyepaprikáig minden van benne. 
Szép színes, összeérnek az ízek – 
mondta el Tokorcsi Marika.

Január derekán járunk, a hegyi 
birtok - illetve kiskert tulajdono-
sok már biztosan tervezgetik, idén 
mit és hogyan csináljanak. Lassan 
előkerülnek a naptárak, a féltve 

őrzött magok, az ültető edények 
és ládák, no meg a tervek. Hiszen 
„ugyanoda nem ültetünk ugyan-
azt egymást követő években” – 
mondta Marika. 

A háziasszony elkötelezett híve 
a kertészkedésnek, de mint azt 
többször is hangsúlyozta: nagyon 
megéri – képeink talán illusztrál-
ják az állítását. Ő úgy fogalmazott: 
nem kell sok időt ráfordítani, de a 
ráfordított idő is öröm. A termé-
szetben, a kertben tevékenykedni 
nagyon megéri. 

Vincze Adél
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Egészséges, vita-
mindús. Manapság 
felértékelődtek 
ezek a fogalmak, a 
jelenlegi helyzet-
ben azok is jobban 
odafigyelnek 
magukra, akik 
esetleg eddig nem 
tették… A kisker-
tek lelkes gondozó-
inak most még 
inkább szerencsé-
jük van, hiszen az 
éléskamra – persze 
csak akkor, ha gon-
dosan eltették a 
terményt – egész-
séges és vitamin-
dús alapanyagokat 
rejt.

– A befektetett energia megtérül
Sajátot a sajátból
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Következő 
véradás

2022.01.18. 10:30-13:30   
Nagykanizsa Bazár-udvar 

2022.01.18. 15:00-17:30 
Becsehely Faluház 

A megjelenítést ezúton is 
köszönjük!   

Véradásaink időpontját  
megtalálják a Kanizsa TV 

Lapozójában is!
A véradás mindenki  

számára nyitott.

06-30/600-6466
A szolgáltatás a város 

területén szombat,  
vasárnap és ünnep- 

napokon 9-12 óráig, illetve 
16-18 óráig vehető  

igénybe.

Az állatorvosi 
készenlét 
telefonszáma:

A Gyógyszertári 
Ügyeletről
részletes 

információt talál 
lapunk internetes 

változatában, 
a kanizsaujsag.hu 

oldalon!

HÍREK  
Önről,  
Önnek  
www.kanizsa- 

ujsag.hu  
www.kanizsatv.hu
NAGYKANIZSA, 
egy kattintásra

Hirdetmény
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Ön-
kormányzata a 2022. január 28. napján 
megtartásra kerülő nyilvános verseny-
tárgyaláson büfé üzemeltetése céljára, 
2022. február 1. napjától 2026. június 
15. napjáig tartó időtartamra bérbe 
adja a 8800 Nagykanizsa, Platán sor 
3. szám alatti, a Dr. Mező Ferenc Gim-
názium épületében található 15,3 m² 
alapterületű büfét.

Részletes feltételek és a kiírás megte-
kinthető a www.nagykanizsa.hu hon-
lap Befektetőknek menüpont Eladó/
Bérbeadó ingatlanok almenüpontja 
alatt.
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Kanizsa TV 
minden nap!
MŰSORUNKBÓL:
Minden nap 18 és 19 órakor 
Híradó, a nap legfontosabb 
történéseivel.

Saját készítésű és más televízióktól 
kapott magazin műsorok,  
természetfilmek, dokumentum- 
filmek minden este. 

Youtube csatornánkon élő,  
míg a televízió adásában  
felvételről közvetítjük  
a városi csapatok mérkőzéseit. 
Keressen minket a Youtube-on is!

Kanizsa TV minden nap 18 órától!

Műsorunkat megismételjük 
éjfélkor és másnap reggel 6.30-kor!

Részletes műsorunkat megtalálják a 
Lapozóban, valamint a kanizsatv.hu  
oldalon az interneten!

Ha tehetik, tartsanak 
velünk továbbra is!

A LEGUTÓBBI MEGFEJTÉS:  
Az óév nyugodtan elmehet,
Utódja ennél csak szebb lehet.



18 | KANIZSA ÚJSÁG KAMARAMK_Elore_202x270.indd   1 2021. 11. 15.   9:10



  2022. 01. 14. | 19KAMARA

HEVESI SÁNDOR  
MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
Január 14., 28. 
 (péntekenként) 17 óra
GÉMKAPOCS TÁRSASJÁTÉK 
KLUB
Vezeti: Temesi Róbert és Szűcs 
Sándor
A részvétel DÍJTALAN!

Január 19. (szerda) 17 óra
„MADARAK PORCELÁN
TÁNYÉRON” címmel Farkas Ist-
ván gyűjteményének bemutatá-
sa „Az én hobbim” sorozat kere-
tében 
Megnyitja: Kovácsné Mikola 
Mária, a Kanizsai Kulturális Köz-
pont igazgatója
Megtekinthető: február 15-ig

Január 22. (szombat) 16 óra
A Magyar Kultúra Napja alkal
mából
„A HIMNUSZ KÖLTŐJE” 
– Kölcsey Ferenc életútja képes-
lapokon - Gulyásné Raksányi 
Olga gyűjteményének bemuta-
tása
Köszöntőt mond: Gábris Jácint 
az OKISB elnöke

Megnyitja: Balogh László polgár-
mester
Megtekinthető: február 20-ig, a 
színházi előcsarnokban

Január 26. (szerda) 14.30 óra
Színház – Ifjúsági bérlet
Kurta Lilla: A JÁTÉKBOLT 
– dráma egy felvonásban (Hon-
véd Kaszinó Városi Színpad)
Jegyár: 1.000 Ft

MEDGYASZAY HÁZ
Január 15. (szombat) 18 óra
Bethlenbál 

Január 22. (szombat) 19 óra
Lovecrose, Your Last Steps, 
Pair O’ Dice  Metál est

Január 27. (csütörtök) 18 óra
Lovak és emberek
Olasz Ágnes fotókiállításának 
megnyitója
A kiállítást Eifert János, Balogh 
Rudolf-díjas fotóművész nyitja 
meg
A kiállítás 2022. február 11-ig 
látogatható
Belépés díjtalan!

PROGRAMAJÁNLÓ

1989-ben ünnepelhettük először 
a magyar kultúra napját. Nem 
véletlen esett erre a dátumra az 
emlékezés, hiszen közel két évszá-
zada, 1823. január 22-én tisztázta 
le a Himnusz szövegét Kölcsey 
Ferenc. Azt a nemzeti imát, ame-
lyet előbb énekelnek a gyermekek 
is mintsem, hogy megértenék. Bár 
a magyar kultúra napja nem piros 
betűs ünnepnap, a legtöbb iskolá-
ban, könyvtárban, művelődési 
intézményben színes programok-
kal emlékeznek Kölcseyről, a Him-
nuszról és a magyarságról. A 
magyar kultúra ugyanis népünk 
életét, gondolatvilágát, hovatar-
tozását, a világban elfoglalt helyét 

mutatja polgárainak és a kívülál-
lóknak. Nagykanizsán az ünnep-
hez kapcsolódva fellép a Honvéd 
Férfikar, fotókiállítást és népmű-
vészeti tárlatot nyitnak, képesla-
pok mutatják be Kölcsey életútját 
és a kiskanizsai hitéletet is megis-
merhetik egy könyvbemutató 
kapcsán. A magyar kultúra napja 
ismét ráirányítja a figyelmet, hogy 
honnan jöttünk és hova tartunk, a 
múltra és a jövőre. Ehhez érdemes 
megfogadni Kodály Zoltán szava-
it: „Kultúrát nem lehet örökölni. Az 
elődök kultúrája egykettőre elpá-
rolog, ha minden nemzedék újra 
meg újra meg nem szerzi magá-
nak.”  Vuk Anita

Január 22-e a magyar kultúra napja. Ehhez 
kötődve ünnepeljük azokat az alkotásokat, 
amelyeket a magyar ember teremtett. Idén 
ismét lesz lehetőség a személyes találkozásra 
Nagykanizsán. A kulturális intézmények össze-
fogásával mintegy egyhetes programsorozaton 
tiszteleghetünk nagyjaink előtt.

Érték a magyar
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Dani atya ezúttal a Kapos-
vári Egyházmegyéhez 
tartozó zalaszent-
balázsi Nagybol-
dogasszony Plé-
bániatemplom 
történetét oszt-
ja meg olvasó-
inkkal: 

A Nagykanizsa- 
Zalaegerszeg között veze-
tő 74-es számú főút két 
oldalán helyezkedik el a 
falu. A valamikor egyutcás 
település központja a 
mostani Zalaszentbalázs 
fölötti dombtetőn állt, 
amelyet Árpád-kori földút 
szelt ketté. 

A dombra épült templo-
mot messziről észreveszi az 
utazó. Valamikor Zalaszent-
balázs sem úgy települt, 
mint most, hanem a temp-
lom mögötti, Pusztának 
hívott térségben, a dombon 
sorakoztak házai. Akkor 
még a mostani falu helye a 

főúttal együtt mocsaras, 
lápos vidék volt. 

A XIII. századtól 
Zala megyében 
is gyakori volt az, 
hogy a felépült 
templom védő-
szentjéről ne-

vezték el a körü-
lötte kiépült falut. A 

környéken, a Bocska-Bör-
zönce- Kürtöspuszta, illetve 
Pölöskefő-Kacorlak-Ma-
gyarszerdahely négyszög-
ben akkortájt még nem volt 
templom, ezért feltételez-
hető, hogy a felsorolt tele-
pülések központjában, jól 
látható dombtetőn építet-
tek templomot Szent Balázs 
tiszteletére, és a védőszent 
nevét kapta meg a falu. 

A helység első írásos emlí-
tése 1320-ból való Zentba-
las néven. A helynév Balázs, 
a Blasius magyarítása. Szent 
Balázs (Blasius) az örmény-
országi Szebaszte város 

püspöke volt. Diocletianus 
római császár uralkodása 
idején (284-305.) Licinius 
helytartó keresztényüldözé-
sei során szenvedett mártír-
halált. A római helytartó 
elrendelte kínvallatását is. 
Húsát birkanyíró ollóval 
szaggatták le, majd lefejez-
ték. Balázs a torokfájásban 
szenvedők és a birkanyírók 
védőszentje. Ünnepén, feb-
ruár 3-án két gyertya között 
megáldják a hívők torkát, 
amit Balázs-áldásnak 
hívunk.

A mai barokk templomot 
az Inkey család építette 
1783-ban. Alapítója, a terü-
let akkori földesura, Inkey 
Boldizsár volt. A templom 
építésével alapították meg 
az önálló Zalaszentbalázsi 
Egyházközséget is. A temp-
lomban utalnak az építtető-
re is: a szószék csúcsán a 
templomhajó irányában 
látható az Inkey család 
címere; egy ágaskodó 
oroszlán, melynek egyik 
kezében kard, a másikban 
egy levágott fej látható. A 
faluban ezt megelőzően is 
állt már templom, hogy 
pontosan hol az vita tárgya, 
mindenesetre az biztos, 
hogy a régi templom fából 
volt, és leégett. Azt is tud-
juk, hogy Jézus Színeválto-
zásának tiszteletére szen-
telték fel – jegyezte meg 
Dani atya. 

Bár a templom elpusztult, 
egy darabja – talán éppen az 
oltárkép egy töredéke –, a 
jelenlegi templomban is 
beépítésre került a szenté-
lyében. A sekrestye kijárata 
felett látható a három apos-
tol térdelő alakja, amint fel-
felé tekintenek. Jézus alakja 
feltehetően a fejük felett az 
arany színű talapzaton 
helyezkedett el. 

A XVIII. század elején 
licenciátusok és ferencesek 
látták el a hívek szolgálatát, 
majd Hahóthoz tartozott. 
Plébánost csak 1789-ben 
kaptak. 1981-ben elkészült a 
liturgikus tér kialakítása és a 
szószék restaurálása, majd a 
padok elektromos fűtése, a 
toronysisak felújítása és a 
környék rendezése. 

A szembemiséző oltár 
Ábrahám életének egyes 
mozzanatait jeleníti meg, 
központban az áldozat, 
Izsák feláldozásának a képé-
vel. Az emelvényen pedig 
karddal a kezében, Szent Pál 
apostol alakja látható. 

Az oltárszekrény az ere-
deti berendezéshez tartoz-
hatott, ajtaján Jézus és az 
emmauszi tanítványok lát-
hatók. Az oltárszekrény csú-
csán a fénysugarak kiinduló 
pontján pedig a Jelenések 
könyvére utalva egy hét 
pecséttel lezárt, elfektetett 
könyv, rajta egy pihenő 
bárány alakjával. 

Az orgonát a jól olvasható 
felirata szerint 1900-ban 
építette egy pécsi orgona-
építő mester. 

A toronyban eredetileg 
három harang volt. Méreté-
ben a középsőt a II. világhá-
borúban vitték el hadi célok-
ra. A megmaradt nagyobb 
harang 6 mázsás, felirata 
szerint „Mária Magyarok 
Nagyasszonya tiszteletére 
készítettet Zalaszentbalázs 
úrbéri közösségbe 1926-
ban”. A templomot 2014-
ben újították fel. 

A börzöncei Szent Lőrinc 
hegyi kápolnát a környék-
beliek a nagyobb ünnepek 
idején – az augusztus 10-ei 
búcsú, illetve karácsony 
alkalmával – keresték fel, de 
ilyenkor Zalaegerszegről és 
Nagykanizsáról is érkeztek 
hívek. A téli időszakban az 
önkormányzat által rendel-
kezésünkre bocsátott bör-
zöncei iskolakápolnában 
tartottuk meg a szentmisé-
ket. Ezt a szép hegyi kápol-
nát még ebben az évben 
szeretnénk kívül-belül felújí-
tani – hívta fel a figyelmet a 
plébános. 

A pölöskefői Bűnbánó 
Magdolna barokk stílusú 
templomot 1873-75 között 
építették. A külső kivilágítá-
sát az elmúlt évben, 2021-
ben újíttattuk fel. A búcsúját 
július 22-én tartjuk. 

BAKONYI Erzsébet

Templomjáró sorozatunkat, a város 
határait túllépve a környező települé-
seken folytatjuk. A nagykanizsai kis-
térségben található Zalaszentba-
lázs-Magyarszerdahely Plébániák plé-
bánosa Roca Daniel Celestin. 

messziről  észreveszi az utazó 

A dombra épült 
zalaszentbalázsi 
templomot

Zalaszentbalázs

Pőlöskefő Börzönce
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Alaposan belehúztak a 
kanizsai labdarúgók 2022 – 
számukra - első hivatalos 
tréningjén, hiszen a 
Bányász-pálya műfüvesére 
kora este már úgy érkeztek 
Béli Milánék, hogy erőnléti 
edzőjük, Hovánszky Ákos 
jól megdolgoztatta őket 
délután öt magasságában.

Először a fizikális és moz-
gáskoordinációs feladato-
kon külön is volt hangsúly, 
hiszen minden emberre 
szüksége van Gombos 
Zsolt vezetőedzőnek. Érke-
ző - még - nincs a dél-zalai 
NB III-as labdarúgó együt-
tes keretében, a távozók lis-
táját pedig az utóbbi hetek-
ben Balogh Ferenc, Bohata 
Ádám, Nikics Nemanja, 
Talabér Attila, valamint 
Tóth Gergő „gazdagította”.

Kretz Bálint a szerelést 
öltő játékosokkal már közös 
futómunkát végezhet, 
viszont a labdás foglalkozá-
sokat még nélkülözni kény-

telen majd’ hat hónappal a 
térdműtétje után. Ő így még 
nem csatlakozhatott a tíz a 
tíz elleni mini-meccshez, ami 
15 percig tartott, s miként 
már a bevezetőnkben emlí-
tettük, a sárga jelzőtrikósok 
3-0-ra győztek a „kékek” 
ellen. E hét szerdáján pedig 
következhetett a fehérben 
pompázó Szentlőrinc SE-vel 
szembeni felkészülési össze-
csapás, mely Zalaegerszeg-
hez is kötődő vezetőedzők 
meccsét - is – hozta. A dél-za-
lai labdarúgókat Gombos 
Zsolt, míg az NB II-es Szent-
lőrinc SE-t Marian Sluka 
dirigálta a kispadról a kani-
zsai műfüves pályán.

FC Nagykanizsa (NB III 
Nyugati csoport 10.) – 
Szentlőrinc SE (NB II 12.) 
0-4 (0-0)

Labdarúgó felkészülési 
mérkőzés. Nagykanizsa, 50 
néző. Vezette: Barna G. G.: 
Drljo (2), Vintonji, Maduka.

FC Nagykanizsa, 1. félidő: 
Borsi – Bagó Be., Major, 
Kovalovszki – Horváth B., 
Kószás, Szabó P., Kovács 
Gy., Vlasics – Török M., Pén-
tek. 2. félidő: Borsi – Mutter, 
Bagó Be., Kovalovszki, 
Bános - Ekker, Józsa, Farkas 
R., Millei B., Lőrincz – Fekete 
D. Vezetőedző: Gombos 
Zsolt.

Az  NB III Nyugati cso-
portjának 10. helyén telelő 
kanizsaiak vendége az NB 
II-ben mind masszívabb 
eredménysorral bíró Szent-
lőrinc SE volt, mely a máso-
dik vonal tabellájának 12. 
pozíciójában telel. Gombos 
Zsolt kemény másfél hetes 
munkán van túl kanizsai 
legénységével, ugyanakkor 
az előkészületi találkozó 
sem ígérkezett egyszerű-
nek, hiszen amellett, hogy 
az aktuális ellenfél az NB 
II-ből érkezett, a felek emel-
lett kétszer ötven perces 
félidőkben egyeztek meg. 

A szentlőrinciek igencsak 
intenzív mérkőzésből 
érkeztek a kanizsai találko-
zójukra, aztán ahogy a 
hazaiak „akklimatizálód-
tak” az ellenfél által diktált 
iramhoz, igyekeztek is 
kiegyenlíteni a mérkőzés 
összképét. Gól a kezdő 
játékrészben aztán nem is 
esett, a másodikban viszont 
mindjárt négy is. Ehhez fűz-
zük hozzá, hogy a Kanizsa 
akkor már a fiatalabbjaival - 
is - játszott, s amúgy sem 
tudott pályára lépni mun-
kahelyi elfoglaltság miatt 
Béli Milán, Kobra György 
pedig fogorvosi beavatko-
zás miatt nem ölthetett 
szerelést. Próbázó is van a 
dél-zalai együttesnél, 
hiszen Fekete Dániel a szlo-
véniai Nafta színeiben sze-
repelt legutóbb, míg ezút-
tal a piros-kékeknél bizo-
nyíthatott.

- Az első ötven perc során 
alapvetően rendben volt a 
teljesítményünk egy olyan 
meccs keretében, melyen 
voltak hiányzóink, s a foly-
tatásban több utánpótlás-
korú labdarúgót is pályára 
küldhettem – összegzett 
Gombos Zsolt, az FCN veze-
tőedzője. - Akkor fizikálisan 
és játékbeli sebesség terén 
ellenfelünk már fölénk 
nőtt, ugyanakkor hangsú-
lyozom, az első felvonás-
ban teljesen egyenrangúak 
lehettünk teljesítményünk-
ből fakadóan.

P.L.

Elkezdték A súlyok  
decemberben 
sem pihentek
Jól alakult Danicser Ani-
tának a múlt esztendő 
záró szakasza. Az erő-
emelők miskolci világ-
bajnokságán emelt 
világrekordjainak idő-
közben megérkeztek a 
„hitelesítő” dokumentu-
mai, ráadásul az utolsó 
2021-es eseményén is 
remekelt.

A bevezetőben emlí-
tettek mellett Danicser 
Anita súlyemelőként az 
egerszegi klub színei-
ben is versenyez, s egy 
területi minősítő verse-
nyen +87 kg-ban szer-
zett aranyérmet a höl-
gyek mezőnyében.

A nagykanizsai emelő 
aztán a 2021-es záró 
megmérettetésén úgy 
vehetett részt, hogy fel-
készülésében betegség 
is hátráltatta. A kiskunfé-
legyházi helyszínen raw 
női és férfi fekve-nyo-
mó, felhúzó és bicepsz 
versenyt rendeztek több 
mint 300 nevező részvé-

telével. Saját kategóriá-
jában Danicser Anita 
raw felhúzásban indult a 
+82 kg-osok súlycso-
portjában és 155 kilog-
rammal meg is nyerte az 
open és Masters 1 kor-
csoport versengését.

P.L.

Danicser Anita még 
decemberben is gyűj-

tött elismeréseket

„Az aranycsapat nyert 3-0-ra” - 
summázta a szakvezető Gombos 
Zsolt alkalmi játékvezetőként az FC 
Nagykanizsa, két hirtelenjében ver-
buvált gárdája közötti meccset még 
január első hétfőjén. A nagykani-
zsai labdarúgó csapat tagjai első 
idei edzésük után – a csípős hideg-
ben kellően kihajtva - indulhattak is 
az öltöző jóval kellemesebb klímája 
felé.

Főszerepben a műfüves, 
előbb edzés…

 … később már felkészülési meccsek 
is jönnek sorra az FC Nagykanizsa 
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még jobban mennénekTavasszal

Az egyéni csúcsok, valamint a 
ranglistás helyezések megjavításá-
ra remek alkalom volt a nézők előtt 
megrendezett somogyi megmé-
rettetés. Már az előfutamok során 
remekül mentek a nagykanizsaiak, 
hiszen gyakorlatilag valamennyi 
növendékük a döntőkben újra rajt-
kőre állhatott.

Az első napon Korcsmáros Luca 
volt soron, aki 800 méter női gyor-
son lett negyedik, majd következ-
hettek az újabb versenynapon a 
többiek. Andrási Zsófia 50 m gyor-
son 3., 50 m háton, illetve 100 m pil-
langón pedig negyedik lett. And-
rási Katalin korosztályában 100 m 
pillangón első, 200 m vegyesen 6., 
50 m gyorson pedig nyolcadikként 
zárt. Horváth Benett 50 m háton 
ötödik, 50 m gyorson 6., 100 m 
mellen szintén 6. lett. Kantó Mar-
cell korcsoportjában 50 m gyor-

son a dobogó első, 50 m háton és 
100 m pillangón a dobogó máso-
dik fokára állhatott, 100 m mellen 
pedig negyedik volt. Korcsmáros 
Luca később 200 m háton bronzér-
met nyert, 200 m vegyesen negye-
dik, 50 m háton 5., 100 m pillangón 
hatodik, 100 m mellen nyolcadik 
lett. Környei Péter 50 m gyorson 
„bronzos”, 50 m háton pedig nyol-
cadik, Kuzma Zétény 200 m vegye-
sen 4., 200 m gyorson pedig ötödik 
lett. László Kinga 200 m gyorson 
hetedik, Magyar Borostyán 100 m 
mellen és 100 m pillangón hato-
dik, 50 m háton mindezek mellett 
a nyolcadik helyen zárt. Mezőfi 
Bálint 200 m vegyesen és 200 m 
háton, valamint 100 m pillangón 
lett hatodik, 50 m gyors és háton 
pedig nyolcadik. Sipos Benedek 50 
m gyorson és 100 m mellen ezüsté-
remnek, 50 m háton pedig bronz-
nak örülhetett. Sipos Júlia 50 m 
háton ötödik, Szabó Norbert pedig 
100 m mellen másodikként zárt. 
Szilágyi Barnabás 200 m gyorson 
második, 50 m gyorson negyedik, 
50 m háton hatodik lett. Torhosi 
Leon 50 m gyorson másodikként, 
100 m mellen ötödikként, 50 m 
háton hetedikként, Torhosi Noel 
100 m mellen negyedikként, 50 m 
gyorson ötödikként, 50 m háton 
pedig nyolcadikként ért célba.

A záró versenynapon Andrási 
Zsófia 100 m háton harmadik, 100 
m gyorson negyedik, 50 m pillan-
gón pedig negyedik lett. Andrási 
Katalin 50 m pillangón ezüstérmet, 
100 m gyorson nyolcadik helyezést 
könyvelhetett el. Kantó Marcell 50 
m mellen és 50 pillangón máso-
dik, 100 m gyorson harmadik lett. 
Korcsmáros Luca 100 m háton szer-
zett bronzérmet, 50 m pillangón 
negyedik, 100 m gyorson és 400 m 
gyorson pedig hetedik lett. Környei 
Péter 100 m gyors és 50 m pillan-
gón is negyedik volt. Kuzma Zétény 
50 m mellen lett nyolcadik, Magyar 

Bodza pedig 50 m mellen hetedik, 
Magyar Borostyán 50 m mellen 
korcsoportjában szintén hetedik. 
Sipos Benedek 50 m mellen és 50 
m pillangón második, 100 m gyor-
son pedig negyedik volt. Sipos Júlia 
50 m pillangón hetedik pozícióban 
csapott célba, ahogy Szabó Nor-
bert 50 m mellen, aki emellett 50 
m pillangón nyolcadik lett. Torho-
si Leon 50 m pillangón úszott egy 
negyedik helyet, 100 m gyorson és 
50 m mellen pedig ötödik lett, Tor-
hosi Noel 50 m mellen negyedik, 50 
m pillangón hatodik, 100 m gyor-
son nyolcadik volt. P.L.

A megyei első osztályú labdarúgó bajnok-
ság nyolcadik helyén telel a Horváth-Méh 
Kiskanizsai Sáskák SE együttese, melynél 
szintén megtették már a tavaszi szezon-
ra hangolódás első lépéseit. A napokban 
kezdtek heti kétszer terembeli foglalkozás-
sal, pénteken pedig kinti mozgással.

– Nyugodtan mondhatom, elég sok vál-
tozás történt múlt nyáron Kiskanizsán pozitív 
irányba, s ennek első fázisaként hat új játékos 
érkezett – foglalta össze az elmúlt hónapok 
történéseit László Roland játékos-edző. - Úgy 
érzem, együttesünk teljesen másképpen állt a 
bajnoksághoz és ennek köszönhetően megfe-
lelő létszámban is tudtunk dolgozni edzéseken, 
egyben készülni az őszi szezonra. Ha az elért 
pontszámot és helyezésünket nézzük, akkor 
elmondhatjuk, csapatunk régen állt így egy fél 
szezon végén, ugyanakkor tegyük hozzá, ebben 

a legénységben több 
van és nem is vagyunk 
megelégedve az elért 
eredménnyel! Sokat 
kell még fejlődnünk, 
így kimondottan erős 
téli alapozás vár most 
ránk a tavaszi rajt 
előtt. Bízunk abban, 
hogy tavasszal még 
sikeresebb időszak elé 
nézünk és több bra-
vúrt is fogunk hozni 
az idény végéig. Nem 
kevés munka vár ránk, 
de máris izgatottan várjuk a rajtot.

A kiskanizsai együtteshez kapcsolódó hír, 
hogy a megyés válogatottak régiós csatározá-
sait megrendezik az idei esztendőben. Január 
végén Balatonfüreden, valamint Tihanyban 

lehet jelenése az ősz folyamán remek teljesít-
ményt nyújtott zalai focistáknak - hogy kihar-
colják akár a döntőbe jutást. Nos, Zala megye 
válogatottjába Kollár Péter, a Sáska szélsője is 
meghívót kapott. P.L.

A Kaposváron meg-
rendezett Dél-du-
nántúli Cikluszáró 
Úszóverseny volt az 
elmúlt év utolsó 
versenye a Délzalai 
Vízmű SE ifjú spor-
tolói számára.

Érmek évzárásra

Kollár Péter (elöl) kiskanizsai teljesítménye meghívót ért a 
megyeválogatottba Fotó: Polgár László

Kaposváron mindig jól 
megy a DZVSE úszóinak
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Ilyentájt különösen tető-
fokára hág a darts-han-
gulat gyakorlatilag kon-
tinens-szerte. Az elmúlt 
hetekben pedig immár 
a harmadik alkalommal 
rendezhették meg a 
Nagykanizsa Városi 
Darts Bajnokság döntő-
jét a Free Hill Darts Club 
szervezésében.

Érdekesség, hogy a 
2019 - es soroz atot 
Neumajer Krisztián 
nyerte, az egy esztendő-
vel későbbit pedig Rácz 
Tibor húzta be. A leg-
utóbbi kanizsai ese-
mény alkalmával aztán 
mintha lassan egy sor-
minta kezdődne, hiszen 
ismét Neumajer Kriszti-
án lett a győztes, meg-
előzve Szabados Gábort, 
valamint a harmadik 
Molnár Attilát. Aligha 
kétséges, további remek 
eredményekről is érkez-
hetnek majd a hírek 
2022-ben is.

P.L.

Nyert  
a két évvel az ArénáhozMind közelebb

Aligha tévedünk nagyot, ha azt 
írjuk, a Kanizsa Kosárlabda Klub 
férfi NB II-es együttese is mind job-
ban belakja a Kanizsa Arénát, 
hiszen Silló Zsolt edző csapata a 
tréningek keretében már megis-
merhette a komplexumot.

Persze, legutóbbi - harma-
dik vonalbeli - bajnoki 
összecsapását még a 
Tungsram-csarnokban vív-
ta az óváriak ellen a Kanizsa 
KK, ugyanakkor egy ideje 
már nem csupán a felnőtt 
férfi kosarasok, de az egye-
sület utánpótlása is az Aré-
nában készül - alakul tehát 
a kosárlabdázók bemutat-
kozása is a dél-zalai város 
modern kori ékszerdobo-
zában.

Múlt vasárnap ugyanak-
kor a négy, egymás után 
elszenvedett veresége 
után mindenképpen győ-
zelemre készült a dél-zalai 
gárda.

Kanizsa KK (6.) - MOGAAC 
(9.) 69-53 (13-15, 26-16, 
11-14, 19-8)

NB II Nyugati csoport 
férfi kosárlabda-mérkőzés, 
11. forduló. Nagykanizsa, 
100 néző. Vezette: Koncsek, 
Szecsődi.

Kanizsa KK: Lovas D. 10/6, 
Tóth O. 19/6, Filák 4, Tóth M. 
10/6, Doherty 24. Csere: 
Veres M. 2, Kisjós B. Edző: 
Silló Zsolt.

Nem indult egyszerűen a 
kanizsaiak számára a talál-
kozó, betegség és sérülés is 
hátráltatta a dél-zalai 
együttest. Mindezeket 
tetézve a KKK kissé nehe-
zebben vette fel a ritmust, 

azonban később össze-
szedve magukat produkál-
tak két olyan negyedet a 
hazaiak, mellyel a mérkő-
zést is meg tudták nyerni, 
egyben ismét pozitívba for-
dították tabellán a mérle-
güket. Folytatás péntek 
este következhet a Celldö-
mölk otthonában.

Jelenleg a tabella hato-
dik helyén álló KKK legkö-
zelebb - a versenynaptár 
szerint - január 23-án, 
vasárnap mérkőzhet újra 
Nagykanizsán, akkor a 
Dávid Kornél KA gárdája 
érkezhet a városba.

P.L.

Már  az újabb évtizedre készülődvén
A kanizsai teniszezők 
szokásos év végi össze-
sorsolásos, kieséses nyílt 
amatőr páros versenyén 
gyakorlatilag azt is ünne-
pelhették a résztvevők, 
hogy ezen keretek között 
a sorozat immár tíz esz-
tendős lesz.

113 állomása volt eddig a 
javarészt Baranyás Zoltán 
által szervezett sportos 
megmozdulásnak. A szer-
dai megmérettetésen 18 
nevező teniszezett hat 
településről a Kanizsa 
Teniszcentrumban. A min-
dig különleges hangulatú 
évzárók sorában ezúttal 
nagyon jó mezőny jött 
össze, sportszerű és szín-
vonalas mérkőzéseket 
letudva.

A versenyt Constantin 
Filip, a Kanizsa TC tenisze-

zője nyerte veretlenül, aki 
az őszi idény három fordu-
lója alatt egy elsőséget, 
valamint egy második 
helyezést könyvelhetett el, 
miközben egy vigaszver-
senyt is megnyert. A máso-
dik Walter Péter 
(Energia Szaba-
didősport Klub) 
lett jó játékkal, 
m i n d ö s s z e 
egyetlen vere-
séggel, azonban 
rajtuk kívül pél-
dául a fiatalok, 
Tóth B enet t 
(Energia), illetve 
Kerkai Alex (Zala-
egerszeg) is egy-
re jobbak.

Végeredmény: 
1. Constantin 
Filip (Kanizsa 
TC) 7 győzelem, 

2. Walter Péter (Energia 
Szabadidősport Klub) 6 
győzelem - 1 vereség, 3. 
Tóth Benett (Energia) 5 – 
2, 4. Kerkai Alex (Zala-
egerszeg) 5 – 2, 5. Hor-
váth Zoltán (Röpte TC) 5 – 

2, 6. Horváth Árpád (Sár-
vár) 3 – 3.

A következő forduló 
2022. január 29-én lesz a 
tervek szerint a Kanizsa 
Teniszcentrumban.

P.L.

Neumajer Krisztián 
megérdemelten 
vehette át ismét  
a díszes darts-tró-
feát

ezelőtti 
győztes

A fehér szerelésben 
mérkőző Kanizsa KK 
kosarasai ismét győ-
zelemnek örülhettek

Fotó: Horváth Miklós

Jó hangulatú versennyel vettek búcsút az óévtől



24 | KANIZSA ÚJSÁG MOZAIK

Borda Kálmánné Rózsika az alábbi 
ételeket édesanyja receptje alap-
ján készítette, tőle tanulta meg a 
sütés-főzés fortélyait, amiket sze-
retne megőrizni és tovább adni. 
Megjegyezte, a levest saját terme-
lésű és készítésű savanyú répából 
főzte.  

A SAVANYÚ RÉPA  
ELKÉSZÍTÉSE: 
A megmosott kerekrépát meghá-
mozzuk, legyaluljuk, és egy nagy 
edénybe (hordóba) rétegezzük. A 
rétegek közé sót, borsot, babérle-
velet, egész fűszerpaprikát szó-

GasztroKanizsa

heti horoszkóp
KOS: 03.21 - 04.20. 
Konfliktusok nem nehezítik meg 
mostanában a hétköznapjait. 
Kapja össze magát, végezze el a 
feladatait, és irány a kikapcsoló-
dás, a szórakozás. 

BIKA: 04.21-05.21. 
A farsang időszaka számtalan 
meglepetést hoz önnek. Boldog, 
örömteli napokra számíthat. 
Élvezze ki március 2-ig minden 
pillanatát ebben a hangulatban. 

IKREK: 05.22-06.21.
Mint azt tudja, a félreértések is 
okozhatnak galibát. Ebben a vi-
taminhiányos időszakban nem 
árt, ha jobban odafigyel az or-
vosa tanácsaira is. 

RÁK: 06.22-07.22. 
Ez az év a bolygóállások szerint 
számtalan változást hoz önnek. 
Az anyagi gyarapodás mellett 
érzelmi életére hosszú távra rá-
mosolyog a szerencse.

OROSZLÁN: 07.23 - 08.23. 
Ha néha elbizonytalanodik, jó, 
ha tudja, mindig számíthat va-
lakinek a segítségére. Ilyenkor 
csak vegye a kezébe a telefonját 
és tárcsázzon. 

SZŰZ: 08.24-09.23. 
Ne hátráljon meg egy baráti 
meghívás elől még akkor sem, 
ha olyan feliratokkal találja 
szemben magát az utcán, hogy 
tartsák be egymástól a 1,5-2 
méteres távolságot. 

MÉRLEG: 09.24 -10.23. 
Ne csodálkozzon el azon, ha a 
hétvégén erőteljesen fellobban 
önben a szenvedély tüze. Tegye 
túl magát végre az egyhangú, 
unalmas napokon. 

SKORPIÓ: 10.24 -11.22. 
Előremutató, jelentős lehetősé-
gekkel találhatja szembe magát 
még ebben a hónapban. Valaki 
megjutalmazza, a személyét azon-
ban egyelőre még homály fedi. 

NYILAS: 11.23-12.21. 
Szemmel láthatóan sokkal több 
jókedvre, játékosságra lenne 
szüksége. Járjon minél többet 
vidám társaságba, hisz tudja, a 
jókedv ragadós.

BAK: 12.22 - 01.20. 
Lassítsa le egy kicsit a cikázó 
gondolatait, és akkor talán hely-
re billen a lelkivilága. Némi külső 
segítséggel túlteheti magát az 
elmúlt év megrázó hírein.

VÍZÖNTŐ: 01.21-02.19. 
Nemcsak az influenzát, hanem a 
jó energiákat is be lehet vonzani. 
Jó, ha tudja, hogy ezért nem kell 
kiállnia egy szikla tetejére, vagy 
elutazni a tengerre, városunkban 
is talál ilyen helyeket.

HALAK: 02.20-03.20. 
Új ismerőseinek köszönhetően 
új látásmóddal szemlélheti a kör-
nyezetében zajló eseményeket. 
Ha megengedi, jelentős külső és 
belső változást hoznak az életébe. 

runk, és rétegenként jól ledöngöl-
jük. A tetejére nehezéket teszünk 
és meleg helyen 3 hétig érleljük. 
Ezután hűvös helyen tároljuk. 
A gombócos répaleves  
hozzávalói: 
1 kg savanyú répa, 2 fej vöröshagy-
ma, 3 gerezd fokhagyma, kevés zsi-
radék. A hagymát és a fokhagymát 
lepirítjuk, megszórjuk őrölt piros-
paprikával, és kb. 2 l húsleves (vagy 
leveskockából készített lé) felével 
felengedjük. 
A húsgombóc hozzávalói: 
80 dkg darált hús, 20 dkg rizs, 1 fej 
vöröshagyma, 3 gerezd fokhagy-
ma, só, bors, 1 tojás. Ezeket össze-
dolgozzuk és gombócokat formá-
lunk belőle.
A savanyú répa felét a paprikás 
lébe rakjuk, ráhelyezzük a gombó-
cokat, befedjük a répa másik felé-
vel és hozzáöntjük a maradék hús-

lét. Lassú tűzön két órát főzzük. 
Amikor megfőttek a gombócok, 
paprikás rántást készítünk és óva-
tosan rázogatva belekeverjük. Tej-
föllel tálaljuk.

FÉLHOLD ALAKÚ  
DIÓS POGÁCSA
Hozzávalók: 
80 dkg liszt, 40 dkg dió, fél csomag 
élesztő, fél cs. sütőpor, só, 15 dkg 
margarin, 10 dkg zsír, 3 cs. vaníliás-
cukor, kevés tej. 
Elkészítése:
Az élesztőt kevés cukros tejben fel-
futtatjuk, a lisztet a zsiradékkal 
elmorzsoljuk, hozzáadjuk a sütő-
port és a durvára vágott diót, meg 
a vaníliáscukrot, majd a felfuttatott 
élesztőt és annyi tejet vagy tejfölt 
keverünk hozzá, hogy pogácsa 
állagú tésztát kapjunk. 
Ezután ujjnyi vastagságúra kiso-

dorjuk, a tetejét meghintjük kris-
tálycukorral, ezt jól rányomkodjuk 
és pogácsaszaggatóval fél hol-
dacskákat szúrunk belőle. Sütőpa-
pírral bélelt tepsire helyezzük, és 
180 oC-os sütőben kb. 15 percig 
ropogósra sütjük. 

BAKONYI Erzsébet

és félhold alakú dióspogácsával
Savanyú répa húsgombóccal 
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kisokos

Még el sem kezdődött, de már dübörög a kampány
Hivatalos rajt: február 12.
Szavazatszámlálók jelentkezését várják

covid nélkül?

diadal

Lesz-e jövő

Oltásivá módosul  
a védettségi igazolvány

Utazunk. Utazzunk?

VÉGET ÉRT  
A SOROZAT

LEZÁRULT  
A VISSZATEKINTÉS
30 ÉV EGY OLDALON

SORSDÖNTŐ

SIMA GYŐZELEM  
A MEDENCÉBEN

A NEGYEDIK NEGYEDBEN  
FORDULT A KOCKA

Választási



2 | KANIZSA ÚJSÁG EZ VOLT A HÉT

IMPRESSZUM: KANIZSA ÚJSÁG Felelős szerkesztő: Tar Mihály
MEGJELENIK KÉTHETENTE

Szerkesztőségvezető: Mikó-Baráth György
Kiadja a Kanizsa Médiaház Nonprofit Kft. Felelős kiadó: Tar Mihály ügyvezető

Rovatvezetők: Polgár László (sport).
Kiadó és szerkesztőség: 8800 Nagykanizsa, Sugár út 8., telefon: 93/787-050. 

Reklám-marketing: Tóth Tihamérné 20/519-53-05. 
Terjesztési információ: 93/787-050

Megjelenik: 21.500 példányban. ISSN 0865-3879.

Motorokból, fényképekből és régi győzelmi koszorúkból álló 
kiállítás nyílt a Kanizsa Motocross Sportegyesület hetvenedik 
születésnapja alkalmából a Kanizsa Centrumban. A tárlat be-
mutatja az egyesület kezdeti korszakát és elindulásának fonto-
sabb mozzanatait. Az egyesületet 1952. januárjában alapította 
Weisz Károly. Bolla Ferenc, a klub jelenlegi elnöke elmondta, a 
hetven év alatt olyan sok sportolót, magyar bajnokot és kiváló 
versenyzőt hozott az országnak és Nagykanizsának ez a sport-
ág, hogy szinte megszámlálhatatlan. A kiállítás február közepé-
ig megtekinthető.

A kiskanizsai hitéletet, a megélt küzdelmeket és áldozatvállalásokat foglalja össze a Beme-
gyek szent templomodba - A hitélet hajdani emlékei és hagyományai Kiskanizsán című 
kötet. A könyvet a Thúry György Múzeum és az Együtt Kiskanizsáért Egyesület közösen 
mutatta be az érdeklődőknek a Magyar Plakát Házban. Kunics Zsuzsa és Horváth Jánosné 
szerkesztette a kötetet, de tulajdonképpen Kiskanizsa hagyományőrző, hagyománytisztelő 
közössége nagyban hozzájárult a megszületéséhez. Az ő általuk adományozott fotók azok, 
amelyek megtalálhatók ebben a különleges kötetben. A szerkesztőktől megtudtuk, hogy 
ezzel a könyvvel emlékeznek a szerzetes ferences atyákra, és az egyházmegyés papok mun-
káját is szeretnék vele megköszönni.

Kanizsa száma:

VILÁG KÉP – KANIZSA KÉPE
Február végén ismét 

megrendezik 
Nagykanizsán  

a fánkfesztivált.  
Az esemény időpontja 

február 24-26.,  
a szervező VOKE 

Kodály Zoltán 
Művelődési Ház  

munkatársainak 
tervei szerint. Bár  

a tavalyi online 
program is sikeres 
volt, az immár XIV. 
Országos Farsangi 

Fánkfesztiválon már 
személyesen is részt 

vehetnek  
az érdeklődők.
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DÍJAZOTT  
SZAKEMBEREK
A kanizsai önkormányzat is 
köszöntötte a magyar kul-
túra napja alkalmából 
mindazokat, akik a közmű-
velődés területén tevé-
kenykednek városunkban. 
A Medgyaszay Házban tar-
tott ünnepségen elismerő 
okleveleket is átadtak a 
három érintett intézmény 
egy-egy dolgozója számá-
ra. Az ünnepségen Balogh 
László polgármester szava-
it Bizzer András tolmácsol-
ta. Az alpolgármester 
hangsúlyozta: nélkülük 
nem lenne forma, amely 
utat mutat, és teret ad a 
káprázó képzeletnek, a 
teremtő akaratnak, vagyis 
az alkotásnak. A Kanizsai 
Kulturális Központ díjazott 
munkatársa ebben az 
évben Godinek Ibolya lett, 
aki több évtizedes pályafu-
tásának és tevékenységé-
nek köszönhetően kapta 
meg az oklevelet. A Halis 
István Városi Könyvtár ez 
évi díjazottja Tábori Imre 
lett, akit nagyon megle-
pett az elismerés. A Thúry 
György Múzeum munka-
társai közül az önkormány-
zat által odaítélt elismerést 
idén Mikó-Baráth Francis-
ka, történész-muzeológus 
kapta. Az elismerések 
átadása után kulturális 
műsor és állófogadás várta 
a szféra dolgozóit.

ZÁRÓVIZSGA  
ÉS FELVÉTELI
Letette záróvizsgáját a szá-
zadik víz- és szennyvízkez-
elő rendszerüzemeltető 
szakmérnök a Pannon 
Egyetem Nagykanizsa Kör-
forgásos Gazdaság Egyete-
mi Központban. A képzés 
rendkívül sikeres, így a 
kerek vizsgázószámot meg 
is ünnepelték az intéz-
ményben. - Ez a kép-
zés maga azért is különle-
ges egyébként, mert az 
első olyan képzésünk volt, 
amely kifejezetten céges, 
piaci megkeresés alapján 
hívtunk életre, öt évvel 
ezelőtt. Azóta is töretlenül, 
levelező formában műkö-
dik a képzés, évente 15-20 
hallgató jelentkezik hoz-
zánk – mondta Kaszás 
Nikoletta a PEN Körforgá-
sos Gazdaság Egyetemi 
Központ főigazgatója. A 
szakmában a századik vizs-
gázó Király-Bognár Tímea 
volt, aki már e területen 
dolgozik, de még tovább 
akarta képezni magát. Az 
egyetemi központ a vizs-
gázók mellett a felvételiző-
ket is várja, hiszen az infor-
matikához, a turizmushoz, 
illetve a vízügyhöz kapcso-
lódó képzésre jelentkez-
hetnek a leendő hallgatók. 
A felsőoktatásba a felvételi 
jelentkezéseket február 
15-ig lehet benyújtani a 
felvi.hu rendszerében. Az 
intézmény február harma-
dikán, délelőtt kilenc órá-
tól nyílt napot tart, mely-
nek tematikája elsősorban 
a robotok köré épül.

ÉDENKERT
Telt ház volt a „Családi 
édenkert” című előadáson, 
melyet nemrég tartottak a 
Halis István Városi Könyv-
tárban. Kátai Piroska Sella a 
programmal minél több 
embert arra szeretne ösz-
tönözni, hogy kezdjék el 
használni azt a földterüle-
tet, ami a birtokukban van. 
A bemutató az Anasztá-
zia-könyvsorozat életmód-
dal kapcsolatos tanításaira 
épült. Mindig is érdekelte a 
természet Kátai Piroska 
Sellát, végül az Anasztázia 
könyvekre rátalálva dön-
tötte el, hogy feltérképezi 
azokat a családokat, akik 
egyhektáros birtokokon 
gazdálkodnak. Az általa 
készített interjúk tapaszta-
latait egy könyvben foglal-
ta össze. Úgy gondolja, 
egyre fontosabb, hogy a 
természet ismét előtérbe 
kerüljön az emberek életé-
ben. - Sokan jönnek rá, 
hogy az egészségi állapo-
tuk javítása elengedhetet-
len a mai világban. Egyre 
több helyre hívnak pont 
azért, mert az önellátás, és 
főleg a családi szintű önel-
látás az egy olyan megol-
dást nyújthat mindenki-
nek, ami elérhető – hang-
súlyozta Kátai Piroska Sella.

KÖZÖSEN  
TERVEZNEK
Értékelte a 2021-es évet, 
ismertette az idei terveket 
és megválasztotta az 
elnökségi tagokat a 
Határőr és Rendőr Nyugdí-
jasok Nagykanizsai Egyesü-
lete az ünnepi közgyűlésen 
szerda délelőtt a Honvéd 
Kaszinóban. Ahogy a 
beszámolóban elhangzott: 
a klubnak az elmúlt évét 
elsősorban a járványügyi 
korlátozásokhoz kellett 
alakítania. A koronaví-
rus-járvány miatt a tagok a 
2020-as beszámolójukat 
online formában rendez-
ték meg. A nyári hónapok-
ban nagy örömükre már 
csapatépítő programok is 
megvalósulhattak. Az 
elmúlt év során az egyesü-
let kihasználta a különböző 
támogatási lehetőségeket, 
a pályázati összegeket 
elsősorban működési 
célokra, valamint informa-
tikai eszközökre, laptopra 
és nyomtatóra fordították. 
Bíró László elnök elmond-
ta: Nagykanizsa Megyei 
Jogú Város Önkormányza-
tától kaptunk támogatást, 
a Nemzeti Együttműködési 
Alap működési pályázatán 
is sikerült eredményt elér-
nünk. A Zala Megyei Ren-
dőr-főkapitányságtól 
kapott támogatást és a 
pályázati pénzeket az 
igénylésnek és az előírá-
soknak megfelelően elszá-
moltuk. A Bajtársi Egyesü-
letek Országos Szövetsé-
gének pályázatán szintén 
működési célú támogatást 
kaptunk.

PLATÁN VARJAK
Orvosolják a Platán soron 
élők problémáját. Hosszú 
évek óta vita tárgyát 
képezte a varjak jelenléte, 
egészségügyi és egyéb 
okok miatt is. A megfelelő 
engedélyeztetések után a 
munka szerdán elkezdő-
dött. Az engedély, illetve 
az önkormányzati határo-
zat alapján január 26 és 
február 11-e között zajlik a 
varjú fészkek eltávolítása – 
mondta el Bodó László 
önkormányzati képviselő. 
Időszakosan lesz lezárva a 
délelőtti órákban a lépcső-
házak előtt az a 10-20 
négyzetméteres útsáv, ott 
történik a varjúfészkek 
eltávolítása. A vetési varjak 
fészkeinek eltávolítása 
mellett – illetve azzal pár-
huzamosan a VIA Kanizsa 
szakemberei a száraz ágak 
eltávolítását végzik a Pla-
tán soron ezekben a 
napokban.

HÍRsorok



Január 14-én reagált egy sajtótá-
jékoztatón az ÉVE-frakció, az 
addigi vádakra a költségvetés és 
az 588 millió forintos forrás kap-
csán. Fodor Csaba elmondta: 
nem volt még ilyen országgyűlé-
si képviselője és polgármestere a 
városnak, akik ekkora károkat 
okoztak volna Nagykanizsának 
és Dél-Zalának. Az ÉVE vezetője 
szerint, az, hogy az 588 milliós 
fejlesztési sort hónapokig halo-
gatták a minisztériumban, 
egyértelműen Cseresnyés Péter 
kampányjátszmájához kötődik. 
Horváth Jácint leszögezte: 
amennyiben a polgármester és 
az alpolgármester nem tudja 
megfelelően ellátni a munkakö-
rét, vonják le a következtetést, és 
távozzanak a város éléről. A frak-
cióvezető-helyettes a költségve-
tés kapcsán hangsúlyozta, mini-
mum 1 milliárd forintos kompen-
zációra lenne szükség a kormány 
részéről, hogy kiegyenlítse az 
elvonások miatt keletkezett 
hiányt. A kolléga becsületére 
legyen mondva, ezt az állítást a 
megyei napilap is lehozta. A Biz-
zer Andrásnak adott válasz 
ugyanakkor már nem kerülhe-
tett be – az alpolgármester kido-
bott pénznek titulálta a Városfej-
lesztő átvizsgálásra elköltött 14 
milliót, míg Horváth megjegyez-
te: a korábbi ügyvezető ellen 

hűtlen kezelés miatt bírósági 
ügy van folyamatban. 

Január 17-én jelentette be 
Balogh László, hogy 256 millió 
forint működési többlettámoga-
tást kapott a kormánytól Nagyka-
nizsa. A költségvetéses poszthoz 
hasonlóan ismét jött egy Marga-
ret Thatcher mondat, ezúttal a 
következő: „A szocializmus ered-
ményei a lepusztulástól az igazán 
katasztrofálisig terjedtek… A bal-
oldal a saját múltjától való elhatá-
rolódással próbálja önmagát 
rehabilitálni.” A polgármester két 
írásában is keményen bírálta a 
közgyűlési többséget adó frakci-
ót. Megkeresésünkre ezúttal leg-
alább telefonon reagált a város-
vezető. Lényegében elmondta: 
interjút továbbra sem kapunk, de 
használjuk a Facebook-oldalát. A 
polgármester bejegyzéseire Hor-
váth Jácint reflektált lapunknak. 
Hangsúlyozta, az elvitt iparűzési 
és gépjárműadó mellett jelen-
tősen megemelte a kormány a 
szolidaritási hozzájárulást is. Így 
az elvonások összértéke mellett 
eltörpül a bejelentett 256 millió.

Néhány nappal később ismét 
előkerült a rámpa-ügy, ezúttal 
Szabó Szilárd, a helyi Fidesz-frak-
ció vezetője kongatta meg a 
vészharangokat. A polgármester 
saját posztot is fűzött a cikkhez, 
ebben egyebek mellett ezt írja: 

„Bízom benne, hogy Horváth 
Jácint képviselő a Városfejlesztő 
Kft. felügyelő bizottsági tagja-
ként felveti a frakciója és önmaga 
felelősségének kérdését is a 
Városfejlesztő vezetőjének kine-
vezésével és az el(nem)végzett 
munkával kapcsolatosan.” Az 
ÉVE válaszolt, rámutatva arra a 
helyi sajátosságra, hogy a pol-
gármester egycsatornás kom-
munikációjának részét képezi a 
megyei napilap, a Rádió1 kani-
zsai blokkja és a sütis weboldal. 
„Azt nem kérjük tőlük, hogy ne 
hazudozzanak a kanizsaiaknak, 
mert lehetetlen kérés, azt azon-
ban joggal várhatnák el az ő 
választóik is, hogy tiszteljék meg 
őket azzal, hogy szóba állnak a 
városi televízióval és újsággal, és 
ne ilyen kamutájékoztatókkal 
kábítsák a kanizsaiakat! Bár utób-
bi is lehetetlen kérés lesz, mivel 
gyávák ahhoz, hogy kiálljanak 
olyan újságíró elé, aki kérdezni is 
mer…” – olvasható az ÉVE olda-
lán. S csak a margóra: „jó keresz-
tényi” cselekedetként Balogh 
László oldalának kommentszek-
ciójába sikerült berakni a megvá-
dolt ügyvezető fotóját, és más-
nap már a férjének is nekiesni. 
Ennek a táptalajt az a polgármes-
teri poszt adta, amely szerint 
azért drágult meg a Víztorony 
felújítása, hogy az 588 milliós for-

rással az ÉVE „infúziós segítséget 
nyújtson” a Vízműnek. Erre az 
Éljen VárosuNk! Egyesület más-
nap all-in-t mondott, és egy, a 
polgármesternek címzett nyílt 
levélben jelentette be: a frakció 
nem vesz részt a költségvetési 
egyeztetéseken. Erre természe-
tesen egy posztban válaszolt a 
polgármester. Majd megosztott 
egy Bizzer Andrással készült 
interjút, amihez szintén tett meg-
jegyzést, amit ugyancsak egy 
Margaret Thatcher-től származó 
mondattal nyit, bár az ige maga 
Assisi Szent Ferenchez köthető: 
„Ahol hamisság van, ott teremt-
sünk igazságot.” Erre a „Bor, 
mámor, sületlenségek?” című 
poszttal reagált az ÉVE. Itt ismét 
emlékeztetik a városvezetőt, az ő 
feladata a költségvetés kidolgo-
zása, ha erre nem képes, mond-
jon le. Sejtelmesen mielőbbi job-
bulást is kívánnak Balogh László-
nak. Az ugyanakkor kérdéses, 
hogy ez Balogh László felépülé-
sére vonatkozott a koronavírus-
ból vagy arra a mámorra, amire a 
címben és a csatolt képen utal-
nak. Ez a fajta személyeskedés 
még nem szerepelt a kanizsai 
politika fő képviselőinek írásai-
ban, csak a kormánypárti mémol-
dalon. Talán mindenkinek jobb 
lenne, ha ez nem változna.

Mikó-Baráth György
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Sok mindent láttunk 
már 2019 októbere 
óta, de a ráhango-
lás alapján a januári 
soros ülés lehet a 
jelenlegi testület 
egyik legzaklatot-
tabb egyeztetése. 
Ha csak az elmúlt 
két hetet vesszük 
alapul, ismét előke-
rült a rámpa-ügy, 
elmaradhatatlanná 
váltak a Margaret 
Thatcher idézetek, 
támadást kapott a 
Vízmű, lemondásra 
szólították a polgár-
mestert, és történt 
egy virtuális kivonu-
lás. A választási 
tempó megérkezett. Közgyűlés előtti sorok

HA ILYEN A FŐPRÓBA,  
MILYEN LESZ AZ ELŐADÁS? 
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Nincs olyan szekrény, amelybe ne 
férne be még egy ember, így aztán 
a kormánypártnak sincs olyan saj-
tótájékoztatója, ahol ne bukkan-
nának fel újabb és újabb politiku-
sok. A feladatuk már most egyér-
telmű, az ellenzéki összefogás 
jelöltjének gyengítése. Akkor is, ha 
nem találnak semmit, de beszélni 
kell minél többet. A sokszor tán 
meg sem tartott tájékoztatók leg-
lényegesebb feladata az ellenzék 
által végzett munka gyengítése, 
valamint a saját jelöltjük futtatása.

Na, nem a sportteljesítményen 
van a hangsúly, hanem azon az 
üzemanyagot és téli gumit sem 
kímélő kirándulás sorozaton, 
amelynek állomásairól rendszere-
sen láthat beszámolót a meg nem 
nevezett képviselőjelölt közösségi 
oldalára tévedő és még ki nem til-
tott érdeklődő. Ezek mindig sike-

res – a képen csak a hátukat muta-
tó közönség előtt – zajló találkozók 
beszámolói, termelési jelentései 
olvashatók. Várhatóan jelentősen 
megemelkedik az egy főre és az 
egy napra eső avatások száma, 
legyen szó iskoláról, 20 méter jár-
dáról, vagy éppen a föld alatt nem 
is látható szennyvízvezetékről. 
Ezek elkészülte mindig egy sze-
mélynek lesz köszönhető, de ez 
úgyis kiderül. 

Persze nem rest az ellenzék sem. 
Ők sem rejtik véka alá a vélemé-
nyüket, ráadásul Nagykanizsán 
nem is ők vannak ellenzékben. 
Ennek ellenére a kormánypárti 
kisebbség megpróbál úgy visel-
kedni, mintha a bölcsek kövét táro-
ló vitrin kulcsa náluk lenne, és amit 
mondanak, az az egyetlen és jó 
megoldás. Mindezt képesek olyan 
sokszor és olyan hangosan sulykol-
ni, hogy a végén még maguk is 
elhiszik, ez pedig így van. Ez a pálya 
pedig veszélyes, mert kizárja a leg-
kisebb lehetőségét is annak, hogy 
a két fél a város érdekében együtt 
működjön. Jól látható ez abban is, 
ahogy a polgármesteri, sokszor 
szándékosan kötekedő és ellenté-
tet szító megnyilvánulásainak 
következményeként a többségi 
frakció közölte, hogy nem hajlan-
dóak részt venni a költségvetés 

előkészítésében, mert sem a stílus, 
sem pedig az erőszakos megnyil-
vánulások ezt nem segítik. Persze 
erre nem maradhatott némán a 
város első embere sem, aki a 
humortalan mélységek legaljára 
süllyedve, azonnal lustasággal 
vádolta meg politikai ellenfeleit. 
Ezen túl, ezen a szinten már ezzel a 
témával tovább foglalkozni nem 
érdemes, a közgyűléseken minden 
eldől. 

Mi lesz ezután?  
– Ez történik április 3-ig

Azt egyelőre nem lehet tudni, 
miként alakul a két hét múlva indu-
ló kampány, de valószínű, hogy 
nem rózsaszín ruhás angol kisasz-
szonyok virágvasárnapi sétája lesz 
az a galopp, ami április 3-ig tart 
majd. Azt, hogy mi lehet, elég pon-
tos jogszabályok határozzák meg, 
melyek a tartalmi résszel nem fog-
lalkoznak. Határidőket szab a tör-
vény. Így már folyamatban van a 
választási tájékoztatók kiküldése, 
mely február 11-ig kell, hogy meg-
érkezzen mindenkihez. Aki nem 
kapja meg, reklamálhat, s kérheti a 
felvételét a választói névjegyzékbe.     

Ezt követően február 12-e egy 
fontos dátum. Ez a nap a hivatalos 
kampány kezdete. Ettől kezdődő-
en lehet az ajánló aláírásokat gyűj-
teni, egyáltalán az ajánló íveket 
átvenni és két hét áll rendelkezésre 
a szükséges számú ajánlás meg-
szerzésére. Ezt követően február 
25-26-án sorsolja a Választási 
Bizottság a jelöltek, illetve a listát 
állító szervezetek sorrendjét a sza-
vazó lapokon. 

Szavazatszámlálókat is 
várnak

A választásokat megelőző hét pén-
tekéig lehet bejelenteni a választási 
bizottságok tagjait, így még van idő 
a kellő számú szavazatszámláló 
összegyűjtésére. Szükség is lesz 
rájuk, mert a parlamenti választá-
sokkal egyidőben zajlik majd - a 
rövid nevén - „pedofil népszavazás” 
is a kormány kezdeményezésére. 
Azokra érkező szavazatokat is össze 
kell számolni, de fontos tudni, hogy 
aki elmegy voksolni, nem köteles 
mindkét szavazáson részt venni. 

Mozgó urna, átjelentkezés 
másik körzetbe, külföldi 
szavazás
Mire lapunk megjelenik, már egy 
napja nyitott a lehetősége minden 
magyarországi lakcímmel rendel-
kező állampolgárnak arra, hogy 
kérje a mozgó urnát. Kérhetik a 
polgárok a lakhelyüktől eltérő kör-
zetben a szavazás lehetőségét, 
illetve jelezhetik, ha külföldi képvi-
seleten szeretnének szavazni. A 
hazai lakcímmel nem rendelkezők-
nek – ahogy eddig – ezután is levél-
ben lehet szavazniuk. 

A választási időszak legvégét 
már most lehet tudni

A korábbiakhoz hasonlóan most is 
lehet tudni a választások egyik fon-
tos eredményét. Okafogyott plaká-
tok lepik el az országot április 
negyedikétől. Ezek eltávolításával 
ér véget a kampány május 3-án. 

 Tar Mihály

Ha valaki még nem hallgatta a bevezetőben említett rádióadót (nem 
olyan, mint a súlyadó, vagy a jövedelemadó, de nem sokkal jobb ezek-
nél – a szerk. véleménye) azoknak említjük meg a kanizsai hírek szer-
kesztőjének csodatévő képességét, ahogy bármilyen hírt képes helyivé 
tenni. Valahogy így: Egyre kevesebb a csapadék Los Angelesben, ezért a 
szakemberek pálmafák elszáradásának veszélyére hívják fel a figyel-
met. Hozzáértők szerint öntözéssel megelőzhetőek a károk, ezért a 
rendszeres locsolását javasolják ezeknek a növényeknek – (és most jön 
a lényeg!) Nagykanizsán is. 

Egyre mélyebben kell még az albertirsai strucc-
farmon nevelkedő madaraknak a homokba dug-
ni a fejüket ahhoz, hogy ne vegyék észre, pad-
lóig nyomták a gázt a pártok, és a hivatalos 
kezdés előtt már teljes gőzzel folyik a kam-
pány. Az a kampány, amelynek hivatalosan az 
első napja február 12-e lesz majd. Sok víz 
folyik le addig a Murán, sőt a Principálison is, 
de az már látható, hogy nem csak a víz folyik, 
hanem ömlenek a szavak. Megindult a verbális 
harc a szavazatokért. Hogy a Karc Fm nevet 
viselő propaganda rádió kanizsai „híreit” szer-
kesztő Szél Móni szófordulatát használjam:” 
Megkezdődött a kampány – Nagykanizsán is”. 

Választás 2022  – TELJES A GŐZ A NULLADIK NAP ELŐTT
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A határozat szerint csak 
azoknak a személyeknek 
lesz érvényes az igazolvá-
nyuk, akik oltottak. Tehát 
egy oltatlan személy akkor 
sem lesz jogosult az oltási 
igazolványra, ha átesett a 
fertőzésen, és egy jelenlegi 
fertőzésen átesettségre 
kiadott védettségi igazol-
vány is elveszíti az érvé-
nyességét. Az igazolvány a 
második oltás utáni hat 
hónapban lesz érvényes, és 
csak akkor hosszabbítják 
meg, ha az illető megkapja 
a harmadik, megerősítő 
oltást is. Abban az esetben, 
ha valaki két oltást követő-
en lesz fertőzött, akkor a 
fertőzés igazolásától szá-
mított hat hónapig lesz 

érvényes az igazolványa. A 
harmadik oltás felvétele 
után az oltási igazolvány 
korlátlan időre érvényes-
nek számít majd. A jelenle-
gi védettségi igazolványok 
cseréjére nincs szükség, 
hiszen a QR-kód alapján 
lehet majd ellenőrizni az 
okmány érvényességét. 
Fontos, hogy azon helyszí-
nek üzemeltetői, illetve 
rendezvények szervezői 
kötelesek ellenőrizni az iga-
zolványt, amelyek kizáró-
lag a védettek számára 
látogathatóak.

A januári oltási akció 
során előzetes időpontfog-
lalás nélkül lehetett felven-
ni az oltást és a megerősítő 
oltást. György István, a 

Miniszterelnökség területi 
közigazgatásért felelős 
államtitkára, az oltási mun-
kacsoport vezetője a 
napokban arról számolt 
be, hogy az oltási akcióna-
pok kifejezetten sikeresek 
voltak. Ahogy elmondta: az 
első héten 135 ezren, a 
másodikon 142 ezren, a 
harmadikon 144 ezren kér-
ték a vakcinát, utóbbiak 81 
százaléka a harmadik oltást 
vette fel. Az akciónapokon 
csütörtökönként és pénte-
kenként 14 és 18 óra között 
lehetett kérni a központi 
oltóhelyeken a vakcinát, 
szombatonként pedig 10 
és 18 óra között. A közpon-
ti oltóhelyeken előzetes 
időpontfoglalás nélkül, 
helyszíni regisztrációval 
kérhető az oltás. A kórhá-
zak és a szakrendelők mel-
lett, a háziorvosok is a 
hónap végéig folyamato-
san oltanak. Orvosi ajánlás 
alapján már a negyedik 
oltást is fel lehet venni és 
központilag időpontot 
lehet rá foglalni. Az akcióra 
kiemelten várják az oltatla-
nokat, valamint azokat, 

akik négy hónapnál régeb-
ben kapták meg az előző 
oltásukat. A szakértők sze-
rint a harmadik oltás felvé-
telével ismét 80-90 száza-
lékosra emelhető a védett-
ség. Azon oltatlan szemé-
lyek, akik fertőzésen átes-
tek, várakozási idő nélkül a 
betegségből történt fel-
gyógyulás után, olthatók. 
Az adatokat az Operatív 
Törzs is értékelni fogja és 
az eredmények alapján 
eldöntik, hogy hogyan 
folytatódjon az akció. 

Az egészségügyi intéz-
ményekben, a buszmegál-
lókban, a tömegközlekedé-
si eszközökön, a bevásárló-
központokban, ügyfélszol-
gálatokon, színházakban, 
mozikban továbbra is 
maszkot kell viselni, az 
edzőtermekben, uszodák-
ban, vendéglátó egységek-
ben pedig az ott dolgozók-
nak kell a szájat eltakaró 
eszközt hordaniuk.

A koronavírus omikron 
variánsával kapcsolatban 
arra hívják fel az emberek 
figyelmét, hogy gyorsan 
terjed és különösen nagy a 

fertőzőképessége. Az álta-
lunk megkérdezett kanizsai 
háziorvos szerint ez a válto-
zat akár ötször gyorsabban 
fertőz, mint a delta variáns 
és elsősorban a túlsúlyos 
emberek azok, akik veszé-
lyeztetettek a megbetege-
désben.

A Nemzeti Népegészség-
ügyi Központ legfrissebb 
tájékoztatása szerint emel-
kedik a szennyvízben a 
koronavírus örökítőanya-
gának koncentrációja, a 
korábbi lassú emelkedés 
után ráadásul egy határo-
zott növekedés látható. 
Tizenöt vizsgált települé-
sen emelkedés tapasztal-
ható, hét mintavételi 
helyen a mérsékelt kategó-
riába sorolhat az eredmény, 
csökkenés azonban egyik 
vizsgált helyen sem mutat-
kozott. 

Az előző hétvégi összesí-
tett adatok alapján Nagy-
kanizsán mintegy 400 fő 
van karanténban, közülük 
kevesebb mint 300 főnél 
mutatták ki a koronaví-
rus-fertőzést. 

Körtvélyessy Vivien

Ahogy azt már a kormány bejelentette, 
az átoltottság további növelése és a 
járvány újabb hullámai elleni védeke-
zés érdekében február 15-től oltási 
igazolvánnyá alakul a védettségi iga-
zolvány. Az erről szóló kormányrendelet 
már megjelent a Magyar Közlönyben. 

Még nem látni a végét
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Manapság a síszezon derekán 
járunk, a téli sport szerelemesei 
szokásos módon ezekben a 
hetekben látogatnák meg a kör-
nyező síparadicsomokat. A koro-
navírus gyors terjedése miatt 
azonban egyre gyakoribb az uta-
zások lemondása, s a síterületek 
népszerűségét egy-egy ország-
ba való beutazás is nagyban 
befolyásolja. Bár a kiutazási sza-
bályok folyamatosan, ország-
ról-országra változnak, már most 
sokan előfoglalnak a nyári nyara-
lásokra is. Az egzotikus utak a 
kanizsaiak körében is egyre nép-
szerűbbek, állítják egy helyi uta-
zási irodában. Sokan választják 
Mexikót, ahova bárki beutazhat, 
hiszen nincs különösebb sza-
bályhoz kötve a belépés, egész-
ségügyi regisztrációt kell csak 
kitölteni. A Maldív-szigeteket 
viszont már bonyolultabb láto-
gatni, hiszen oda negatív PCR 
teszt szükséges. Az iroda foglalá-
sai alapján abszolút Dominika és 
Mexikó volt a nyertes desztináció 
idén, és ezekből is a hosszabb, 
akár a másfél, vagy a kéthetes 
kint tartózkodások kerültek elő-
térbe. – A kanizsai utasok első-
sorban a hosszabb utazásokat 
kedvelik mondván, ha már 10 
órát ülnek a repülőgépen, akkor 
nem 6 éjszakára szeretnének 
menni. Ezért a 9-10 napos utazá-
sok, illetve 10-12 napos utazások 
a kelendőek – mondta Tulezi Ani-
kó, a Hello-Travel Utazási Iroda 
tulajdonosa. 

A kiutazási feltételek szinte 
napról-napra változhatnak a jár-
ványügyi helyzet miatt, ezért azt 
tanácsolják a szakemberek, hogy 
a nyaralás előtt mindenképp láto-
gassanak el a konzulátus oldalára, 
ami naprakész információkat tar-
talmaz. Ott minden feltétel és 
szabály megtalálható országokra 
bontva.   

–Tulajdonképpen mindenhova 
lehet utazni, ha nincs is beoltva 
az illető, de PCR teszt az minden-
hova kell. 72 óránál nem régebbi, 
de van olyan hely, ahova 48 órá-
nál nem régebbi, és van olyan úti 
cél is, mint például Mauritius, 
ahova öt nap elteltével kint újra 
kell tesztelni. Ez kicsit megnehe-
zíti a kint tartózkodást. A Mal-
dív-szigetek is egyre népsze-
rűbb. A magyar állam olyan szer-
ződést kötött a Maldív-szigeteki 
államfővel, hogy a karantén az 
oltottaknak nem kötelező. Ellen-
ben mindenki PCR-teszt köteles! 
Oltás nélkül oda ne utazzon sen-
ki, mert azoknak automatikusan 
karanténkötelezettségük van – 
árulta el Kiss Lászlóné, a Hel-
lo-Travel Utazási iroda ügyveze-
tője.

Az ügyvezető hozzátette: utas-
biztosítás megkötését a járvány 
miatt mindenkinek erősen java-
solják, hiszen megbetegedés 
esetén nagyon hasznos lehet. 
Illetve mindenképp érdeklődje-
nek az útlemondási biztosítások-
ról, ami szintén nélkülözhetetlen 
a nyaraláshoz. Mindezek mellett, 

akik nyáron is szeretnének nya-
ralni, azoknak már most érdemes 
eldönteni és mielőbb megtervez-
ni az utazást. Aki ugyanis január 
végéig foglal az első nagy akciók-
kal, azok jóval áron alul juthatnak 
hozzá az álomútjukhoz.  

A magyarok tehát utaznak 
hazánkba viszont nem látogat-
nak még olyan bátran a külföldi 
turisták.  Bár az elvárásokhoz 
mérten, jól nyitották meg az évet 
a megkérdezett zalakarosi szállo-
dák. Van, ahol kevesebb a külföl-
di foglalás, de a hazai turizmus-
ból mégis teltházzal képesek 
működni. Egy másik hotelben 
viszont néha-néha azért érkez-
nek külföldről is, de egyelőre 
mégsem működnek teltházzal.   

Az egyik zalakarosi szálloda az 
igazgatója szerint mivel az alapít-
ványi bálok teljesen elmaradnak 
még nem tért vissza a régi ven-
dégszám. Valamint úgy tapasz-
talják, hogy egyelőre inkább 
magyarok érkeznek hozzájuk.

–Nekünk az év elejébe mindig 
belenyúlik az év vége. Ez egy 
olyan időszak mindig a szálloda 
életében, amikor teljes teltházzal 
működünk. A januári startunk 
jónak nevezhető, de természete-
sen volt már ennél jobb is. Ami 
jelenleg hiányzik a piacról az a 
céges rendezvények, bőven 
szoktak ebben az időszakban 
lenni. Illetve jócskán bátortalan-
abbul jönnek a külföldi vendé-
gek. Jelen pillanatban talán négy 
szobányi külföldi van, a többi 

vendégünk magyar – hangsú-
lyozta Czimondor Nándor, a Men-
Dan Hotel igazgatója.

 A 2021-es év végéhez hasonló 
a tendencia Horváth Bálint sze-
rint. A szállodában gyengébbek a 
hétköznapok és erősebbek a hét-
végék, de hozzájuk rendszeresen 
már érkeznek a külföldi szálló-
vendégek is. Az igazgató hozzá-
tette, hogy januárban és február-
ban 50-60 százalékos töltöttség-
gel működnek, de így tervezték, 
hiszen az igazi dömping csak utá-
na jön.

–Vannak időszakok, amikor 
szlovák és cseh vendégek vannak 
túlnyomó többségben, mivel ott 
nagyon korlátozott volt a vendég-
látás. Ezáltal a szlovák és cseh 
vendégek előszeretettel jöttek. 
Ez már jellemző volt a decemberi, 
ünnepi időszakra is. Sok vendé-
günk volt a korábbiakhoz képest 
szilveszterkor és karácsonykor 
Szlovákiából és Csehországból. 
Azt vettük észre, hogy most 
nagyobb arányban vannak külföl-
di vendégek, mint korábban – 
fogalmazott Horváth Bálint, a 
Hotel Forrás Zalakaros igazgatója.

A szállodákban és az utazási 
irodában is azt remélik, hogy 
hamar helyre billen a régi rend és 
a főszezonban már korlátozások 
nélkül fogadhatják a szálló és az 
átutazó vendégeket is. Jelenleg 
ugyanis még jócskán messze van 
a járvány előtti időszaktól a for-
galom. 

Hajnes Rita

Menjünk, vagy 
maradjunk?

Helló világ!A turizmus az egyik 
legnagyobb olyan 
ágazat, amely meg-
sínylette a koronaví-
rus okozta korlátozá-
sokat. Az omikron 
variáns egyre több 
fertőzöttet követel 
világszerte, mely ter-
mészetesen az uta-
zási kedvet és lehe-
tőséget is befolyá-
solja. A szakemberek 
azonban bizakodóak, 
s úgy tűnik bár a 
magyarok már utaz-
nak, a külföldiek 
még nem igazán kap-
tak rá a szabadság 
ízére. fo
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áll a bál?

Itt a farsang,A vízkereszttől 
húshagyóked-
dig tartó far-
sang a jelmez-
bálok, a mulat-
ságok idősza-
ka.  A földgo-
lyóra árnyékot 
vető koronaví-
rus és mutáci-
ói azonban már 
több ízben 
béklyót kötöt-
tek az embe-
rek táncos 
kedvére. 

A Kanizsai Oldtimer Kerékpáros 
Szövetség február 5-én este 7 órá-
tól korosztálytól függetlenül sze-
retettel vár mindenkit az egykori 
Polgári Egylet, a régi Hevesi Sán-
dor Művelődési Ház egylet pincé-
jébe. Az egyesület tavaszváró ren-
dezvénye már ismerősen cseng a 
kanizsaiak előtt. Kedvcsinálóként 
idézzük fel, hogy jutott eszébe 
Dene Tibornak, a 7 éves egyesület 
vezetőjének a farsangi bál szerve-
zése. 

Eleinte csak zárt körben, a tagok 
számára tartottuk meg a bált, de 4 
éve nyitottunk. A feldekorált 
nagyterembe lépve már a látvány 
is önmagáért beszél; A mennye-
zetről kerékpárok lógnak le, a 
zenét egy retro bakelitos DJ szol-
gáltatja. Ilyenkor stílszerűen 
bemutatunk egy olyan kerékpárt, 
ami a kerékpártörténelmet meg-
határozza. Idén az 1883-as évjára-
tú biztonsági kerékpárral ismer-
kedhetnek meg a bálozók. A 
KOKSZ-tagok a jól ismert retro 
öltözékükben jelennek meg, amit 
a kerékpározások alkalmával visel-
nek. Az úgymond KOKSZ-jelmezt 
természetesen a megnyitó után 
lecserélik, és ki-ki az egyéniségé-
hez illő jelmezét vesz fel. A 
bemutatót követi igazá-
ból a zenés rendezvény, 
melyre ajánlott farsangi 
jelmezben megjelenni. 
A legszebb jelmezeket 
egy alkalmi zsűri fogja 
értékeli, díjazni. 

Az egyesületi tagok és csa-
ládtagjaik, ismerőseik, valamint a 
szponzorok mellett már vannak 
olyan érdeklődők is, akik kimon-
dottan azt várják, hogy a hétköz-

napokból kiszakadjanak egy 
kicsit, és felhőtlenül szórakozza-
nak. A tapasztalatok alapján tud-
ják, hogy sokan az utolsó pillanat-
ban döntenek. A bálozók létszá-
ma folyamatosan növekszik – 
újságolja az elnök, annak ellenére, 
hogy tavaly „lakatot tett” a bejára-
ti ajtajukra a járvány. Bíznak ben-
ne, hogy idén nem így lesz. 

FÉNYES ESTÉLYEKRŐL  
MESÉLNEK AZ ÚJSÁGOK…
A pincéből gondolatban menjünk 
fel az emeletre, és Kunics Zsuzsa 
történész, muzeológus kalauzolá-
sával idézzük fel a régi bálok han-
gulatát:

A századforduló idején a Polgá-
ri Egylet „Összes Termeiben” tar-
totta hagyományosan táncesté-
lyeit: a Keresztény Jótékony 
Nőegylet, az Izraelita Jótékony 
Nőegylet és az Irodalmi és Művé-
szeti Kör, ezek voltak általában a 
farsangi időszak „legsikerültebb” 
rendezvényei. De a nagyobb szá-
mú tagsággal rendelkező egyesü-
letek is az Egylet nagytermében 
rendezték mulatságaikat. 

Farsang két estjén a székházat 
minden évben kizárólag hadijel-

vényekkel, katonai tárgyak-
kal díszítették: a báli 

ruhában pompázó höl-
gyek és a frakkot viselő 
urak mellett díszegyen-
ruhás tisztek töltötték 

meg a nagytermet a 20. 
és a 48. gyalogezred tiszt-

jei és altisztjei számára szerve-
zett fényes estélyeken.

Az egyesületek igyekeztek min-
den évben valamivel érdekessé, 
emlékezetessé tenni mulatságai-

kat. Az Izraelita Jótékony Nőegylet 
1894-ben például „Falusi Sokada-
lom Jellegével” szervezett táncvi-
galmat, a termek zsúfolásig teltek 
a „fess gyümölcsárusnőknek”, 
cigánylánynak, „planétásnak” 
(vásári jövendőmondónak), cuk-
rász-, halászlánynak öltözött leá-
nyok csoportjaival.

1898 farsangján Amerikai Rek-
lám-Estélyt szerveztek. „Művészi-
es kivitelű reklámképek mintájára 
lesz minden utánzatban. Ugyan-
oly bájos arcok árulják majd a Kat-
hreiner kávét, amilyen bájos arcot 
mutat a reklámkép.” – írta előzete-
sében a helyi lap munkatársa. A 
jótékony célú estek bevételéből a 
„szemérmes szegényeket” támo-
gatták.

A Keresztény Jótékony Nőegy-
let minden évben megtöltötte 
vendégeivel a Polgári Egylet ter-
meit. 1900-ban „Lotteriával” egy-
bekötött jótékony célú „Theázó 
estélyt” rendezett. A Zalai Közlöny 
tudósítója szerint „A Sugár utca 
megélénkült aznap este a robogó 
hintók sokaságától és a vendégek 
felvonulása még tartott javában 
akkor is, mikor a táncot már meg-
kezdték odabenn.”

A Munkásképző-Egyesület 
ugyanebben az évben Gésa-es-
télyt szervezett, „A gésák” című 
operett japán hangulatát akarta a 
bálterem parkettjére varázsolni. A 
hölgyek gésa-jelmezt, a fiatalem-
berek matrózruhát viseltek. 

A „legsikerültebb mulatságok” 
közé tartoztak minden évben az 
Irodalmi És Művészeti Kör és az 
Általános Munkásképző Egyesület 
báljai, ahol általában 100-150 pár 
táncolta a négyeseket. 

A Munkásképző Egyesület 
„Mozgó-Képek” című jelmez-esté-
lyén 1898 februárjában 200 pár 
kezdte a négyest. Az est hangula-
ta, a bálterem miliője a keszthelyi 
hírlap újságíróját is magával 
ragadta: „A különféle jelmezek 
szép látványosságot nyújtottak. A 
termekben sátrak voltak felállítva, 
ahol szép leányok festői jelmez-
ben kínálgatták a pezsgőt. 
Nagyon szép volt a jelmezes felvo-
nulás is, a nagy izzó lámpák elol-
tattak s a párok színes lampiont 

tartva kezükben, körüljárták a 
nagy termet, oldalról görögtűzzel 
is pazarul megvilágítva. Termé-
szetes, hogy ezután tánc követke-
zett, melynek csak a hajnal vetett 
véget.” – tudósított a jól sikerült 
kanizsai estről.

BAKONYI Erzsébet
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EGERSZALÓK

ÉLVEZD 
A TÉL LEGSZEBB 
PILLANATAIT!
Töltődj fel a hazai fürdőkben!



Göndör István az 
MSZP színeiben 
1990-ben listáról 
került be az első 
városi önkor-
mányzatba. A 

választási ciklust 
azonban nem töltöt-

te ki, mert 1994 tavaszán meg-
választották országgyűlési kép-
viselőnek. „Önkritikusan hadd 
mondjam, mi idősebbek felelő-
sek vagyunk azért, hogy nem 
neveltünk ki több, a köz szolgála-
tára alkalmas politikust. A város-
ban és környékén élők érdekei elé 
került a gátlástalan politikai hova-
tartozás, az ellenség keresés és 
csatározás. Egyre kevesebb a fele-
lősség a közös jövőnkért. Sajná-
lom, hogy az Orbán kormány 
2010 után különböző trükkökkel, 
mint hitelkonszolidáció vagy leg-
újabban a pandémia ürügyén 
elvont feladatokat és anyagilag is 
meggyengítette az önkormány-
zatokat.”

Dr. Horváth Ágnes háziorvost az 
első önkormányzati ciklusban 

1990-1994 között választották 
meg önkormányzati képviselőnek 
az SZDSZ támogatásával. „Koráb-
ban nem politizáltam, az MDF és 
az SZDSZ keresett fel azzal a 

javaslattal, hogy 
induljak el egyéni 

képviselő-jelölt-
ként az önkor-
mányzati válasz-
táson. Akkor úgy 

éreztem, hogy az 
SZDSZ jobb válasz-

tás lesz, és ezért döntöttem a Sza-
bad Demokraták Szövetsége mel-
lett. Nagyon sajnálom, hogy a 
rendszerváltást követően nem 
történt meg az elszámoltatás, ami 
máig is kiható problémát jelent az 
ország számára. A másik lényeges 
kérdés, aminek a jelentőségét 
ennyi év után már látni lehet, az a 
privatizáció, vagy a reprivatizáció 
kérdésköre. Úgy érzem, a csehek 
vitték véghez ezt jól, mert ők 
reprivatizáltak, dolgozói részvé-
nyekkel oldották meg a magán-
kézbe adást, melynek az lett a 
pozitív következménye, hogy 
nem szűnt meg náluk annyi mun-

kahely, mint nálunk, Magyaror-
szágon.”

Czotterné Ivády Zsuzsanna 
1990-1994-ig volt önkormányzati 

képviselő a Magyar 
D e m o k r a t a 

Fórum színei-
ben. „Szerin-
tem a testület-
ben mindenki 

komolyan vette a 
feladatát, és min-

denki a legjobbat akarta kihozni 
magából. Utólag visszagondolva, 
a többi párt képviselőivel együtt 
mindenki azt hitte, hogy tényleg 
rendszert vált, annak ellenére, 
hogy sok mindenben nem értet-
tünk egyet, még párton belül 
sem. Szerintem nem én vagyok az 
egyetlen, aki keserűen szemléli, 
hogy mi lett ebből a városból. Ezt 
a hosszú agóniáját nagyon nehe-
zen viselem.”

Dr. Kalmár Béla a Független Kis-
gazdapárt jelöltjeként 1994-1998 

között volt a Zala 
Megyei Önkor-

mányzati Köz-
gyűlés tagja, 
1 9 9 8 - 2 0 0 2 
között pedig 

N a g y k a n i z s a 

önkormányzatának a képviselője. 
„Az önkormányzati választáson 
Tüttő István szerezte meg a pol-
gármesteri címet, Tarnóczky Atti-
lát és Törőcsik Pált pedig a köz-
gyűlés választotta meg alpolgár-
mesternek. A jobb és a baloldal 
akkor is komolyan egymásnak 
feszült, de az ellentétek ellenére is 
jól tudtunk együttműködni, amit 
bizonyít a város akkori fejlődése. 
Szerencsésen tudtunk együttmű-
ködni Tüttő István polgármester 
úrral. Ő egy nagyszerű polgár-
mester volt, kiváló vezetői képes-
ségekkel és kompromisszumkész-
séggel. Legtöbb esetben az 
MSZP-frakció is együttműködött 
velünk, egyedül a költségvetés 
tárgyalása során jelentkeztek köz-
tünk ellentétek. „

György Pál 2002-2006-ig volt 
önkormányzati képviselő a Szö-
vetség Nagykanizsáért Egyesület 
és a Városvédő Egyesület támoga-

t á s áv a l .  „ E g y 
magyarországi 

vidéki városban 
igazán különle-
ges lett volna 
az a liftes mély-

garázs, mely az 
Erzsébet téren 

épült volna, nem a város pénzé-
ből, nem a város, hanem a beruhá-
zó üzemeltetésében. A munkák el 
is kezdődtek, de a beruházó visz-
szalépett. Ez egyértelmű kudarc 
volt. Aztán egy siker; a bagolai hul-
ladéklerakó bővítése és a hulla-
dék-feldolgozó építése. Ezen siker 
elérésében részt vehettem, a mun-
kálatok felügyeletében a közgyű-
lés megbízása alapján tanácsnok-
ként. Országosan, és a városunk-
ban is mintha még kevesebben 
lennének a racionálisan, tények 
alapján véleményt alkotók és töb-
ben a megvezethetők, a hívek. 
Még kisebb esély van arra, hogy az 
egyenesen gondolkodók jelent-
kezzenek vagy elfogadják a pártok 
jelölését bármilyen pozícióra és így 
őszinte, valódi viták alakulhassa-
nak ki. Gondoljunk csak az utóbbi 
választásokra. A forrásoktól távol, 
tartós káderhiány van a helyi politi-
kában. Reményt a változásra az a 
néhány fiatalabb ember adhat, 
akik a legutóbbi választáskor kerül-
tek be az önkormányzatba.” 
 BAKONYI Erzsébet
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Magyarországon 36. rész

30 éves az önkormányzatiság
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Véget ért a sorozatunk, melyben a rendszerváltás utá-
ni szabad választás önkormányzati képviselőit szólal-
tattuk meg. Volt, aki a csalódását kifejezve elhatáro-
lódott a felkérésünktől, volt olyan egykori képviselő, 
aki csak annyit mondott, hogyha majd lehet beszélni, 
akkor elmondja a véleményét. Többen voltak, akik 
egyszerűen nem is válaszoltak a levelünkre. Olyan 
olvasónk is akadt, akihez nem jutott el az újság, s 
mivel gyűjti, bekopogott a szerkesztőségünkbe, hogy 
pótolni tudja a példányt. Elmondhatjuk azt is, hogy 
sok köszönetet kaptunk a riportalanyoktól, ugyanak-
kor azt sem hallgathatjuk el, hogy igyekezetünk miatt 
egy alkalommal bírósági tárgyaláson is meg kellett 
jelennünk. Sorozatunk zárásaként ismét felidézzük 
néhány egykori képviselőnk gondolatát.

EGY SOROZAT MARGÓJÁRA
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Szinte felnőtt úgy egy generáció Nagy-
kanizsán, hogy nem is hallott arról, 
valaha kiállítóterem működött a 
Vasemberházban. A 18. század köze-
pén épített barokk stílusú, később 
klasszicista vonásokkal ellátott épület 
emeletén lévő, 110 négyzetméteres 
helyiség – a sikeres egyeztetéseknek 
köszönhetően – hamarosan visszakap-
hatja eredeti funkcióját. 

A Kanizsa TV archívumában 
találtunk egy 2004-ben 
készített híradós anyagot. 
Akkor Papp Nándor nyilat-
kozott, aki egyébként a 
Fidesz ajánlásával 2002-től 
2010-ig, két önkormányzati 
ciklusban volt önkormány-
zati képviselő, s a Városfej-
lesztési- és Környezetvé-
delmi Bizottság elnökeként 
is szolgálta a várost. Már az 
akkori beszámoló szerint is 
hosszú évek óta üresen állt 
a helyiség, és még csak 
konkrét tervek sem készül-
tek a hasznosítására. Ezt 
Papp Nándor óriási luxus-
nak minősítette, hiszen a 
Vasemberház Nagykanizsa 
emblémája. Felmerült egy 
konferenciaterem kialakítá-
sa, de ezt Papp Nándor 
nem támogatta, hiszen 
úton volt már a Medgya-
szay Ház felújítása. A beszá-
moló akkor azzal zárult, 
amennyiben sikerül rá for-
rást találni, egy turistaszál-
lót alakítanának ki az eme-
leten. 

Aztán egy kényszerű cse-

reszerződés következtében 
elkerült a várostól az egy-
kori képtár. Károlyi Attila 
már 2006-ban jelezte az 
akkori képviselő-testület 
felé, hogy előnytelen a 
kontraktus. Az ÉVE képvi-
selője azonban a jelenleg 
regnáló testület tagjaként 
sem felejtette el a képtár 
ügyét, ezért egyeztetésbe 
kezdett a Zala Megyei Kor-
mányhivatallal, ami ezúttal 
eredménnyel zárult, hiszen 
a megyei hivatal pozitívan 
fogadta a megkeresését, s 
arról döntött, visszaadja a 
városnak a termet – ráadá-
sul csereingatlant sem kér – 
és április 30-ig ki is üríti. Az 
egykori képtárat azonban 
az elmúlt 10 évben nem 
használták semmire, így 
elengedhetetlen lesz egy 
kisebb felújítás. – A kor-
mányhivatal részéről külön 
köszönöm Szalai Gáborné 
segítségét. Rombolás nyo-
mait lehet látni bent, elég 
brutális beavatkozások tör-
téntek a fűtést illetően. 
Nagy rendetlenség van, s 

látszik, hogy ezt a helyisé-
get senki nem használja. De 
ez így volt szerintem már 
legalább 10 éve. Miután 
megkapjuk a termet, készí-
tünk egy nagyobb felmé-
rést. Tulajdonképpen egy 
nagyobb meszelésre van 
szükség, és kisebb javítá-
sokra. Jelenleg a mi képe-
ink, a Városi Képtár és a 
városi gyűjtemény egy pin-
cében és itt-ott teng-leng. 
S olyan képekkel rendelke-
zünk, mint például Berény 
Róbert, Molnár C. Pál, s 
hasonló kvalitású festők. 
8-10 millió forintot ér egy 
ilyen kép – fogalmazott 
Károlyi Attila. 

A képviselő elmondta azt 
is, még a rendszerváltás 
előtt töltötte be utoljára ez 
a terem az eredeti, képtári 
funkcióját. Neki nagyon 
szép emlékei vannak róla, 
hiszen órákat képes volt 
elücsörögni egy-egy kép 
előtt. – Ennek a feladatnak 
a jelentősége pont abban 
van, hogy az elkövetkezen-
dő generáció európai 
módon éljen egy városban, 
ahol a városnak van képtá-
ra, s az európai módon 
legyen kiállítva. S ha itt 
adunk valamilyen inspiráci-
ót a jövő festőjének, akkor 
már elértük a célunkat – 
tette hozzá a politikus. 

A jelenlegi tervek szerint 
az első kiállítás 2022 őszén 
a klasszikus képtár bemu-
tatkozása lehet. Később Z. 
Soós István alkotásait is itt 
tekinthetik meg az érdeklő-
dők. Őt 1996-ban válasz-

tották Nagykanizsa dísz-
polgárává, 1997-ben festői 
életműve 1274 darabjából 
mintegy 800-at szülőváro-
sának ajándékozta. Szintén 
a Városi Képtárba kerülhet 
Sass Brunner Erzsébet és 
lánya, Brunner Erzsébet 
hatalmas, mintegy ezer 
darabos hagyatéka.

Mikó-Baráth György

A VÁROSI KÉPTÁR
Ősszel ismét megnyílik
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A meseautó, az Ének az esőben, az 
Egy asszony illata című filmzenék 
részleteire írt tánckoreográfiák és 
a gyönyörű zöld ruhába öltözött 
hölgyek mozdulatai elfeledtették 
a nézőtéren ülőkkel, hogy való-
jában a Zsigmondy-tornacsarnok-
ban ülnek. A hangulat inkább illet 
egy meseautóhoz, ahogyan a film-
ben is éneklik; „Meseautóban 
színezüst erdők során repülünk a 
szívünk tavaszán…”. 

Pozitív energiákat sugároz 
magából egy-egy ilyen bemutató 
– igazolja észrevételünket 
Lekszikov Csaba, az egyesület 
elnöke, egyben a Magyar Tánc-
sport Szakszövetség pontozóbíró-
ja a jubileummal kapcsolatos 
beszélgetésünkben. 

Jó három hónapos intenzív 
munkával készült el a darab, mely-
nek a mini változatát a tavalyi ünne-
pi közgyűlésen mutattuk be. De van-
nak még vele komolyabb terveink, 
hiszen egy formációs bajnokságon is 
megállná a helyét. Kis térben nem is 
lehetett gyakorolni, ezért bekéretőz-
tünk egy tornaterembe, és 4-5 hét-
végén keresztül, szombaton és 
vasárnap reggeltől estig próbáltuk. 
Mi igazából nem a formációs stílusra 
szakosodtunk, hanem az egyéni tán-
cokra, így a táncosaink egyéni 
versenyeken mérettetik meg magu-
kat – tette hozzá. 

A tavalyi évünk jól sikerült annak 
ellenére, hogy a járványhelyzet 
miatt a versenyeket sok esetben 
csak zárt ajtók mögött lehetett 
megtartani, nézők nélkül. Területi 
bajnoksággal indítottuk a verseny-

szezont, ahonnan elhoztunk egy 
területi bajnoki címet, valamint a 
2., és a 3. helyezést. Folyamatosan 
haladtunk előre az év folyamán, és 
Horváth Gergőnek, valamint akko-
ri partnerének, Kolumbán 
Elvirának köszönhetően két 
országos bajnoki címet szerez-
tünk. De mondhatnám a többiek 
nevét is, akik a dobogó környékén 
végeztek. Én elég régóta táncolok, 
és az országos 2. helyezésig jutot-
tam el. A táncosaim már bajnokok, 
úgy is mondhatnám, fölém 
kerültek. Ez nagyon nagy szó a mi 
sportunkban. Természetesen 

szeretnénk innen is tovább jutni. 
Az ifjúsági és felnőtt korosztály-
ban magas osztályba került páro-
saink vannak. Szép eredmények-
kel büszkélkedhetnek a junior, 
illetve a gyerek párosaink, illetve a 
szenior párosunk – a 30-as éveik 
végén járó fiatalok –, akik területi 
bajnok címmel rendelkeznek. 

A Magyar Táncsport Szak szö-
vetség 86 tagszervezete közül 
2020-ban a 42. helyen szerepeltünk 
a ranglistán, és a múlt év zárásakor 
pedig már a 19. helyen végeztünk. 
Hatalmas előrelépést jelent szá-
munkra, hogy Magyarország 
táncklubjai között bent vagyunk az 
első 20-ban – jegyezte meg nem 
kis büszkeséggel az elnök. 

Lo k álp atr iót a  k ul tur á l is 
egyesületnek vallják magukat, 
nemcsak táncolnak, hanem a 
tudásuk által próbálnak valami 
pluszt is hozzátenni a város kul-
turál is  é letéhez .  Sikeres 
kezdeményezéseik is tükrözik ezt a 
szemléletmódot. 

A Táncművészet Világnapján az 
országban egyedülálló program-
ként 2015-ben elindították az Utca 
Tánc Fesztivált, közel ezer táncos 
részvételével, amely esemény 
hagyományosan a Város Napjához 
kapcsolódik. Igaz, ennek a folya-
matosságát is megakasztotta a 
járványhelyzet, de mindenkép-
pen folytatni szeretnék. Ehhez 
azonban jelentősebb támogatás-
ra lenne szükségük. A Honvéd 
Kaszinóval közösen szervezett 
Kultúr Korzó lebonyolítása elé 
szerencsére nem gördített 
akadályt a vírus. A korzón – melyet 
megkedveltek és várnak a kanizsa-
iak –, teret adtak más egyesületek 
bemutatkozásának is. 

Csaba egy-egy fellépésen, és 
akárcsak a gálán mindig feltűnik 
az óvodás csoportok között, aho-
gyan büszkén mosolyogva táncol 
valamelyik kislánnyal – térünk 
vissza a jubileumi műsorra. 

Egyértelmű, hogy egy 5-6 éves 
gyereknek lelki támaszt, biz-
tonságérzetet ad, hogy ott van az 
edzője, a tanára, aki fogja a kezét. 
Amíg egy picike kisgyerek zenével 
együtt, mosolyogva el tudja 
sajátítani egy angolkeringő 
egyszerű alaplépéseit, az több 
hónapos kemény munkát igényel. 
A gyerekeket nem lehet hosszú 
időre úgy lekötni, hogy keretek 
közé szorítjuk a mozgását, a gon-
dolatait. Ha megszeretik a táncot – 
ez a célunk –, és rájönnek arra, 
hogy nemcsak arról szól, hogy ki -
csit rázzuk magunkat, és kicsit 
ugrálunk a zenére, hanem sokkal 
többről van szó, attól kezdve 
nagyon hálásak tudnak lenni. Nyil-
ván nagyon sok vesződéssel, 
problémával,  lemondással, 
fejtöréssel jár. Rengeteg áldozatot 
kell hozni, de a pontosságra, a cél-
tudatosságra, a felelősségvállalás-
ra nagyon megtanít a tánc. Főleg, 
hogy párban táncolunk, van egy 
kölcsönös felelősségünk egymás 
iránt. Persze én elfogult vagyok, 

A koronavírus-járvány miatt ugyan egy évvel el 
kellett halasztani az Eraklin Táncklub Egyesület 
30 éves jubileumának megünneplését, de idén 
szerencsére meg tudta mutatni tudását a 
Latin-amerikai, illetve a standard táncokat tán-
coló egyesület a nagyközönségnek. Természete-
sen új formációval is készültek, A Hegedű hang-
jai címet viselő, 8 páros által alkotott standard 
formáció már a táncparkettre lépéskor elkápráz-
tatta a közönséget. 

ÉRDEKES EMBEREK, 
ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 19. 

Meseautóban színezüst erdők során repülünk a szívünk tavaszán… 
Az első húszban az Eraklin
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hiszen 16 éves koromtól ez teszi ki 
a mindennapjaimat, és a 30 év 
alatt én is megjártam a mennyet 
és a poklot. Szülői segítség nélkül 
nem megy, mert nemcsak arra van 
szükség, hogy a gyerekek jó kap
csolatot ápoljanak egymással, 
hanem a két családnak is jó kapc
solatot kell ápolnia egymással. Így 
jöhet létre egy nagy egység, ami 
ezért szép – hangsúlyozta 
Lekszikov Csaba.

A tánc és a táncművészet 
önmagában könnyebb műfajnak 
tűnik, bár nem az, és nem a fizikai 
kivitelezés lehetőségére gon
dolok, hanem az érthetőségére. 
Amit mondani akar a tánc a 
zenével együtt, úgy gondolom 
nem annyira nyilvánvaló, mint egy 
dal, mint egy ének, vagy nem 
annyira beszédes, mint egy vers, 
vagy ha a sport oldalát nézem, 
nem annyira észrevehetők a 
különbségek, mint a labdajáték
ban. Picit nehezebb értelmezni. 
Ezért építjük fel úgy a fellépésein
ket, hogy közben elmagyarázzuk, 
mit is láthat éppen a közönség. És 
azt se felejtsük el, nem minden 
esetben szerencsés, ha a párkapc
solatban élők együtt táncolnak, 
mert nem biztos, hogy az otthoni 
problémákat le tudják  tenni. A 
tánc, a versenytánc valójában egy 
férfi és egy nő kapcsolatáról szól, 
és ezt elő kell tudni adni. Termész
tesen van benne színészet is. 

Azt szoktam mondani, hogy a 
férfi vezeti, viszi a táncot, a férfi a 
motorja a táncnak. Ha van egy jó 
férfi táncos, akkor egy jó táncos
nővel bármilyen jó eredményt el 
lehet érni. Viszont, hogyha van 
egy jó táncosnő, és nincs mellette 
egy jó táncos férfi, akkor nem 
tudunk jó eredményt elérni. A fér
fi adja a kép keretét, a nő pedig 
benne a festmény – magyarázza a 
táncpedagógus. 

Örömmel és nagy tapssal fogad
ta a közönség, amikor a táncpar
kettre léptek a feleségével, Zöld
vári Klaudiával. 

Mindketten 1991ben kezdtünk 
el táncolni az Eraklinban. 1995
ben vettem át a táncklub vezetését 
Erdős Zoltántól. Ő alapította az 
egyesületet Keppel Júliannával, és 
Horváth Erika volt az első képzett 
tánctanár. Miután 1991ben a régi 
vezetés lemondott, 34 párral 
működő klubként el kellett dön
tenünk, hogy vagy tovább visszük, 
vagy vége a klubnak. 1920 évesek 
voltunk, és felvállaltuk. Én lettem 
az elnök, Klaudia pedig a gazdasá
gi vezető. Sokat dolgoztunk 
együtt, 20 évig barátok voltunk, és 
az életünk úgy alakult, hogy 
házastársak lettünk, így mind a 
ketten a második házasságunkban 
élünk. Táncos család vagyunk, a 
gyerekeink, Klaudia lánya, Jáger 
Laura, és a fiam, Lekszikov András 
Zsigmond szintén táncolnak. 

Csaba elárulta, hogy őnekik már 
nincs sok idejük a táncra. Nyilván 
szeretnek táncolni, de idejüket 
más fontos tevékenység tölti ki. 
Klaudia már nem tartozik az 
egyesület vezetőségébe, ő a civil 
foglalkozása mellett, ha teheti, ott 
van, és egyengeti az egyesület 
ügyeit. Azt szokták mondani, hogy 
egy sikeres férfi mellett mindig ott 
van a feleség. Az ő esetükben 
különösen elmondható ez, hiszen 
egy táncos mellett nem egyszerű 
élni. Csaba délután fél 3tól este 22 
óráig tanít, edzéseket tart, a hét
végékre pedig verseny vagy 
fellépés van bejegyezve a 
naptárukba. A tánc, az Eraklin 
annyira a mindennapjaik részévé 
vált, hogy sokszor rá kell saját 
magukra is szólni, hogy most nincs 
tánc, foglalkozzunk más témával. 

Nem hagyhatjuk figyelmen 
kívül, hogy komoly családi sikerről 
is tudomást szereztek a gála részt
vevői: Müller Balázs és az érettségi 
előtt álló Jáger Laura páros 810 
éves kemény munkával az 
országos bajnokságon elérte az 5. 
helyet, és ezzel eljutottak arra a 
szintre, ami minden amatőr táncos 
vágya. Felkerültek a B osztályba, és 
ebben a versenykategóriában 
csak minimális megkötések van
nak. Mindenki azt táncol, és olyan 
figurákat, amit akar, és a ruházatuk 
is a fantáziájukra van bízva. 
Innentől kezdve egy új világ nyílik 
meg számukra, és a Kanizsa 
Kupának is lesz már kanizsai 

indulója. Az emberek szemében 
az igazi táncos innentől kezdődik. 
Lekszikov András Zsigmond és 
partnernője Czuring Nóra is 
nagyobb szép sikereket ért el az 
utóbbi időben, többek között a 
területi bajnokságon a 2. helye
zést szerezték meg. 

Lekszikov Csaba elújságolta azt 
is, hogy már őneki is, mint 
edzőnek, van utánpótlása 
Lekszikov Dóra személyében, aki a 
táncosa, egyben az unokahúga is. 
A klub működéséért Müllerné 
Imrei Szilvia elnökségi tag is sokat 
tesz napi szinten. S hogy mennyire 
ismert a vidám természetű táncos 
személye, arról egy mókás sztorit 
is megosztott velünk Csaba. A Fő 
úton e szavakkal szólította meg 
egy hölgy: Táncos Úr! Nincs nálam 
a szemüvegem, legyen szíves 
ke resse meg a kapucsengő 
számát… BAKONYI Erzsébet

Meseautóban színezüst erdők során repülünk a szívünk tavaszán… 
Az első húszban az Eraklin
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Melyik tiszta? Tisztázzuk!

Sokan úgy gondolják, hogy a csap-
víz minősége nem megfelelő, 
pedig Magyarország legnagyobb 
részén kiváló a víz minősége. Nagy-
kanizsa és környéke szerencsés 
helyzetben van, mivel a Délzalai 
Víz- és Csatornamű Zrt. ellátási 
területén kiváló minőségű az ivó-
víz, de az anyagi szempontok is a 
csapvíz mellett szólnak. - Gazdasá-
gilag biztosan jobban megéri, 
hiszen az ivóvíz és csatornadíjak 
jóval alacsonyabbak, mintha meg-
vásároljuk a palackozott ásványvi-
zet a boltban. Míg egy palack 
ásványvíz 60 és 200 forint között 
van literenként, addig nálunk 600 
forint egy köbméter a víz és csator-
nadíj. Úgyhogy minden szempont-
ból ajánlom azt, hogy a csapvízet 
fogyasszák – mondta Cziráki Lász-
ló, a Délzalai Víz- és Csatornamű 
Zrt. vezérigazgatója.

A víz a leggyakrabban vizsgált 
élelmiszer, a vízműnek pedig egy 
kiválóan felszerelt, akkreditált 
laboratórium is a rendelkezésére 
áll, ahol rendkívül szigorú szabá-
lyok szerint ellenőrzik az ivóvíz 
paramétereit. - Molnáriban parti 

szűrési kutakkal kerül a víz az ivó-
vízhálózati rendszerbe. Nagy 
átmérőjű vezetékeken keresztül 
érkezik be Kanizsára. Közben a 
betáplálási ponton klórral fertőtle-
nítjük. Erre csupán azért van szük-
ség, mert hosszú a tartózkodási 
ideje, amíg elérkezik Molnáriból 
Kanizsára az ivóvíz.  Mi a mintavé-
telkor ezt visszaellenőrizzük, illet-
ve mikrobiológiai vizsgálatokat 
végzünk, és kémiai paramétereket 
is meghatározunk a hálózati vízből.   
Ami a mi ellátási területünkön eset-
leg problémát jelent az a vas és a 
mangán. Igazából élettani szem-
pontból a vas- és a mangán para-
méterek számunkra szükségesek. 
Például a vasat a zymafluor tablet-
tában a fognak a működéséhez a 
fogorvos fel is szokta írni, vagy pici 
korban ajánlják is a vaspótlást a 
gyerekeknek. Ha a víz felkeveredik 
a hálózatban, akkor a két alkotó 
esetleges elszíneződést okozhat, 
de ez csak esztétikai probléma– 
világított rá Gáspárné Kollár Lívia 
laborvezető. 

A palackozott víz esetében a 
problémát a PET palack jelentheti, 

amelyben a nedüt tárolják. Hiába 
újrahasznosíthatóak rengeteg 
eldobált műanyag palackot lehet 
látni mindenütt és nem is minden-
ki dönt a szelektív gyűjtés mellett, 
holott a PET palack lebomlási ideje 
mintegy 450 év, így sokáig csúfítják 
és szennyezik a környezetet. Emel-
lett egyre több kutatás szól arról, 
hogy a palackokból szemmel nem 
látható műanyag darabok kerül-
hetnek az emberi szervezetbe. 

–A problémának két fő forrása 
lehet. Az egyik a mikroműanyagok, 
amik belekerülhetnek az ásványvi-
zekbe. Ezek főként az előállítás, 
csomagolás során kerülnek bele a 
kupakok anyagából. Ennél is 
nagyobb problémát okoznak 
azonban a nanoműanyagok. A táp-
csatornában felhalmozódott mik-
roműanyagok mentén krónikus 
gyulladás alakulhat ki, a 
nanoműanyagok esetleg fel is szí-
vódhatnak a központi keringésbe, 
onnét pedig a szövetekbe is eljut-
hatnak, ahol szintén problémát 
okoz a jelenlétük hosszútávon. A 
probléma másik része, hogy a 
palackok anyagából különféle ada-
lékanyagok, lágyítók oldóhatnak ki 

a különböző környezeti hatások 
miatt. Az is kimutatható, hogy a 
szénsavas, vagy a savasabb vizek-
ből több ilyen adalékanyag tud 
kioldódni, amelyek az emberi szer-
vezetre is káros hatással bírnak – 
mondta el Kovács Nikoletta, a Soós 
Ernő Víztechnológiai Kutató-Fej-
lesztő Központ tudományos 
segédmunkatársa. 

Éppen ezért a műanyag palackok 
többszöri használatát sem javasol-
ják a szakemberek.  A boltokban 
szerencsére már egyre többféle 
kulacs közül választhatunk, amivel 
a PET palackot helyettesíthetjük. 
Kovács Nikoletta szerint ezek közül 
is érdemes az üvegből, vagy fém-
ből készült alternatívát választani. 

Kálovics Rebeka

Azt már mindenki megtanulja az iskolában bio-
lógia órán, hogy az emberi test nagy része, 
körülbelül 65-72 százaléka vízből áll. Azon túl, 
hogy szomjunkat oltjuk vele, számos élettani 
hatása is van. Egészségünk megőrzése érdeké-
ben egy felnőttnek 2,5-3 liter vízre van szüksé-
ge naponta. Na de milyen vízre? A következők-
ben ezt tisztázzuk.
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A csend szinte bántja a városi 
ember fülét, amikor egy-egy ilyen 
alkalommal kilátogat egy szőlő-
hegyre. A hó még megmaradt, raj-
ta vadnyomok, a pincék mélyen 
hallgatnak. De bennük és a kör-
nyékükön már tervezgetik a gaz-
dák, hogy mit lehetne tenni. Türe-
lem. Erre int Ábrahám János borász, 
aki a cserfői hegyhátakon gazdál-
kodik. – Azt javaslom, várjunk 
még. Az ilyen házi, háztáji birtoko-
kon, ahol pár száz tőke van, ott ráé-
rünk még nekiállni, hiszen hamar 
el lehet végezni a munkát. 
Akinek több hektáros, 
majd’ üzemi birtoka 
van, persze nekiáll, 
hogy időben be tudja 
fejezni a metszést. 
Miért is? Hát a metszés 
időszaka akkor van, amikor 
nyugalomban vannak a növé-
nyek. Október vége után a nedv-
keringés lelassul, nyugovóra 
vonulnak a növényeink. Az indulá-
suk pedig akkor lesz, amikor 8-9-10 
fokos lesz a talaj, eddig kellene 
elvégezni a metszési munkálato-
kat – mondta el Ábrahám János.

A szakember maga is egyelőre 
csak ellenőrizni jár ki a birtokára. A 
szőlősorok csendben pihennek 
jelenleg, tanácsot viszont adott a 
szakember. – Én azt tudom taná-
csolni, először is kóstolgassák 
egymás borait. Hogy tanuljanak 
belőle. Ne csak a saját borainkat 
ismerjük, ne csak ahhoz szokjon a 
szájunk. De. A szőlőműveléssel 
kapcsolatban: a beteg tőkéket - 
aki megjelölte nyár végén, vagy 
ősszel, azokat most ki lehet vágni, 
el lehet távolítani, és a tűzre dob-

ni. Így javallott a beteg növények 
megsemmisítése. De azt javaslom 
azoknak, akiknek pár száz tőkéjük 
van, abban dolgozgatnak, az okoz 
nekik boldogságot, várjanak a 
metszéssel. Hiszen nem volt még 
tél sem – hangsúlyozta a borász.

A hagyományok természetesen 
minden hegyháton, minden 
dűlőn ismertek. A Vince vessző 
vágásának is többféle rítusa van. – 
A keszthelyi egyetem cserszeg-
tomaji kísérleti telepén lévő ültet-
vényben szokott metszeni a 

tanárunk szőlővesszőt. Víz-
be tették, és amelyik 

rügy megpattant – egy 
olyan vesszőn, amelyi-
ken 8-10 szem volt – 
k i k ö v e t k e z t e t t é k , 

milyen fagyokat várha-
tunk. Melyik rügy fagyott 

el, ebből következtettek, de ez 
szakmai dolog, nem néphagyo-
mány – mondta a szőlősgazda.

Január végén járunk, igazán 
nem voltak nagy fagyok, amelyek 
hatással lehettek volna a kóroko-
zók, a fertőzések meggátolására, 
irtására. A szőlő jelenleg nagyon 
jól érzi magát Ábrahám János sze-
rint. – Nem gondolnám, hogy 
különösebb gondja lenne a szőlő-
nek. Nagy mínuszok nem voltak, 
ami kárt okozott volna. Mínusz 15 
foknál hidegebb már kárt tud 
okozni, főleg úgy, ha huzamosabb 
ideig meleg van, utána a nagy 
visszahűlés. Akkor a részlegesen 
megindult nedvkeringésre a 
hideg… a mínusz 5 fok is kárt tud 
tenni a szőlőben, gyümölcsösben. 
Meglátjuk, mit hoz még ez az év…

Vincze Adél

  2022. 01. 28. | 15MEZŐGAZDASÁG

ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 
61. RÉSZ

Népi hiedelmek, 
elődöktől örökölt 
tanácsok segítik 
mindazokat, akik-
nek egy-egy par-
cellányi szőlőjük 
van. A szakmáról 
szóló cikkek, híra-
dások alapján már 
nekiállnak a met-
szésnek sok 
helyütt, - de a 
„kicsiknek” nem 
minden esetben 
kell követni a 
„nagyokat”.
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 várjanak még a metszéssel
– a kisbirtokos szőlősgazdák
Korai még belevágni
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Következő 
véradás

2022.02.01. 13:00-17:00 
Nagykanizsa Bazár-udvar

A megjelenítést ezúton is 
köszönjük!   

Véradásaink időpontját  
megtalálják a Kanizsa TV 

Lapozójában is!
A véradás mindenki  

számára nyitott.

06-30/600-6466
A szolgáltatás a város 

területén szombat,  
vasárnap és ünnep- 
napokon 9-12 óráig, 

illetve 16-18 óráig vehető  
igénybe.

Az állatorvosi 
készenlét 
telefonszáma:

NEM VESZÉLYES HULLADÉKOK 
LERAKÁSSAL TÖRTÉNŐ 

ÁRTALMATLANÍTÁSA 
Kommunális hulladék, Lom, 
Lakossági vegyes hulladék  

átvétele 
NEM VESZÉLYES HULLADÉKOK 

HASZNOSÍTÁSA 
Föld, Építési-bontási törmelék, 

Beton, Tégla, Cserép 
Átvétele 

Nyitvatartás: 
hétfőtől-péntekig 7-17 óra között 

Elérhetőségek: 
Tel: +36 30 969 8710 

e-mail: nnp@netta-pannonia.hu 
www.nagykanizsa-netta-pannonia.hu 

Kedves baloldali barátaink! 
Nagyon sokan érdeklődtetek nálunk a 32. Szegfű bál 
várható időpontjáról. 

Az MSZP Helyi Szervezet elnöksége január 11-i ülésén 
véglegesen döntött arról, hogy a járványhelyzetre hivat-
kozva - hasonlóan a tavalyihoz - 2022-ben sem rendezi 
meg a város immár legtradicionálisabb bálját. 

Nehéz döntés volt, értjük és érezzük a részetekről indokol-
tan megjelenő igényt egy minden esetben jó hangulatban 
eltöltött közös est megszervezésére. 

A döntés meghozatalakor úgy láttuk, hogy az előírások 
fegyelmezett, pontos betartásával, - jogi értelemben - a 
rendezvény megszervezhető lenne. 

Ugyanakkor bármely résztvevő egészségét veszélyeztető 
esemény megrendezése, emberileg nem vállalható kocká-
zatot is jelentene. 

A megértéseteket kérjük. 

Barátsággal: 

MSZP Helyi Szervezet  
Elnöksége 

 

MAGYAR SZOCIALISTA PÁRT 
NAGYKANIZSA VÁROSI SZERVEZETE 

v i l l a n y s z e r e l ő t
k e r e s

Önkormányzati tulajdonú részvénytársaságunk

Feladatok: önkormányzati intézmények, lakások
villanyszerelési munkálatainak 

előkészítése, elvégzése.

A jelentkezéseket 2022. február 11-ig a
puskar.attila@nagykanizsa.hu címre várjuk.

Elvárás: szakirányú végzettség, B-kategóriás jogosítvány
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Következő 
véradás

2021.12.10. 14:00-18:0 
Nagykanizsa Kanizsa Centrum 8800 

Nagykanizsa, Táborhely u. 2.
2021.12.14. 10:30-13:30 Nagyka-

nizsa Vöröskereszt - Bazár Udvár 
8800. Nagykanizsa, Zrínyi u. 35 
A megjelenítést ezúton is 

köszönjük!   
Véradásaink időpontját  

megtalálják a Kanizsa TV 
Lapozójában is!

A véradás mindenki  
számára nyitott.

06-30/600-6466
A szolgáltatás a város 

területén szombat,  
vasárnap és ünnep- 

napokon 9-12 óráig, illetve 
16-18 óráig vehető  

igénybe.

Az állatorvosi 
készenlét 
telefonszáma:

A Gyógyszertári 
Ügyeletről
részletes 

információt talál 
lapunk internetes 

változatában, 
a kanizsaujsag.hu 

oldalon!
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Jelentkezési határidő: 2021. december 15.

MUNKAREND-VÁLTOZÁS
Tájékoztatom Nagykanizsa város lakosságát, hogy Nagykanizsa Megyei Jogú 

Város Polgármesteri Hivatalában a 2021. december hónapban a munka-
rend és ügyfélfogadási rend az alábbiak szerint alakul:

2021. december 11. (szombat): 
munkanap - az ügyfélfogadás szünetel

2021. december 24. (péntek): 
pihenőnap - az ügyfélfogadás szünetel

2021. december 31. (péntek): 
munkanap - az ügyfélfogadás szünetel.

Nagykanizsa, 2021. december 01. Dr. Gyergyák Krisztina, jegyző

VOKSH 
AUTÓSISKOLA 
- Nagykanizsa, Ady u. 30. 
Tel.: 06-30-491-7051 
ny.sz. E-000883/2014/

KÖSZÖNJÜK BIZALMÁT! 
VÁRJUK ÖNÖKET 

KÉPZÉSEINKRE 2022-BEN IS! 

16-17.indd   16 2021. 12. 09.   14:24:40
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Kanizsa TV 
minden nap!
MŰSORUNKBÓL:
Minden nap 18 és 19 órakor 
Híradó, a nap legfontosabb 
történéseivel.

Saját készítésű és más televízióktól 
kapott magazin műsorok,  
természetfilmek, dokumentum- 
filmek minden este. 

Youtube csatornánkon élő,  
míg a televízió adásában  
felvételről közvetítjük  
a városi csapatok mérkőzéseit. 
Keressen minket a Youtube-on is!

Kanizsa TV minden nap 18 órától!

Műsorunkat megismételjük 
éjfélkor és másnap reggel 6.30-kor!

Részletes műsorunkat megtalálják a 
Lapozóban, valamint a kanizsatv.hu  
oldalon az interneten!

Ha tehetik, tartsanak 
velünk továbbra is!

A LEGUTÓBBI MEGFEJTÉS:  
A biciklizés megmozgatja a testet, és sok 
időt ad a gondolkodásra.
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v í z v e z e t é k s z e r e l ő t
k e r e s

Önkormányzati tulajdonú részvénytársaságunk

Feladatok: önkormányzati intézmények, lakások
vízvezeték szerelési munkálatainak 

előkészítése, elvégzése.

A jelentkezéseket 2022. február 11-ig a
puskar.attila@nagykanizsa.hu címre várjuk.

Elvárás: szakirányú végzettség, B-kategóriás jogosítvány

HEVESI SÁNDOR  
MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
Február 1. (szerda) 19 óra
Színház – Bródy bérlet
Michael Mckeever:  
VÉGSZÓ – vígjáték  
(Rózsavölgyi Szalon)
Játssza: Györgyi Anna, Gálvölgyi 

János, Csiby Gergely, Bajor Lili, 

Kovács Máté e.h.

Jegyár: 4.500 Ft

Február 8-9. (kedd és szerda) 
Gyermekszínházi bérlet 
SZÉPSÉG ÉS A SZÖRNYETEG  
– táncmese (VSG Produkció)
Jegyár: 900 Ft (Jegyek korláto-

zott számban válthatók!)

Február 10. (csütörtök) 14 óra 
„GYAKORLATI STRESSZOLDÓ 
TECHNIKÁK”
 – Szabó Virág kineziológus, ter-

mészetgyógyász előadása

A Napraforgó Szenior Örömklub 

nyilvános programja!

Február 12. (szombat) 10-18 óra  

XII. KANIZSAI ESKÜVŐ KIÁLLÍTÁS

Minden, ami esküvő… nem csak 

menyasszonyoknak!

Divatbemutatók, műsorok, …

A belépés DÍJTALAN!

Szervező: Oscard Kanizsa Kft.

MEDGYASZAY HÁZ

Február 10. (csütörtök) 18 óra

Kalandozó Kanizsaiak

Őszi Dolomitok

Szabó Zsolt és Kovács Krisztián 

előadása

Ingyenes program!

MÓRICZ ZSIGMOND  

MŰVELŐDÉSI HÁZ

Február 11. (péntek) 18 óra

HADTÖRTÉNELMI ESTÉK

Kényszerpályán: Mohács 1526.

Előadó: Dr. VARGA SZABOLCS 

történész

PROGRAMAJÁNLÓ
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A magyarszerdahelyi Szent 
István király templomhoz, 
a magyarszentmiklósi 
Szent Kereszt felmagaszta-
lása templomhoz, a kacor-
laki Szűz Mária neve temp-
lomhoz, és a Bocskán talál-
ható Páduai Szent Antal 
kápolnához vezető utunk 
elején Dani atya a járműve-
zetők, utazók védőszentjé-
nek közbenjárását kérte 
énekével. 

A magyarszentmiklósi 
új templomot 1992-ben 
építették, ’95-ben elké-
szült az orgona, 
majd az új 
harang. Előtte 
a régi iskolá-
ban misézett a 
p l é b á n o s , 
vagy a káplán. 
Magyarszentmik-
lós ősi magyar telepü-
lés, a honfoglalás óta lakott 
vidék. Az 1332-es pápai 
jegyzékben szerepel a 
neve a plébániák között. A 
török elnyomás alatt min-
den elpusztult a környé-
ken. 1740-1780 között 
Mária Terézia királynő 
Németországból telepített 
ide német katolikus csalá-
dokat. Mivel az Árpád-házi 
plébániatemplom védő-
szentje Szent Miklós volt, 
ezért a település neve 
Szent Miklós lett. Buzgó 
hívek éltek itt. Misézőhelye 
nem volt, csak egy harang-
láb állt a faluban, egy 
haranggal. 

Magyarszerdahely ősidők-
től fogva lakott vidék volt, 
melyet 1323-ban vásáros 
helyként említenek az okle-
velek. Temploma 1332-ben 

plébániaként szerepel szin-
tén a pápai tized jegyzék-
ben. A középkorban pálos 
konvent működött a telepü-
lésen. A török hódoltság ide-
jén itt is minden elpusztult. 
A XVIII. század első felében 
éledt újjá a falu. Mai templo-
mát már 1830-ban építették. 
Orgonája 1914-ben készült 
el. Az önálló lelkészséget 
1948-ban szervezték meg. A 
plébániaépületet az 1970-es 
években építették. Magyar-
szerdahely területén áll az 
Urunk Mennybemenetele 

titulusra felszentelt 
hegyi kápolna. 

B o c sk a  új 
temploma 2001-
ben készült , 
október 1-jén 
szentelte fel 

Balás Béla megyés-
püspök. Az ősi település 

a török elnyomás alatt tel-
jesen elpusztult, és a XVIII. 
század kezdetén kezdett 
újjáéledni a vidék. A temp-
lom először a zalaszentba-
lázsi plébániához tarto-
zott, majd miután megala-
kult a magyarszerdahelyi 
plébánia, ide csatolták. A 
kápolnát 1948-ban egy 
lakóházból alakították ki. 
A tervezője Barattáné 
Zámbó Ágnes. Jelenleg 
felújítás előtt áll a temp-
lom, a pályázati úton nyert 
15 millió forintból az épü-
let külső-belső felújítását 
tervezik. 

A kacorlaki templomot 
1875-ben építették, és 10 
éve újították fel pályázati 
pénzből. Kacorlak szintén 
régi település, középkori 
templomáról nem tudnak. 

Az 1770-es években népes 
és jól működő falu elöljárói 
közbenjártak a megyéspüs-
pökségnél annak érdeké-
ben, hogy a filiából plébá-
niává nőjön ki a templo-
muk. Jelenleg Magyarszer-
dahelyhez tartozik. Itt szü-
letett a pedagógus és pap 
Harangozó László, akiért 
minden évben misét mon-
danak és nagy szeretettel 
gondolnak rá. 

Dani atyát 2 éve helyezte 
Varga László megyéspüs-
pök a Zalaszentbalázs-ma-
gyarszerdahelyi plébáni-
ákra. Az ő tapasztalata sze-
rint is kevesebben járnak 
templomba az utóbbi 
években, mert félnek a 
koronavírustól. Éppen 
azért, hogy a hívek részesei 
lehessenek a szentmisék-
nek, a Zalaszentbalázs-Ma-
gyarszerdahely honlapon 
felvételről meg lehet tekin-
teni. Nem egy elveszett 
vidéken élnek, de van még 
hova fejlődniük. Ahogy 
mondta Dani atya, egy plé-
bános soha nem lehet elé-
gedett. A munkatársaival 
együtt azt szeretné elérni, 
hogy 10 éven belül mind a 
hét településnek legyen 
egy jól működő közössége. 
Jó példaként említette 

meg a Magyarszerdahe-
lyen és Pölöskefőn műkö-
dő közösségeket. Évente 
megrendezik a hittanosok, 
ministránsok nyári táborát 
a börzöncei vadászház-
ban. Legfőbb célnak a fia-
talok lelki feltöltődését 
tartja. A közel egy hetes 
táborban járják a termé-
szetet, sportolnak, filmet 

néznek. Lelki napokat 
karácsony és húsvét előtt 
tartanak, a cursillo mozga-
lom lelki atyjaként a férfi 
lelki gyakorlatot Homok-
komáromban szervezték 
meg, míg jelenleg a buda-
pesti, 107. női lelkigyakor-
latra készül az atya, ahol 
szintén szolgálni fog. 

BAKONYI Erzsébet

Templomjáró sorozatunkat, a város 
határait túllépve a környező települé-
seken folytatjuk. A nagykanizsai kis-
térségben található és a Kaposvári 
Egyházmegyéhez tartozó templomok 
történetét a Csángóföldről származó 
Roca Daniel Celestin plébános ismer-
tette. 

építését tervezi a plébános
Jól működő közösségek

Magyarszerdahely

Bocska

Magyarszentmiklós

Kacorlak
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s z o b a f e s t ő t  k e r e s
Önkormányzati tulajdonú részvénytársaságunk

Feladatok: önkormányzati intézmények, lakások
felújításához, állagmegóvásához szükséges festő-

mázoló munkák elvégzése.

A jelentkezéseket 2022. február 11-ig a
puskar.attila@nagykanizsa.hu címre várjuk.

Elvárás: szakirányú végzettség, B-kategóriás jogosítvány

s e g é d m u n k á s t  k e r e s

Önkormányzati tulajdonú részvénytársaságunk

Feladatok: önkormányzati intézmények, lakások
felújításához, állagmegóvásához szükséges 

 segédmunkák elvégzése.

A jelentkezéseket 2022. február 11-ig a
puskar.attila@nagykanizsa.hu címre várjuk.

VOKSH 
OKTATÁSI  
KFT 
Induló képzéseink:

GÉPKEZELŐ KÉPZÉS 
(Hatósági vizsga)
(2022. január 1 től már a megújult oktatás és vizsgázta-
tás szerint, minden gépcsoportra)

KÖZÚTI ÁRUFUVAROZÓ, SZEMÉLYSZÁLLÍTÓ VÁLLALKOZÓ
(JOGSZABÁLY VÁLTOZÁS!
2022.05.21-től a 2,5 tonna feletti járművek esetén is 
kötelező a szakmai irányító megléte!)

Továbbá folyamatosan lehet jelentkezni kategóriás és 
szaktanfolyami képzéseinkre:
KEDVEZŐ ÁRAKON !

Részletekről érdeklődjön irodánkban
Nagykanizsa Ady E u. 30 szám Tel. 93/516-634
Stat.2021 3. né. VSM: „B” E:78,13 % F: 50,56% - „C” 
E: 74.73 % F:91,3% -- ÁKO: „B” Gy: 163,88%, „C” Gy: 
100,49%  KK- B: 237.000.Ft/fő-  C: 211.000.-Ft/fő/
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Kicsit előreszaladva, írjuk le, a leg-
utóbbi bajnoki meccsükön a kani-
zsaiak pontot tettek egy hosszas 
töprengést okozó felvetésre, neve-
zetesen olyannyira azonos volt a 
mérlegük addig a szombathelyi gár-
dával, hogy a tabellán elfoglalt 
helyezéseket nem lehetett egyér-
telműen meghatározni… Mivel az 
AVUS elleni meccset a dél-zalaiak 
nyerték, így most egyértelmű, hogy 
jelenleg a kanizsaiak a második, míg 
a vasiak a harmadik helyen állnak. 

- A felkészülésünk úgy gondo-
lom, jól sikerült – kezdte a tavaszi 
szezon felvezetéseképpen a nagy-
kanizsai együttes vezetőedzője, 
Regős Áron. - Kemény szárazföldi 
és vízi edzéseken vagyunk túl, tak-
tikai elemeket is gyakoroltunk, 
aztán idővel a fókuszba már az 
AVUS elleni mérkőzés került úgy, 
hogy még edzőmérkőzést is tud-
tunk játszani például a Cegléd csa-
patával .

A kanizsaiak szakvezetője külön 
kitért arra is, miként várták a szom-
bathelyiekkel szembeni találkozót.

- Egy kiváló együttessel fogunk 
megmérkőzni, emellett a szombat-
helyiek elleni találkozót jó állapot-
ban várjuk, harcra készen állunk. 
Győzni szeretnénk, mivel a céljaink 
eléréséhez nagyon fontos ez a 
mérkőzés.

S aztán a következőképpen ala-
kult a rangadó.

Kanizsa Vízilabda (2.) – AVUS (3.) 
14-9 (2-4, 3-2, 2-1, 7-2)

OB I B-s férfi vízilabda-mérkőzés, 
találkozó a 10. fordulóból. Nagyka-
nizsa, 100 néző. Vezette: Veilan-
dics, Bujka.

Kanizsa: Ajkay-Takács – Vass B. 3, 
Vadovics L. 3, dr. Illés 1, Márkus 1, 
Klár, Balaska 2. Csere: Pelle (kapus), 
Balli, Marnitz 2, Szőke B. 1, Vadovics 
Á. 1, Gál S., dr. Kaszper G. Edző: 
Regős Áron.

Kimondottan remek, rangadó-
hoz méltó hangulatban kezdtek a 
csapatok, s a körítéshez kezdetben 
mintha a 2019-20-as szezonban 
még OB I-es szombathelyiek alkal-
mazkodtak volna jobban. Időre 
volt szüksége a kanizsaiaknak, míg 
felvették a ritmust, igaz, mind a 
második, mind a harmadik nyolc 
percben hoztak ellenfelükön, így 
az utolsó felvonásra döntetlennel 
fordulhattak rá a felek. Onnan 
pedig nem volt megállás, Regős 
Áron tanítványai jól pólózva nyer-
ték meg nem csupán a negyedik 
negyedet, de ezzel egyben az 
egész mérkőzést is. A Kanizsa Vízi-
labda feljött a tabella második 
helyére úgy, hogy három ponttal 
előzi meg mostani riválisát.

- Jól kezdtük a mérkőzést, két 
gyors góllal el tudtunk lépni az 
ellenféltől – értékelt a kanizsaiak 
trénere, Regős Áron. - Ezután 

viszont komoly védelmi hibákat 
követtünk el, amiket ellenfelünk 
kíméletlenül kihasznált. A harmadik 
negyedig nem játszottunk úgy, 
ahogy mi tudunk, viszont a negye-
dik játékrészben már azt a Kanizsát 
láttam viszont, amilyet szeretnék 
látni minden meccsen, végig. Vál-
toztattunk pár dolgon, ezek aztán 
jól sikerültek, ezért is tudtuk a 
magunk javára fordítani a mérkő-
zést. Kulcsfontosságú volt, hogy 
végig higgadtak tudtunk maradni a 
nehézségek ellenére. Az erőnlé-
tünkkel nem volt gond, végig bírtuk 
ezt a nagy iramú találkozót. Egy 
kiváló csapatot tudtunk legyőzni, 
gratulálok az AVUS csapatának is. 
Külön köszönöm a szurkolóinknak 
azt, hogy ilyen sokan kint voltak a 
mérkőzésen, és buzdítottak minket, 
hiszen mindig nagy öröm ilyen jó 
hangulatú mérkőzéseken játszani!

P.L.

A leány teremlabdarúgó diákolimpia megyei döntőjé-
nek Nagykanizsa adott otthont és a kanizsaiak ki is tet-
tek magukért a sporteseményen.

A Miklósfai Általános Iskola csapata ugyanis címvédőként 
indulhatott neki a tornának és magabiztos, egyben rop-
pant lelkes, illetve fegyelmezett játékukkal sikerült is meg-
védeniük elsőségüket. 

A nehézségek persze a miklósfaiakat sem kerülték el, de 
betegség és sérülés sem tudott kifogni rajtuk, Gyarmati 
Tibor irányítása mellett győztek az ifjú focista lányok. A tor-
na második helyén a szintén nagykanizsai Kőrösi Csoma 
Sándor-Péterfy Sándor Általános Iskola együttese zárt, har-
madik helyen a zalaegerszegi Eötvös József Általános Isko-
la végzett, míg negyedik a tófeji Kincskereső Általános 
Iskola lett.

P.L.

Az elmúlt hétvégén az OB I B-s vízilabda baj-
nokság 10. fordulójából, tehát a vírushelyzet 
miatt korábbról elhalasztott mérkőzésével 
kezdte a szezon második felét a Kanizsa Vízi-
labda együttese hazai környezetben. A póló-
sok szombaton Nagykanizsán folytathatják: 11 
órától Regős Áron legénysége az Angyalföldi 
Sportiskola csapatát fogadja.

Jól indítottak Marnitz Gergő (8) két gólja is nagyon 
jól jött a szombathelyiek ellen  
 Fotó: Nagy Zsuzsanna

Megvédték címüket A sikeres megyei döntő 
után a miklósfai leánycsa-
pat és Gyarmati Tibor edző
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klub tagja

A Plastex Kanizsa Kajak-Ke-
nu Klub kajakozója, Kurucz 
Levente az elmúlt eszten-
dőben három aranyérmet 
is szerzett az ifjúsági Euró-
pa-bajnokságon, míg a kor-
osztály világbajnokságán 
két ezüst-, illetve bronzér-
met „lapátolt össze”. A 
sportág berkeiben úgy 
tartják, tehetségét maxi-
málisan alátámasztják az 
elért sikerek, melyek közül 
a három egyidejű Euró-
pa-bajnoki elsőség egyes-
ben már önmagában egye-
di tettnek felelt meg múlt 
év júniusában.

- Hogy is mondjam, tud-
tam persze, hogy miként 
sikerült a tavalyi évem, 
tehát valahol számítottam 
is az elismerésre – fogalma-
zott a másfél hónap múlva 
19. születésnapját ünneplő 
Levente. - Az eredménysor-
ral, bízom abban, hogy rá is 
szolgáltam tehát, s mit is 
mondhatnék, mint azt: 
örömmel is tölt el. Számít 
nekem minden ilyenfajta 
elismerés is, mivel egyfajta 
visszajelzés, hogy jól dol-
gozom, jól dolgozunk.

Aligha túlzunk, ha azt 
írjuk, egy tragikus esemény 

is nagyban meghatározta 
Kurucz Levente utóbbi 
heteit a kanizsai kajak-kenu 
klubnál, mivel edzője, egy-

ben felfedezője, Sári Nán-
dor decemberi halála ben-
ne is átértékelt sok min-
dent. Talán ezért is jött jól, 
hogy az itteni közegből egy 
időre kiszakadhatott az 
elmúlt időszakban.

- Nemrég egy hónapot 
Hawaii-on tölthettem 
edzőtáborban, ahol Szá-
dovszki Zsolt keze alatt dol-
gozhattam. Főleg alapozó 
jellegű munkával telt a kint 
töltött időszak. Időközben 

Kurucz Levente kajakos eltökélt, mi 
több, az utóbbi napokban a legjobb 
utánpótláskorú férfi versenyzőnek 
is választotta 2021-es eredményei-
ért a Magyar Kajak-Kenu Szövetség.

Marad a kanizsai

Ismét egy kiváló sportember távozott
Életének 81. esztendejében 
a napokban hunyt el Héder 
István, a Kanizsa Kajak-Kenu 
Klub korábbi vezetőedzője, 
aki évtizedekig - egészen 
pontosan 1976 óta - dolgo-
zott Nagykanizsa kajak-ke-
nu sportágában.

A szakember munkáját 
számos arany- illetve ezüs-
térmes ifjúsági korosztályos 
versenyző fémjelezte, emellett válogatott kerettag spor-
tolók is kerültek ki keze alól. A 2000-es évek elején Héder 
István Nagykanizsa sportjáért kitüntetésben részesült, 
egyebek mellett a kajak-kenu meghonosítása végett 
is a dél-zalai városban. A jeles sportszakembert a Pest 
megyei Gödön búcsúztatták.

A díjazott

Átadták a Magyar Kajak-Kenu Szövetség fővárosi köz-
pontjában az elmúlt év legjobbjainak járó díjakat, köz-
tük a nagykanizsai Kurucz Leventének is jutott az elis-
merésből.
Ahogy a tavalyi esztendő eredményességét tekintve gya-
korlatilag az egyik legimpozánsabb volt a sportág szá-
mára, úgy mindez kanizsai viszonylatban is legalább 
ilyen jelzőt érdemel. Erre a legjobb bizonyíték, hogy a 
2021. év utánpótlás férfi kajakosának Kurucz Levente, a 
Plastex Kanizsa Kajak-Kenu Klub növendékét választot-
ták, aki az ifjúsági Európa-bajnokságon, valamint a 
néhány hónappal későbbi világbajnokságon is az arany-
érmeket, illetve a dobogós helyezéseket „szállította”.
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az erőnléti edzéseket is egy 
erre specializálódott szak-
emberrel, Zala Györggyel 
végezhetem itthon, vele 
egyeztetve csinálom az 
ezen irányú felkészülést.

Ha pedig már a felkészü-
lés és annak szerteágazó 
feladatköre a téma: Levente 
talentuma és tudása egy 
sor eddigi folyamatot hatá-
rozhat meg a továbbiakra 
nézve is.

- Zsolttal, akinek Nevin 
Harrison személyében 
Tokióban női kenu egyes 

200 méteren olimpiai baj-
nok tanítványa is van már, 
abban maradtunk, hogy a 
további közös munka okán 
ő fog hazaköltözni a Csen-
des-óceáni szigetcsoport-
ról, s február végétől indul-
hat is az együttes készülés a 
további versenyeimre. 
Mivel úgy alakult, hogy vál-
lalta a további felkészíté-
sem, egyben ez azt is jelen-
ti, hogy maradok, marad-
hatok a nagykanizsai egye-
sület kötelékében.

P.L.

A kanizsai Kurucz Le-
ventét (balról a harma-
dik) az elmúlt esztendő 
legjobb utánpótlásko-

rú férfi kajakosának 
választották
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Ha minimális különbséggel is, de 
vereséget szenvedett a Nagykani-
zsai Futsal Club NB II-es együttese 
a bajnokság 16. fordulójában a Szi-
getszentmiklósi SC vendégeként.

Szigetszentmiklósi SC 
Futsal (8.) – Nagykanizsai 
Futsal Club (3.) 2-1 (2-1)

NB II Nyugati csoport fut-
sal-mérkőzés, 16. forduló. 
Szigetszentmiklós, 50 néző. 
Vezette: Kiss G. (Deme R., 
Kondákor T.). G.: Csapó (14.), 
Szabó B. (15.), illetve Takács 
D. (20.)

NFC: Szakmeiszter Á. - 
Budai L., Takács D., Pesti A., 
Millei B. Csere: Németh M. 
(kapus), Horváth I G., Hor-
váth II G. Szakmai igazgató: 
Várhidi Péter.

A kanizsaiaknak ezúttal is 
még kellett az eltiltásukból 
adódó hiányzókkal számol-
niuk, ezen felül voltak, akik 
idegenbe nem tarthattak a 
csapattal, ugyanakkor az 
ifjú játékosok közül akadt, 
aki útra kelhetett az NFC-
vel Szigetszentmiklósra.

Az első félidőben kevés-
bé találta a játék ritmusát a 

Kanizsa, a hazaiak pedig 
idővel ezt ki is használták. A 
dél-zalaiak ezen felül még 
büntetőt is hibáztak, a 
játékrész zárása előtt azon-
ban Takács Dávid szép ala-
kítás után szépíteni tudott. 
A második húsz percben 
időnként szinte felbillent a 
pálya, ugyanakkor a kani-
zsaiak kihagyták a ziccerei-
ket, így nem tudtak pontot 
szerezni. A folytatás hétfőn 
Nagykanizsán 20 órától a 
Dunaújváros ellen követ-
kezhet a bajnokságban. 

- Amivel szembesültem, 
lévén először mentem a 
kanizsai futsalcsapattal 
más helyszínre, ilyen hely-
zetben bizony azt is számí-
tásba kell vennünk, hogy 
jó néhány játékos idegen-
be nem mindig tud – majd 
– elutazni velünk – értékelt 
a kanizsaiak szakmai igaz-
gatója, Várhidi Péter. - Így 

azért a keretben megmu-
tatkozik, hogy nem min-
denki van még azonos 
edzettségi szinten, amin 
próbálunk természetesen 

javítani. Persze, amatőr 
s t á t u s z ú  e g y ü t t e s 
vagyunk, s az elmondott 
nehézségek azért visszaüt-
hetnek. Nem a két kapott 

gól volt a gond, sokkal 
inkább az, hogy mi nem 
tudtunk egynél többet 
szerezni.

P.L.

A hét közepén már a horvát 
HNK Hajduk Split labdarúgó 
klubjának a honlapja is hozta 
(az MTK részéről közölteket 
megerősítve), hogy pénte-
ken, Nagykanizsán igazán 
rangos meccset rendezhet-
nek: 12 órától ugyanis az 
MTK U19-es labdarúgó 
együttese a Hajduk hasonló 
korosztályban vitézkedő 
legénységét fogadhatja az 
Olajbányász-sporttelepen.

Akár a labdarúgó Bajnokok 
Ligáját is említhetnénk a két 
csapat kapcsán, hiszen a 2021-
2022-es szezonban mindkét 
együttes, mint bajnokcsapat az 
ifjúsági BL-ben rajtolhatott, sőt, 
a Hajduk még versenyben is 
van a trófeáért: február 9-én a 

Poljud-stadionban a spanyol 
Atlético Madrid gárdáját látja 
vendégül.

Nem ez a találkozó lesz azon-
ban az egyetlen - „előjegyzett” 
- a hétvégére, mivel szombaton 
az FC Nagykanizsa a szintén 
harmadik vonalbeli Kozármis-
leny FC-t látja vendégül előké-
születi meccs keretében. A kez-
dési időpontja azonban 11 óra 
helyett 10.30-ra kerülhet át, 
mivel szombaton 15 órától 
„zöld-fehér csúcs” jöhet: a 
Ferencvárosi TC női labdarúgó 
együttese a szlovén Olimpija 
Ljubljanával vívhat szintén fel-
készülési mérkőzést... Patiná-
ban tehát úgy tűnik, nem lesz 
hiány a hétvégén, Nagykani-
zsán.

P.L.

Hiába a ziccerek
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Bár számos szituációt át-
beszéltek, a pontszerzés 

ezúttal elmaradt

Patinában nem lesz hiány
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Kövér Sarolta ausztriai tapasztala-
tait megosztva egy kedvenc ételé-
nek receptjével ismerteti meg 
olvasóinkat. Külföldi tartózkodása 
során egy telefonos applikáción 
keresztül választotta ki az ételeket, 
melyekhez a szolgáltató egy 
dobozban megküldte címére az 
alapanyagokat. Minden ételhez 
pontosan annyit, ahány főre kérte 
az ételt. A mellékelt kártyákon 
pedig bemutatták az étel fotóját és 
leírták az elkészítési módját. 

GasztroKanizsa

heti horoszkóp
KOS: 03.21 - 04.20. 
Bízzon önmagában, és ha helyrebil-
len az önbizalma, akkor az érzelmi 
élete is rendbe jön. Meglátja, legszí-
vesebben táncra penderülne örö-
mében. 

BIKA: 04.21-05.21. 
Jó, ha tudja, ön is számíthat a szeren-
cse bolygója, a Jupiter segítségére. 
Kérjen tőle bármit, mert a titokzatos 
bolygó a rendelkezésére áll, és meg-
adja azt, amit kér tőle. 

IKREK: 05.22-06.21.
Úgy tűnik, nehezen tud kikeveredni 
az álmok világából. Jó, ha tudja, eh-
hez a hangulatához a Hold is jelen-
tősen hozzájárul, nemcsak az egyik 
kedves ismerősének a jelenléte. 

RÁK: 06.22-07.22. 
Ne lombozódjon le, a tél is tartogat 
ön számára még néhány kalandot. 
Csak körültekintően, óvatosan lépjen 
ki az utcára, mert a szürkületben csú-
szósak az utak. 

OROSZLÁN: 07.23 - 08.23. 
Ha döcögősen telnek a napjai, te-
gyen érte, hogy másképpen legyen. 
Ne csak a telefonja mellett töltse el az 
estéit, hanem hívja meg az ismerőse-
it egy jó kis beszélgetésre. 

SZŰZ: 08.24-09.23. 
Most ne a lelki nyugalmával foglal-
kozzon. Nyugalomra nincs semmi 
szüksége, hiszen kényelmesen végig 
lustálkodta az egész januárt. Mozog-
jon, énekeljen sokat.

MÉRLEG: 09.24 -10.23. 
Próbálja feloldani a zárkózottságát, 
ha közelebb szeretne kerülni vala-
kihez. Ha nem üzletről, gazdasági 
együttműködésről van szó, akkor ol-
dódjon fel, és legyen barátságos.

SKORPIÓ: 10.24 -11.22. 
Ha nem talál magának kellő munkát 
a munkaerőpiacon, akkor most jött 
el az ideje annak, hogy valamilyen 
vállalkozásba kezdjen. Fogjon hozzá, 
most sikerülni fog.

NYILAS: 11.23-12.21. 
Most ne fogjon bele olyasmibe, amit 
nem tud megvalósítani, hiszen úgy-
sem marad le semmiről. Erősítse fel 
magát vitaminokkal, aztán tanulmá-
nyozza át a bankszámláját. 

BAK: 12.22 - 01.20. 
A kedvező változások hamarosan 
megjelennek az életében, csak vára-
kozzon kitartóan. Az új évet nagysze-
rűen kezdte, sikerült megszabadulnia 
a régi rossz szokásaitól.

VÍZÖNTŐ: 01.21-02.19. 
Továbbra sem lesz semmi oka a pa-
naszra. Még annak is örülhet, ha sok 
lesz a munkája, és alig marad ideje 
a hétvégi szórakozásra. Hamarosan 
úgy is bepótolhatja.

HALAK: 02.20-03.20. 
Barátságos és vonzó természetének 
köszönhetőn, szinte ragadnak önre 
a környezetében élő ismerősei. Még 
az is elképzelhető, hogy meg kell fu-
tamodnia előlük. 

A MEXIKÓI BABLEVES  
HOZZÁVALÓI:

1 db piros kaliforniai paprika, 1 cs. 
koktél paradicsom, 1 lilahagyma, 1 
gerezd fokhagyma, 1 db csili papri-
ka, 1 cs. mexikói fűszerkeverék, 15 
gr friss koriander és kakukkfű, 1 db 
lime, 500 gr fekete bab konzerv, 1 
db leveskocka, 1 cs. tortilla, 1 db 
avokádó, só, bors, olívaolaj. 

Elkészítése: 
A hozzávalókat felszeleteljük, a lila-
hagymából 1 evőkanálnyit félrete-
szünk a salsához. A csilit hosszában 
félbe vágjuk, kimagozzuk, a felét 
vékony csíkokra vágjuk. 

A paprikát a hagymával 1-2 evő-
kanál olívaolajon 4-5 percig pirít-
juk, majd hozzá adjuk a paradicso-
mot, a fokhagymát, az egészben 
hagyott fél csilit, a fűszerkeveréket, 
a kakukkfűvet, majd 10 percig főni 
hagyjuk. A koriander felét apróra 

vágjuk, a másik felét a 
leveshez adjuk. A sütőt 180 
fokra előmelegítjük. 

A lime salsa elkészítése:
A lime héját lereszeljük, a 
levét kifacsarjuk. A lime 
héját, és a levének 3/4 
részét a maradék hagymá-
val, az apróra vágott kori-
anderrel, a felcsíkozott csi-
livel, csipet sóval összeke-
verjük. 

A babot leszűrjük, átmossuk. A 
leveskockát 400 ml forró vízben 
feloldjuk, majd a zöldségekhez 
adjuk és további 15 percig főzzük. 
A maradék lime levével, sóval 
borssal fűszerezzük. A fél csilit, a 
kakukkfüvet és a koriandert kivesz-
szük a levesből majd botmixerrel 
krémesre pürésítjük. 4 db tortilla 
lapot cikkekre vágunk, sütőpapír-
ral bélelt tepsire helyezzük, olíva-

olajjal megkenjük, sózzuk majd 12 
perc alatt ropogósra sütjük. Az 
avokádót félbe vágjuk, a magját 
eltávolítjuk. A gyümölcs húsát egy 
evőkanál segítségével eltávolítjuk 
majd vékony szeletekre vágjuk. Az 
elkészült levest az avokádóval, a 
lime salsával, az apróra vágott 
korianderrel és a tortilla ropogós-
sal tálaljuk. 

BAKONYI Erzsébet

avokádóval és lime salsával 
Mexikói bableves
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